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Nowy Łowiczanin 

Na razie bez 
złamanych rqk 
Odśnieża MZK i prywatni właściciele 

Pierwszy atak mrozu w okresie świą
tecznym i gołoledź tuż po Bożym Na

rodzentu był próbą dla Miejskiego Zakładu 
Komunalnego odpowiedzialnego za stan 
drógmiejskich, grrńnnych oraz powiatowych. 
Nie wpłynęła ani jedna skarga dotycząca złe
go stanu nawienchni. Co prawda w tym 
roku MZK nie zajmował sięjeszcze odśnie
żaniem dróg, gdyż opady śniegu były nie
wielkie, walczył jednak z oblodzeniem. 
MZK, zgodnie z doświadczeniem wypra
cowanym wciągukilkulatprowadzeniaakcji 
zimowego odśnieżania, w pierwszej kolej
ności dba o tzw. „duże koło", czyli trasę 
przez centrum miasta ulicą Zgierską, Swo
boda poprzez ulicę Sikorskiego i Kopetni
ka. W pierwszej kolejności mieszanką w 
proporcji 30% soli i 70"/o piasku posypy
wane są ulice wylotowe z Głownam.in. Bie
lawska oraz skrzyż.owania i te, którymi od
bywa się dowóz uczniów do szkół. Dyrek
tor MZK Jarosław Talliński pnewiduje, że 
zakupione zapasy soli - 20 ton i piasku -
150 ton wystarczą na całą ziffiC<. Nasze służ
by dyżurują dzień i noc. Uważnie śledzimy 
prognozy pogody, aby odpowiednio wcze
śnie przygotować się do pracy - mówi Jaro
sław Talliński . 

Nie tylko MZK jest odpowiedzialny za 
stan dróg i chodników w Głownie. Sypa
niem chodników przed prywatnymi pose
sjami powinni zająć się ich właściciele. Taki 
bowiem ciąży na nich obowiązek. Jeżeli 
dojdzie do wypadku na oblodzonym chod
niku biegnącym wzdłuż prywatnej posesji, 
po ewentualne odszkodowanie należy się 
zwrócić do właściciela posesj~ który nie 
wypehńł ciążącego na nim obowiązku. A 
przecież wystarczy trochę piasku, ewentu
alnie popiołu i soli, by zabezpieczyć siępized 
następstwami, jakie spowodować może 
„wywrotka" jakiegoś przechodnia przed 
naszą bramą. Potrzeba jesz.cze jednej rze
czy - odrobiny dobrych chęci. Miasto ma 
natomiast obowiązek odśnieżania chodni
ków w pobliżu budynków użyteczności 
publicznej, administracji do niego należącej . 

Do chwili obecnej na izbie pizyjęć gło
wieńskiego szpitala nie odnotowano jesz
cze przypadku złamania czy zwichnięcia 
kończyny w skutek pośłiżnięcia się na ob
lodzonym chodniku. Jednak.na głowieńskich 
chodnikach można obserwować osoby po
ruszające się chwiejnym krokiem, ostrożnie 
stąpające z obawy pized pizewróceniem 
się. (eh) 

Korzystniei dla mieszkańców 
Uchwalono regulamin dostarczania 
wody i odbioru ścieków 

P o kilku poprawkach, zgłoszonych 
przede wszystkim przez członków 

komisji gospodarczej miasta; 27 grudnia 
Rada Miejska przyjęła regulamin dostar
czania wody i odprowadzania ścieków 
opracowany przez Miejski Zakład Wo
dociągów i Kanalizacji. Dokument okre
śla zasady zawierania umów między za
kładem i odbiorcą, obowiązki i prawa za
kładu, sposób rozliczeń, warunki przyłą
czenia do sieci, sposób obsługi odbior
ców oraz ich prawa i obowiązki Więk
szość zapisów regulaminu dotyczy za-

gadnień powszechnie znanych. Nowością 
jest to, że zakład zobowiązany jest do 
zainstalowania i utrzymania u odbiorcy 
wodomierza głównego z wyjątkiem wodo
mierzy do czasowego wykorzystania oraz 
wodomierzy sprzężonych do celów prze
ciwpożarowych. Do tej pory instaluj~ przy
łącze MZWiK nie zakładał na swój koszt 
urz.ądzenia pomiarowego. Regulamin zobo
wiązuje również zakład do odpowiedzial
ności za instalację wodociągową do pierw
szego zaworu za wodomierzem głównym. 

dok. na str. 2 

Na razie praca dla 1 O osób 
O d stycznia do kwietnia tego roku dzie

sięciu bezrobotnych zarejestrowanych 
w głowieńskiej filii Powiatowego Unędu 
Pracy zostanie zatrudnionych w ramach 
robót publicznych z przyczyn socjalnych. 
Umowę w tej sprawie 23 grudnia podpisał 
Urząd Miejski z Powiatowym Urzędem 
Pracy w Zgierzu. Dwa tygodnie wcześniej 
wniosek taki wystosował burmistrz Woj
ciech Brzeski. Bezrobotnych, którzy otxzy
mali pracę, wskazał Miejski Ośrodek Po
mocy Społecznej . Koszt ich wynagrodze
nia, czyli 800 zł miesięcznie pokrywa w 
całości PUP. Osoby te będą kierowane do 
konkretnych prac przez MZK na pewno 

pomogą w aktji zimowego od.Weżania dróg 
oraz pracach na rzecz instytucji podległych 
Urzędowi Miejskiemu. Niewykluczone 
również, ze w najbliższym czasie prace 
w tej fonnie znajdzie kolejnych pięć osób. 

(lfs) 
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Budżet poprzedniej ekipy 
przyjęty jednogłośnie 
Stryków już ma budżet 
na 2003 rok 

P o raz pierwszy od chwili reaktywo
wania samorządów gminnych w roku 
1990, gmina Stryków uchwaliła bu

dżet w roku poprzedzającym ten, którego 
dokument dotyczy. Uchwałę w tej sprawie 
podjęto na sesji w poniedziałek, 30 grudnia 
Projekt uchwalonego budżetu przygotowa
ny został przez zarz.ąd poprzedniej kaden
cji, nowy burmistrz i nowa rada nie wpro
wadziła do niego zmian, gdyż, jak twierdzili, 
było na to zbyt mało czasu. 

całkowite dochody budżetu uchwalono 
w wysokości 15.221.216 zł, w tym dotacja 
na realizację zadań z zakresu administracji 
rz.ądowej to 1.330.658 zł. Wydatki budże
towe oszacowano na kwotę 15.117.376 zł. 
W uchwalonym budżecie uwzględniono 
wskaźnik inflacji na wydatki rnx:wwe w 
wysokości 2,3%. Wszelkie wynagrodzenia 
i pochodne przeliczono 4% wzrostem w 
odniesieniudoroku2002. W2003 roku gmina 
będzie musiała spłacić 703.840 zł pożyczek 
i kredytów. Wśród wydatków na zadania 
bieżące gminy przeznaczonych jest 
11.793.741 " zł. Wydatki z zakresu admini
stracji rządowej i zadań powierzonych sta
nowią kwotę 1.476.868 zł. 

dok nastr. 2 

Morzenia o zespole 
tanecznym spełnią się 

N ie raz pisaliśmy na lamach „Wieści" 
o dążeniach do zorganizowania w 
Wśrodku Upowszechniania Kultury 

w Bronisławowie kursu tańca, który pomógł
by w powstaniu gminnego zespołu tanecz
nego. Było to jedno z marzeń kierownika 
bronislawowskiego ośrodka, Alitji Matczak 
orazradnychminionejkadencji. Wójtgminy 
Głowno, Stanisław Tarlrowski wyraził zgo
dę na zatrudnienie na podstawie umowy zle
cenie miejscowej instruktorlci tańca-Wiole
ty Przyrzyckiej, która zaproponowała mało 
wygórowaną stawkę godzinową - 20 zł za 
godzinę lekcyjną. Zapisy do ki>łka taneczne
go rozpoczną się pod koniec stycznia, ale 
dzieci korzystające z zajęć w ośrodku już w 
grudniu nie mogły się doczekać, kiedy ki>łko 
zacznie fankcjonować - mówi Alicja Mat
czak. Zajęcia taneczne mają rozpocząć się 
już w lutym od nauki tańca współczesnego, 
w którym najlepiej czuje się Wioleta Przy
rzycka. Taniec współczesny pozwoli także 
sprawdzić wytrwałość dzieci, gdyż cz.ęsto 
z.darz.a się, że zapału wystarcza na krótko. 

W Nowym Roku 
w nowych gndzinach pracy 

O dNowego Roku zmienią się godziny 
pracy Unędu Miasta-Gminy w Stry
kowie. Do końca 2002 roku czynny 

był on w godz. 8.00-16.00, a we wtorki i w 
czwartki 8.00 - 17.00. Teraz czynny będzie 
codziennie w godz. 8.00 - 17.00. Uizędnicy 
będą więc dostępni przynajmniej o godzinę 
dłużej we wszystkie dni tygodnia 

Sylwestrowa noc spokojna. Kilkaset, zazwyczaj młodych, głow
nian przywitało Nowy Rok na Placu Wolności w Głownie, przenosząc 
się chwilowo z zabawą sylwestrową z prywatek do centrum miasta. Tu
taj DJ Łukasz serwował dyskotekowe rytmy. Starsi woleli raczej przy
glądać się wszystkiemu z boku, na chodnikach.· O północy w górę wy
strzeliły korki szampana i zimne ognie, zaraz potem słychać było, już 
mniej przyjemny, dźwięk tłuczonego szkła butelek. Sylwestrowa im
preza kosztowała miasto. 5.545 zł. Poza tym było spokojnie, tylko izba 
przyjęć głowieńskiego szpitala w sylwestrową noc przyjęła dwóch męż
czyzn, którzy doznali urazów związanych z zabawą petardami. 

I 

MIASTO CHCE ODNOWIC 
I 

STARE ZNAJOMOSCI 
Alife to miasteczko z siedmioma tysiąca

mi mieszkańców, połoi.one na zacho
dzie Włoch w pobliżu Monte Cassino, od
dalone o 30 km od Mórza Tyrreńskiego. 
Jego historia sięga czasów antycznych. W 
okresie n wojny światowej mieścił się tu 
szpital, w którym leczono polskich żohńe
rzy. Obecnie mieszkańcy Alife utrzymują 
się w dużej mierze z przemysłu spożyw
cz.ego, min wytwórni win oraz budownic
twa - cegielni i zakładów wytwaIZających 
ceramikę. Dobrze prosperują również za
kłady produkujące opakowania 

Stryków 

Jakiś czas temu jeden z tamtejszych 
przedsiębiorców, Orlando Luponio ożenił 
się z głownianką i zamieszkał wraz z nią w 
naszym mieście. Założył prywatna firmę 
CIM Polonia zajmującą się produkcją ko
minków. Podjął również kroki w kierunku 
zbratania obydwu bliskich mu miast wło
skiego Alife i polskiego Głowna. Jesienią l 9'n 
roku Orlando Luponio złożył oficjalną wi
zYtę na sesji ówczesnej głowieńskiej Rady 
Miejskiej i w imieniu władz Alife przekazał 
burmistrzowi Grzegorzowi Józwikowi herb 
swojego rodzinnego miasta. dok na str. 3 

Diety o 70% wyisze 
Opozycja twierdzi, że to skandal 

N ieuchwalenie budżetu, które było głów 
nyrn punktem sesji w poniedziałek 31 

grudnia, ale uchwała ustalająca wysokość diet 
wzbudziła największe emocje podczas ob
rad Rady Miejskiej w Strykowie. Radni 
uchwalili swoją dietę w wysokości 130 zł, 
czyli o 50 zł więcej niż w poprzedniej 
kadencji. Dieta należy się za udział radne
go w sesjach rady oraz w posiedzeniach 
komisj i. Przewodniczący poszczegól
nych komisji Rady Miejskiej za przewod-

niczenie obradom komisji oraz za udział 
w sesji i konwencie otrzymają każdora
zowo dietę w wysokości 160 zł, czyli o 
75 zł wyższą niż ich poprzednicy. Dwaj 
wicepizewodniczący Rady Miejskiej za 
swoją pracę_ otrzymają po 180 zł. po
pizednio otrzymywali 80 zł, tyle co każ
dy z radnych. Sprawa podwyżki diet 
wzbudziła duże kontrowersje wśród rad
nych opozycyjnych OraZ wśród sołtysów. 

dok na str. 2 

PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO .WIEŚCI"' • PPHU „ROBERT" W GŁOWNIE UL. SWOBODA 4 (BUDYNEK GORSECIARNI); • KWIAC AR • DOBEJA W GŁO .• E, U~. WOJSKA POLSKIEGO 24; • KWIACIARNIA 
P. SZCZEPANIAK W GŁOWNIE. UL KOPERNIKA 33A; • PPHU ADRIAN W GŁOWNIE, UL. ŁOWICKA 12; • PPHU TOMA W GŁOWNIE, UL. TARGOWA 2; •SKLEP SPOŻYWCZO-MIĘSNY W GŁOWNIE, UL. SIKORSKIEGO 4; •SKLEP WIELO
BRANŻOWY W GŁOWNIE, UL. HUTA JÓZEFÓW SL 3; • KIOSK WtELOBRANŻOWY P. ANASIK W GŁOWNIE, UL. ZABRZEŻNIAŃSKA; • SKLEP NABIAŁOWO-SPOŻYWCZY W GŁOWNIE. UL. ŁOWICKA 2; • SKLEP WIELOBRANŻOWY 
P. GAWRYCH W GŁOWNIE, UL. KOPERNIKA; • SKLEP SPOŻYWCZO-MIĘSNY P. PEŁKA W BRATOSZEWICACH, UL. ŁÓDZKA 25; • KIOSK PRZEMYSŁOWY W STRYKOWIE PLAC ŁUKASIŃSKIEGO 2; • SKLEP Z ART. SPOŻYWCZO
PRZEMYSŁOWYMI W STRYKOWIE, STARY RYNEK; • PRZEDSIĘBIORSTWO HANDLOWE „AS" PP. ZUCHORA W DMOSINIE. 
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Radni wprowadzali poprawki, które 

miały przede wszystkim na celu lep
sze zabezpieczenie interesów odbiorców. 
W dckumencie znajdziemy więc m.in. ta
kie zapisy jak: zakład obowiązany jest 
do zapewnienia zastępczego punktu po
boru wody w przypadku długotrwałej 
awarii, zakład obowiązany jest powia
domić odbiorców o ewentualnych prze
rwach w dostawie wody co najmniej 
na 2 dni przed ich wystąpieniem. 

zakład ewentualnej reklamacji z 14 do 7 
dni oraz wykreślili zapis dotyczący 
utworzenia w MZWiK stanowiska do 
spraw obsługi klientów. Uznali, że 
stworzenie takiego stanowiska leży tyl
ko i wyłącznie w gestii osoby kierują
cej zakładem i wzmianka o tym nie ko
niecznie powinna znaleźć się w regula
minie. Dokument jest już do wglądu 
w siedzibie Rady Miejskiej przy 
ul. Dworskiej oraz w siedzibie MZWiK 
przy ul. A. Struga. 

D la tych ostatnich kilka minut wcze
śniej uchwalono dietę w wysokości 

60 zł za udział w sesji lub naradzie sołty
sów. W poprzedniej kadencji dieta ta 
wynosiła 50 złotych . Rada odrzuciła zgło
szony przez radnego Pawła Kasicę pro
jekt podwyżek ustalający wysokość diet 
w wysokości 1 OO zł dla radnego i 11 O zł 
dla przewodniczącego każdej komisji. 
Podwyżki są skandaliczne. Będę gło

sował przeciwko - mówił na sesji radny 
Andrzej Jankdwski. Panowie czy 11'.Y się 
nie wstydzicie? - pytał się wymownie soł
tys z Bratoszewic, Piotr Miśkiewicz. 

dok. ze str. I 

Wypowiedź Miśkiewicza, choć przerwa
na przez przewodniczącego Bogdana 
Walczaka, została nagrodzona przeŻ in
nych sołtysów brawami. Wypominano 
fakt, że obniżenie uposażeń było jednym 
z głównych punktów wyborczych wielu 
kandydatów startujących w wyborach 
samorządowych. Za podjęciem uchwały 
głosowali radni z Klubu Radnych „Samo
rządowiec", przeciwko byli radni: Józef 
Migdałek, Andrzej Pożarlik, Paweł Kasi
ca, Andrzej Jankowski oraz Grzegorz 
Kozłowski, którzy podjęcie uchwały okre
ślili mianem „wstydu''. 

Do wysokości diet powrócono w punk
cie wolne wnioski. Radny Jarosław Fili
piński zaproponował, żeby całość diet z 
poniedziałkowej sesji radni przeznaczyli 
na pomoc dla jednej ze szkół. Miałoby to 
być zapewne uwiarygodnieniem dobrych 
zamiarów radnych. Skaibnik Barbara Wa
lak, wskazała, że nie ma prawnej możliwo
ści takie rozwiązanie, gdyż przyznanej rad
nemu diety nie można odebrać, ani prz.ezna
czyć na inny cel. W trakcie dyskusji wska
zano, że każdy z radnych po otrzymaniu 
diety może zrobić z nią co chce, także prze
znaczyć na cel dobroczynny. (aw) 

Radni zmniejszyli również czas ocze
kiwania odbiorcy na załatwienie przez (ljs) 

Rosak twierdzi, że nie zalega . 
przez nas pytanie, czy nie zalegał w prze-

Budiet poprzedniei ekipy przyięty iednoglośnie 
J an Rosak, właściciel spółki jawnej 

,,Rolfoods" z siedzibą w Goszkowi
cach, która dzierżawi zamrażalnię 

owoców w Ziewanicach w gminie Głow
no od Spółdzielni Ogrodniczo - Pszcze
larskiej' w Łodzi w upadłości, poczuł się 
dotknięty krążącymi na jego temat wśród 
radnych gminy Głowno opiniami, doty
czącymi rzekomego niepłacenia przezeń 
w terminie podatków gminnych. Opinie 
te wypowiadane w kuluarach podczas 
ostatniej sesji Rady Gminy Głowno, 
przytoczyliśmy w 51 numerze „Wieści" 
z 19 grudnia, w artykule „Lokalni przed
siębiorcy przeciwko wysokim podat
kom". Zainteresowany twierdzi, że 
nie zalega w płaceniu podatków i 
płaci je regularnie. Nie udzielił jednak 
jednoznacznej odpowiedzi na zadane 

szłości w płaceniu podatków. Z kolei wójt 
gminy Głowno odmówił nam udzielenia 
informacji czy kiedykolwiek umorzył mu 
podatek lub odsetki od zaległego podatku. 

Jan Rosak podkreśla, że to on jest 
głównym w gminie płatnikiem podatku 
od nieruchomości przeznaczonych na 
prowadzenie działalności gospodarczej. 
Wprawdzie w rejestrach Urzędu Gminy 
figuruje tylko jako płatnik podatku rolne
go, bo podatek od nieruchomości za za
mrażalnię owoców w Ziewanicach, wy
noszący,jak nieoficjalnie wiadomo, oko
ło 9.000 zł, płaci syndyk będącej w upa
dłości Łódzkiej Spółdzielni Ogrodnic~ -
Pszczelarskiej - to jednak Jan Rosak opła
ca czynsz dzierżawny syndykowi. 

W śród dochodów największe będą 
wpływy z podatku od nierucho

mości - 5.095.506 zł, w tym od osób fi
zycznych będzie to 1.409.096 zł, a od 
osób prawnych 3.686.410 zł. Subwencja 
oświatowa wynosi 4.900.038 zł, a dota
cja na zadania z zakresu administracji rzą
dowej - 1.328.930 zł. Udział w podatku 
dochodowym od osób fizycznych osza
cowano na 1.650.601 zł. Inwestycje. 

Wydatki inwestycyjne wynoszą 
1.846.767 zł. W planie inwestycyjnym 
znalazła się m.in. rozbudowa oczyszczalni 
w Strykowie do wydolności 1700 m3 na 
dobę wraz z budową kanalizacji sanitar
nej w ulicy Kolejowej. Inwestycja zapla
now.ana jest na dwa najbliższe lata. Łącz
ny koszt zadania wynosi l .800.000 zł. 
Przyszłoroczny etap pochłonie 
I .OOO.OOO zł , z czego gmina. dołoży 
500.000 zł. Resztę pieniędzy gmina chce 
uzyskać z dotacji i partycypacji innych 
funduszy. 800.000 zł kosztować będzie 
modernizacja drogi w Dobrej (około I 
km). Inwestycję w połowie sfinansuje 
gmina, w drugiej połowie pieniądze uzy
s:kane z funduszy. Na te dwie inwestycje 
gmina będzie starała się pozyskać pienią-

dze także z funduszu SAPARD. Budo
wa stacji uzdatniania wody w Zelgosz
czy kosztować będzie 550.000 zł, więk
szość (500.000 zł) będą kredyty i po
życzki. 400.000 zł, w tym I OO tyś zł 
pożyczki gmina chce przeznaczyć na 
budowę kanalizacji sanitarnej na ulicy 
Ozorkowskiej w Strykowie. Poza tym 
wykonane zostaną jeszcze projekty na 
modernizację ulicy Kopernika w Stryko
wie. Koszt jego wykonania to 2.715 zł. 
Wykonany zostanie również projekt uli
cy Orzechowej w Dobrej i wsi Orzechó
wek - 3.000 zł. 3.720 zł przewidziano na 
rozpoczęcie budowy świetlicy wiejskiej 
w Kalinowie. Doprowadzenie energii elek
trycznej do działki pod budowę domu 
kultury we wsi Wyskoki kosztować bę
dzie 1.944 zł. Na komputeryzacje Urzę
du Miasta-Gminy w Strykowie przewi
dziano 30.000.000 zł. Ostatnia z zapla
nowanych inwestycji jest doprowadze
nie przyłącza kanalizacyjnego do działki 
pod budowę domu kultury w Bratosze
wicach - 5.388 zł. 

Z ogółu 1787 .940 zł długu, w tym roku 
gmina zamierza spłacić 703.840 zł. W 
budżecie zaplanowano zaciągnięcie po-

Pomói dzieciom rosnqć prosto 
Powiat zgierski jest pierwszym z sa

morządów województwa łódzkiego, 
który zgłosił swój akces i rozpocznie już 
w cym miesiącu współorganizowanie ak
cji „Pomóż dzieciom rosnąć prosto". 

·Z in\cjatywą akcji wyszła łódzka funda
cja Koalicja na Rzecz Profilaktyki Wad 
Postawy „Gazela". Podstawowym celem 
przedsięwzięcia jest wychowanie proz
drowotne, a także profilaktyka i rehabili
tacja wad postawy u dzieci. ,,Pomóż dzie
ciom rosnąc prosto" to już kolejna akcja 
tej (undacji, tym razem prowadzona przy 
współpracy powiatów. W jej ramach od
bywać się będą spotkania z rodzicami i 
dziećmi oraz bezpłatne badania dla dzieci 
- szczególnie w wieku przedszkolnym, 
to wówczas wady postawy można sko-

kronika .~ 
~olicyjna· 
GŁOWNO I OKOLICE 
• 28 grudnia do Komisariatu Policji w 

Głownie wpłynęło zgłoszenie-o tym, że w 
okresie od-21 do 28 grudnia nieznani 
sprawcy po urwaniu skobla zabezpiecza
jącego dnwi do budynku gospodarczego w 
Domaradzynie dostali się do środka, skąd 
skradli lodówkę i 500 kg węgla o łącznej 
wartości 300 zł. 

rygować w sposób tzw. bezinwazyjny. 
Prowadzone będą również wykłady dla 
rodziców o tym, jak pomagać swoim 
dzieciom w zachowaniu prostej sylwet
ki . 

O profilaktyce wad postawy mówić 
będą naukowcy Uniwersytetu Medycz
nego w Łodzi, którzy prowadzili badania 
wśród młodzieży szkolnej z terenu wo
jewództwa łódzkiego. Ich wyniki poka
zały, że większość uczniów ma proble
my z wadami postawy. Fundacja pro
wadzić będzie ewidencję przebadanych 
w trakcie akcji dzieci. Zamierza rów
nież otoczyć opieką te dzieci, które wy
kazują poważne wady postawy, ale ich 
rodzin nie stać na rehabilitację. 

(ljs) 

STRYKÓW I OKOLICE 
• 27 grudnia, o godzinie 18.30, patrol 

policyjny zat:Izymał w Bratoszewicach nie
tneźwego kierującego ciągnikiem rolniczym. 
D. Z„ miesi.kaniec gminy Stiykówmiał około 
2,5 promilła alkoholu we krwi oraz nie po
siadał ważnego przeglądu technicznego po
jaz.du. 

• 30 grudnia Komisariat Policji w Soy
kowie został poinformowany o tym, że w 
nocy z 29 na 30 grudnia nieznani sprawcy 
skradli około 2000 metrów przewodów elek
tlycznych linii napowietrznej z miejscowo
ści Zagłoba oraz Krucice na szkodę łódzkie
go Zakładu Energetycznego. Wartość strat 
nie została jeszcze bliżej określona 

życzek i kredytów w wysokości 600.000 
zł. Na koniec 2003 roku przewiduje się 
więc, że dług będzie wynosił 1.684.1 OO 
;zł. Całość zostanie spłacona do końca 
2006roku. 

Płace w gminnych placówkach szkol
nych wraz z pochodnymi wzrosnąć mają 
o 4%, a dodając do tego wdrożenie m 
etapu podwyżek płac dla nauczycieli łącz
na podwyżka wynosić będzie 7,9% w 
stosunku do roku 2002. 

Budżet przyjęty został jednogłośnie. 
Radny Andrzej Jankowski wyraził nie
zadowolenie z nieobecności przy oma
wianiu budżetu burmistrza Henryka Kur
czewskiego, który pojechał na sesję Rady 
Powiatu Zgierskiego. Chciałbym zadać 
pytania dotyczące sposobu jego irykona
nia. a w tej sytuacji nie mam ich lwmu 
zadać- mówił Jankowski. W imieniu ko
alicyjnego Klubu Radnych „Samorządo
wiec" Witold Śliwkiewicz odczytał 
oświadczenie, w którym skrytykował 
założenia budżetu za zbyt małe nakłady 
na pomoc społeczną, postępujące zubo
żenie społeczeństwa, zbyt małe nakłady 
inwestycyjne. Mimo wszystko wynik 
głosowania był jednogłośny. (aw) 

„Fortuno" oferuje lokal 

S półdzielnia Mieszkaniowa ,,Fortuna" 
oferuje do wynajęcia od zaraz lokal 
o powierzchni 41,,5 m2• Do niedaw

na w pomieszczeniu tym, w bloku nr 3a 
na osiedlu Sikorskiego, mieścił się sklep 
z grami komputerowymi, wcześniej był tam 
sklep gospodaIBtwa domowego. Aktualnie 
pomieszc7.etlie stoi puste. W lokalu jest woda 
i prąd. Potencjalny najemca musi postarać 
się natomiast o ogrzewanie we własnym 
zakresie. Cena najmu wynosi niewiele po
nad 6 zł za m2 plus opłaty za prąd i wodę. 

(eb) 

WIGILIJNE WSPOMNIENIA. Dzieciom z Miejskiego Przedszkola 
nr 2 na długo w pamięci pozostaną chwile spędzone w niemal rodzinnej 
atmosferze na spotkaniach wigilijnyeh z nauczycielkami oraz rodzicami. 
Cykl takich spotkań odbywa się co roku na kilka dni przed prawdziwą 
Wigilią w domu. W tym roku dzieci 6-letnie spotkały się 16, 18 i 20 grudnia. 
Uroczystości przedszkolne mają charakter kameralny, dlatego odbywają 
się w poszczególnych grupach. Rodzice mimo wielu obowiązków przed
świątecznych zawsze znajdują czas, aby podzielić się opłatkiem z na
uczycielkami, które uczestniczą w wychowywaniu ich pociech. (eb) 

Honorowe Zakopane 
Mieszkańcy sami chcą sprowadzić znaki drogowe 

M • mieszkańcy Zakopanego, nie 
życzymy sobie pieniędzy ze 
Szlwły Podstawowej nr 3. Dzie

ci mieszkańców Zakopanego również 
uczęszczają do tej szkoły. Jest w niej wiele 
potrzeb i uważamy, że pieniądze zaaszczę
dzone na wymianie okien w tej placówce, 
powinny być w niej wylwrzystane, a nieprze
znaczone na mkup znaków drogowych dla 
ul. Zachodniej - mówił na ostatniej w ubie
głym roku sesji Kazimierz Piotrowski, przed
stawiciel niedawno zawiązanej Społecznej 
Rady Osiedla Zakopane. Rzecz w tym, że 
Urząd Miejski przychylając się do wniosku 
mieszkańców o zakupienie odpowiedniej 
ilość znaków drogowych na ul. Zachodnią 

postanowił dokonać zakupu z pieni«<dzy za
oszczędzonych na tegorocznej wymianie 
okien w SP3. O planach tych pisaliśmy w 
jednym z ostatnich numerów „WG". Ho
norowi mieszkańcy Zakopanego stwier
dzili jednak, ż: to zły pomysł. Znaki drogo
we są w stanie z.ałatwić we własnym zakre
sie, nie wydając przy tym ani złotówki z 
własnej kieszeni. 

Co na to burmistrz? Jeszcze w trakcie 
sesji poinformował, że znaki drogowe są 
już przez urząd zamówione, ale jeżeli 
mieszkańcy Zakopanego dostarczą swoje, 
to również zostaną one wykorzystane. Sta
nowisko, że znaki drogowe przy drodze 
miejskiejpowinienstawiaćurządanierniesz-

kańcy, głośno wyraził również radny An
drzej Kotulski. Gdyby znaki mkupili miesz
kańcy, a któryś z nich został uszkodzo1Ty, to 
byłby dylemat, kto ma go wymienić- tłuma
czył Kotulski. 

W zamian za ufundowanie znaków za
proponował on mieszkańcom Zakopanego 
wyłożenie pieni«<dzy na utwardzenie pod
jaroów, o które walczą, Możliwość tę Kazi
mierz Piotrowski jednak wykluczył. Na te 
znaki nie wydajemy naszych pieniędzy, do
staniemy je w darze - skwitował. Zapytany 
przez „Wieści"z jakiego źródła zamierza te 
znaki zdobyć powiedział, że rozmawia 
aktualnie z kilkoma firmami, których 
nazw nie chciał ujawnić. (ljs) 
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AKCJA ·MIESZKANIE 
DLA POTRZEBUJĄCYCH 

później radni komisji spraw obywatel- W związku z tym, re wszystkie kon
skich oraz urzędnicy przedstawią kon- kretne rozwiązania'nastąpią za jakiś czas, 
kretnej osobie lub rodzinie oczekującej na Młynarczyk zwraca się do wszystkich 
mieszkanie. mieszkańców Głowna z apelem: Pomóżcie 

Pieniądze nie muszą być jedyną formą ubogim; pomóżcie tym, którzy w obecnych 
opłaty za zajmowane mieszkanie, ktoś trudnych. wa1U11kach nie potrqfią sobie po
może przecież pilnować terenu, gdy wyj- radzić. Zwracam się opomoc do wszystki.ch 
dzie właściciel, a jeszcze ktoś inny za- tych, którzy dysponująjakimś f«t.tem war
opiekować się starsza osebą Mieszkania tym wynąjęcia. Eadni zwracają uwagę, re 
muszą być - innej możliwości niema. Czas dla niektórych właścicieli pomieszczenia na 

3 

Wzwiązku z tym, re sytuacja mieszka
niowa miasta jest fatalna, w szufla

dach mzędu leżą stosy podań o przydział 
lokalu komunalnego, aani mzędnicy ani ko
misja spraw obywatelskich tak na prawdę 
od dawna nie ma już czym dzielić, członko
wie tej ostatniej zainicjowali akcję -Miesz
kanie dla Każdego. Celemakcjijeststwo
rzenie czegoś w rodzaju banku informacji na 
temat mieszkań pozostających w zaso
bach prywatnych właścicieli, a które mo
głyby zostać wynajęte osobom z długiej 
listy oczekujących na lokal komunalny. 
Wszystkie osoby, które chciałyby wy
nająć odpłatnie albo nieodpłatnie oddać 
w użytkowanie lokale, które nadają się 
do zamieszkania, proszone są o kontakt 
pod telefonem Biura Rady 7108-081. 
Tutaj zostanie zapisana ich oferta, k:i:órą 

pokaże jaki wypracujemy wariant, ale z prywatnych terenach nie mają zrraczenia, ·Wrzesień 1998, Alife. Przedstawiciele włoskich r głowieńskich władz 
pewnością szczegółowej analizie zostaną a dla innych mogą być szansą na prze- 'przed gmachem Urzędu Miasta Alife. Po środku trzymający w dłoniach 
poddanewszystkieobecnezasobylokalo- trwaniezimylubnawetkilkulat.Niektó- listy intencyjne ówczesny burmistrz Alife Giovanni Guadagno (z lewej) 
we miasta pod kontem ich przydatności rzy obywatele posiadają spore zasoby oraz' burmistrz Głowna Grzegorz Józwik. 
mieszkaniowej, mam nadzieję, że również mieszkaniowe i czasami wręcz kłopoty 
będzie realizowany projekt taniego bu- finansowe z ich utrzymaniem i ogrzaniem dok. ze str. J 
downictwa socjalnego - mówi przewod- - Czy to nie dobra recepta, aby podzielić się t dn t t t 

niczący komisji spraw obywatelskich, z kimś koszt.ami i tak przecież naszej wla- Miasto chce o OWIĆ stare 1na1omośc1 
Dariusz Młynarczyk. - sności? -pytają:radni ((is) 

Chcą się wsłuchać w głos społeczeństwa 
Radni miejscy, zachęceni wynikami spo

tkania z mieszkańcami okręgu wybor
czego nr 2, jakie kilka tygodni temu odbyło 
się w Zespole Szkół Specjalnych przy ul. 
Kopernika, chcą aby spotkania takie odby-

. wały się cyklicznie. Wyborcy mają wów
czas okazję do przedStawienia spraw, z ja
kimi na co dzień borykają się w swoim 
otoczeniu .oraz zaprezentowania pomy
słów na polepszenie sytuacji. Jak poka
zało pierwsze spotkanie, ludzie przycho
dzili do radnych przede wszystkim z 

prośbami o polepszenie stanu dróg i chod
ników, uzupełnienie oświetlenia drogowe
go oraz ustawienie znaków ograniczenia 
prxdkości. Maciej Lisowski zapowiedział 
już, że grupa radnych z okręgu nr 2 bę
dzie spotykać się regularnie ze swoimi 
wyborcami raz na 2 miesiące w ZSS. Po
mysł ten podchwycił również radny Ta
deusz Łukaszewski, który zaproponował, 
aby takie same spotkania radni z okręgu nr I 
odbywali w Szkole Podstawowej nr I. 

(ljs) 

Dwie Wigilie w ISS 
Spotkanie wigilijne dla uczniów i nauczy

cieli Zespolu Szkół Specjalnych odbyło 
się w tym roku 20 grudnia. Cała społecz
ność szkoły zasiadła przy stole zastawio
nym tradycyjnymi wigilijnymi potrawa
mi. Uczniowie przygotowali, jak co roku, 
jasełka. Najważniejszą postać nowo na
rodzonego Jezusa Chrystusa zagrał Oskar 
Wawrzyn z dziecięcym porażeniem mó
zgowym. Głęboko upośledzony chłopiec 
leżał w kołysce wspaniale wcielając się w 
postać dzieciątka Jezus, co potwierdzili 
wszyscy zaproszeni goście. 

Tego samego dnia po poludniu w ZSS 
odbyła się Wigilia dla dzieci ze świetlicy śro
dowiskowej, prowaazonej przez Stowarzy
szenie ,,Pomoc Rodzinie". Dyrektor ZSS, 
Maciej bsowski jest jednocześnie prezesem 
tego stowarzyszenia Św. Mikołaj zawitał 
zatem po raz drugi do ZSS, dżwigał przy 
tym ciężki worek pełen prezentów. Dzieci 
ze świetlicy wspólnie z młodzieżą licealną 
przygotówały okolicznościowe przedsta
wienie. Po przełamaniu się opłatkiem za
proszeni goście wspólnie z dziećmi śpiewa
li kolędy przy wigilijnym stole. (eb) 

DARY DLA PRZYTULISKA. Głowieński oddział Towarzystwa 
Opieki nad Zwierzętami wraz z nastaniem mrozów wystąpił do szkół i 
przedszkoli z prośbą o ciepłe koce, szmaty oraz karmę dla psów znajdu
jących schronienie w przytulisku zorganizowanym na terenie Miejskiego 
Zakładu Komunalnego. W trudny zimowy czas o psach nie zapominają 
dzieci z Miejskiego Przedszkola nr 2. Kolejna partia, dostarczona 18 grud
nia, kołder, koców, konserw, suchej karmy oraz pieniędzy na mleko dla 
szczeniaków była jedną z największych, jakie zasiliły przytulisko. Z ra
mienia przedszkola swoistymi opiekunami zwierząt zostały dzieci z grupy 
li i Ili, regularnie pomagające bezdomnym psom. (eb) 

Spotkanie z księżmi 

B urmistrz Strykowa Henryk Kurczew
ski i przewodniczący rady Bogdan 
Walczak w poniedziałek, 23 grudnia 

spotkali się z księżmi wszystkich istnieją
cych na terenie gminy parafii. W spotkaniu 
udział brali księża katoliccy oraz kapłani z 
dwóch parafii Starokatolickiego Kościoła 
Mariawitów - ze Strykowa i Dc>brej. Spo
tkanie miało charakter świąteczny, ale poza 
podzieleniem się opłatkiem, burmistrz i prze
wodniczący zapomali się z potrzebami po
szczególnych parafii. (aw) 

Stryków 

Wiceprzewodniczący 
rady będq dyżurować 

Radni pełniący funkcje wiceprzewodni
~ychrady: Wojci~h Cichosz i ~o
dzirnierz Grochocki, będą pełnie dy

Kilkamiesięcypóżniej, wiosną 1998 roku, 
pięcioosobowa delegacja władzAlifez 

ówczesnym burmistrzem Giovanni Guada
gno na czele przyjechała do Polski, by uczest
niczyć w obchodach Dni Głowna. Włosi 
zwiedzili miasto, Szkołę Podstawową nr 1, 
budowę nowej Szkoły Podstawowej nr 2, 
oczyszczalhię ścieków oraz muzeum To
warzystwa Przyjaciół Miasqi Głowna W 
ramach rewizyty, we wrześniu 1998 roku 
do Alife zawitała delegatja z Głowna. Pod
pisano wówczas list intencyjny, na mocy 
którego władze Alife i Głowna zobowiązały 
się do podjęcia dążeń w celu stworzenia 
miast partnerskich, a tym samym koopera
cji kulturalnej i ekonomicmej obydwu ośrod
ków. Był koniec kadencji, w Głownie zmie
niły się władze. Przez cztery lata kontakty 
z Alife nie były podtrzymywane. Teraz chcą 
do nich wrócić nowo wybrane władze. Co 
jednak najważniejsze starą znajomość chce 
również odnowić obecny burmistrz Ali.fe 
Roberto Vitelli. Pośrednikiem będzie, tak jak 
wówczas, polsko-włoski przedsiębiorca Or
lando Luponio. 

Zaproponowaną przez bunnistrza Woj
ciecha Brzeskiego uchwałę o podjęciu współ
pracy radni miejscy na ostatniej sesji, 27 grud- , 
nia, zaaprobowali jednogłośnie. Wcześniej 
jednak zwrócili uwagę, że wzajemna współ
praca w obecnej sytuacji naszego miasta po
winna przybrać przede wszystkim wymiar 
gospodarczy. Pierwsza jaskółka już jest -
firma CTM Polonia zamierza w najbliż

szym czasie rozszerzyć działalność. Wła
dzom Głowna pozostaje tylko przygoto
wać dobry grunt pod rozwój inwestycji za
granicznych i czekać. Póki co mająjuż plany 
co do wymiany kulturalnej młodzieży. Być 
może jesz.cze w trakcie tych wakacji najlep-
si uczniowie z Głowna wyjada do Alife, 
a młodzież z Alife przyjedzie do Głowna 
Skądiną!i wiadomo również, że w wynlia
nie młodzieży chce uczestniczyć nie tylko 
Urząd Miejski. Powołany do życia kilka 
miesięcy temu w Zespole Szkół Licealno
Gimnazjalnych Klub Europejski planuje 
nawiązać współpracęzNiemcami, a głowień
scy harcerze nawiązali już kontakt ze skau
tami z Alife. ((is) 

żury w Urzędzie Miasta-Gminy-w Stryko- s 
wie,wczwartki,wgodzinachl0.00-14.00. z APARDEM na ty 
Dyżury przez wiceprzewodniczących peł-

nione będą na przemian. (aw) Drugie miejsce drużynowo zajął Zespół 

d 
Szkół Rolniczych w Bratoszewicach w 

Więcej. pienię zy konkursie wiedzy o europejskim funduszu 
, , d 'd 

1 
SAPARD,organizowanymprzezłódzkiod-nO nauczanie m yw1 UO ne dział Agencji Restrukturyzacji i Moderni-
zacji Rolnictwa. Finał konkursu odbył się w 

Z roku na rok rośnie w szkołach liczba Wojewódzkim Ośrodku Doradztwa Rolni
uczniów kwalifikujących się do objęcia · czego w Bratoszewicach, w piątek, 20 grud
nauczaniem indywidualnym, wzrasta- nia Konkurs przeznaczony był dla uczniów 

ją więc również potrzeby finansowe szkół szkół rolniczych z terenu województwa 
w tym zakresie. Rada Miejska w Głownie łódzkiego._ W pierwszym etapie konkursu 
27 grudnia przyjęła do budżetu 2002 kwotę należało napisać pracę, która musiała zostać 
6.056 zł przekazaną przez Ministerstwo przesłana do ARiMR do 12 grudnia Nale
Finansów. Za przyjęciem zmiany w bu-1 żało sporządzić wniosek o dotację konkret
dżecie opow_iedzieli się jednogłośnie negogospodarstwaro~e~ozanaliząekono
wszyscy radni. ({js) nnczną gospodarstwa 1 b1Z11es planem. Do 

finału konkursu zakwalifikowanych zosta
ło 8 osób, w tym dwoje z Bratoszewic: To
masz Wojciechowski z V Technikum Rolni
czego i Łukasz Siuda z tej samej klasy. W 
finale konkursu uczniowie musieli wykazać· 
się ąwoją ogólna wiedzą o SAPARDzie, 
znajomością zasad pisania wniosków, wia
domościami o zasadach udzielania dopłat do 
produkcji rolniczej. W ostatecznej klasy
fikacji indywidualnej Tomasz Wojcie
chowski zajął III miejsce, a Łukasz Siuda 
VIII miejsce. W klasyfikacji zespołowej 
uczniów ZSR z Bratoszewic wyprzedzili 
uczniowie ze szkoły rolniczej na Blichu 
w Łowiczu. 

(aw) 

WALCZAK PRZEDSTAWICIELEM STRYKOWA 
. . 

W UDZIE SPOtECZNEJ ZOZ W GtOWNIE 
Bogdan Walczak będzie repre

zentował Stryków w Radzie Spo
łecznej SP ZOZ w Głownie, uchwa
łę w tej sprawie podjęto na sesji 
Rady Miejskiej w poniedziałek, 
23 grudnia. Dyskusja, jaka towarzy
szyła uchwale pokazała, że spra
wa przyszłości opieki zdrowotnej 
na terenie gminy i miasta Stryków 
budzi wiele kontrowersji. 

N a poprzedniej sesji nie udało się 
do porządku obrad wprowadzić punk

tu na temat wyboru przedstawiciela w Ra
dzie Spol<;<eznej. Opozycja wprowadzenie 
do projektu uchwały nazwiska Bogdana 
Walczaka odebrała jako pogwałcenie demo-

kratji. Projekt uchwały z nazwiskiem wy
typowanego przedstawiciela radni otizymali 
wtedy przed rozpoczęciem sesji i nie zgo
dzili się na wprowadzenie podjęcia tej 
lichwały do programu sesji. Program obec
nej sesji zawierał punkt mówiący o wybo
rze przedstawiciela, a projekt uchwały nie 
zawierał konkretnego nazwiska. Na przed
stawiciela zaproponowano radnego Karola 
Lenarda Nadal jednak wielu radnych miało 
wątpliwości, czy wybranie przedstawiciela 
nie kłóci się z podjętą przez poprzednią radę 
uchwałą o wyjściu Strykowa ze struktur SP 
ZOZ w Głownie i stworzeniu publicznego -
gminnego ZOZ. Uważam, że podjęcie takilj 
uchwały i wytypowanie przedstawiciela z 
naszej gminy może skutkować tym, że bę-

dziemy ponosić współodpowiedzialność z.a 
działania SP ZOZ i zo$taniemy zmuszeni do 
partycypacji w ko.sztach oddłużenia placów
ki - mówił radny Andrzej Jankowski. Nie 
chcę, żeby mój podpis miał "PÓ'W na przeję

cie przez gminęjaldchś zobowiązań. Po oglę
dzinach placówek ochrony zdrowia w 1ui

szej gminie mam zk zdanie o głowieńskich 
ZOZ, dlatego chcę szerszej dyskusji na ten 
temat - twierdził natomiast Karol Lenard. 

Przewodniczący rady, J3ogdan Walczak 
twierdził, że nie wystawienie przedsta
wiciela do Rady Społecznej powoduje od
izolowanie gminy od wiadomości, jakie 
działania są podejmowane i czym one będą 
skutkować. 

dok na t;tr.19 
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-- Spojrzenie na miniony rok 
I mamy Nowy Rok. 
Za nami Wigilia, Święta, 
Sylwester. O ocenę roku 2002, 
zrealizowane postanowienia, 
plany na najbliższych 
12 miesięcy oraz noworoczne 

,życzenia zapytaliśmy 

znanych mieszkańców 
Głowna, Strykowa i okolic. 
Oto ich wypowiedzi. 

B urmistrz Głowna Wojciech 
Brzeski: - Był to rok udany, był to 

rok zmian w moim życiu zawodowym. 
Do momentu objęcia funkcji burmistrza 
byłem dyrektorem do spraw rozwoju 
w firmie IDP INTERSIGN. W 2002 roku 
udało mi się doprowadzić do kilku dość 
poważnych kontraktów, z czego jestem 
bardzo zadowolony. Udało mi się zreali
zować swoje zamierzenie wyborcze, spo
łec.zeństwo obdarzyło mnie zaufaniem, · 
zostałem burnństrzem - co jest moim oso
bistym sukcesem. Powoli zaczynam pa
nować nad moimi nowymi obowiązkami. 

Wprowadzam potrzebne zmiany i mam 
nadzieję, że już niedługo wszystko bę
dzie funkcjonować po mojej myśli. Moje 
życie rodzinne jest już od dłuższego cza
su w znacmym stopniu uzależniom~ od 
zawodowego. Rodzina przyzwyczaiła 

'·się, ża. w domu nie jestem stałym by\val
cem. Wspólnie spędzamy właściwie tyl
ko niedziele. Najbardziej cieszę sięjednak 
z tego, że w minionym roku udało mi się 
wziąć długi, trzytygodnio\vy urlop i wy
jechać na pierwsze od kilku lat rodzinne 
wakacje. Życzyłbym sobie, aby,m pod ko
niec 2003 roku był tak samo zadowo)ony 
jak jestem obecnie. 

Starosta zgierski Lesław Jarzę
bowski: - Miniony rok był dla mnie ra
czej udany, a przede wszystkim zaska
kujący. Byłem zaskoczony ogromnym za
ufani em, jakim obdarowali mnie radni po
wiatowi wybierając mnie starostą. Koń
cówka roku minęła bardzo pracowicie, 
wdrażam się w nowe obowiązki, ale przy
znam szczerze, że właśnie tak wyobra-. 
żalem sobie pracę na tym urzędzie. Jest 
nawał spraw finansowych, a z drugiej stro-

ny nawał zaproszeń na oficjalne uroczy
stości kończące rok. Pod względem ro
dzinnym ten' rok też ułożył mi się do
brze. Mój najstarszy syn dostał się na 
socjologię na SGGW, choć Itonkurencja 
była bardzo silna, bo aż 12 osób na jedno 
miejsce. Poczytuję to poniekąd za swój 
osobisty sukces, bą bardzo dopingowa
łem go do nauki. Życzyłbym sobie, aby 
w przyszłym roku w starostwie starczy
ło pieniędzy zarówno pa drogi, jak i na 
szkoły. W życiu osobistym natomiast ży
czę sobie, rodzinie i wszystkim mieszkań
com powiatu dużo zdrowia i pomyślności. 
Stanisław Tarkowski, wójt gmi

ny Głowno: - Rok 2002 był dla mnie 
pomyślny. Zaufało mi społeczeństwo 
gminy Głowno, zostałem wybrany wój
tem tej gminy w bezpośrednich wY!Jorach. 
Udało nam się dobudow<lf nowy segment 
Szkoły Podstawowej w Lubiankowie, jest 
to dla mnie duże osiągnięcie. Jeżeli chodzi o 
życie prywatne, także nie mogę narzekać. 
Rok 2002 upłynął mojej rodzinie spokoj
nie, bez większych wzlotów i upadków. 

dok na str. 19 

Jasełka w szkole w Dobrej. Tradycyjne jasełka bożonarodzenio
we wystawione zostały przez uczniów Szkoły Podstawowej w Doprej we 
wtorek, 17 grudnia. Przestawienie przygotowane zostało przez uczniów 
starszych klas (IV - VI) pod kierunkiem· nauczycielki religii Ewy Woźniar
skiej i kapłana Starokatolickiego Kościoła Mariawitów, również uczące
go w szkole religii - Szczepana Orzechowskiego. Jasełkowe przedsta
wienia odbywają się w szkole co roku w okresie przedświątecznym. (aw) 

„Kobieta bezpieczna" 
takie w Głownie 

Pobieranie krwi 
w Dmosinie 

Ł
ódzkie Regionalne Centrum Krwio
dawstwa i Krwiolecznictw~ organi
zuje w niedzielę, 5 stycznia zbiórkę 

krwi w Dmosinie. Wszyscy, którzy mają 
ukończone 18 fat i nigdy nie chorowali na 
zapalenie wątroby typu B, będą mogli od
dać krew w godzinach od 9.00 do 12.00 
w Szkole Podstawowej w Dmosinie. 

Poiyczki dla drobnych przedsiębiorców 
Głowie(Jski Inkubator nadal działa 

Punkt Konsultacyjno-Doradczy Fun
dacji Inkubator powstały w Głow

nie w sierpniu działa, pomimo że jego dy
rektor Andrzej Wożniak objął stanowi
sko sekretarza powiatu zgierskiego. Obec
nie prace placówki prowadzi, wcześniej 
W6półpracująca z Woźniakiem, Agniesz
ka Dąbrowska. Punkt działa w ramach 
projektu „Budowa sieci konsultacyjno
doradczej na bazie krajowego systemu 
usług dla małych i średnich przedsię
biorstw". Program finansowany jest 
przez Ministerstwo Gospodarki. 

do 60.000 zł. Aby uzyskać pożyczkę, 
osoba starająca się o vią musi okazać dwa 
dokumenty stwierdzające tożsamość oraz 
mieć poręczyciela, który uzyskuje okre
ślony dochód. Małe przedsiębiorstwo 
może uzyskać pożyczkę, jeżeli funkcjo
nuje na rynku co najmniej od 6 miesięcy. 
Dla osób prywatnych stopień oprocen
towania pożyczki uzależniony jest od 
terminu spłaty. Spłata w temiinie I roku -
9%, w ciągu 2 lat - 10%, w ciągu 3 lat -
11 %. Dla małych firm termin spłaty po
życzki wynosi do 5 lat, a procent podob
nie ja dla osób prywatnych od 9 - 11 %. 

O gólnopolska kampania pod hasłem 
„Kobieta bezpieczna", prowadzona 

pod patronatem prezydentowej - Jolan
ty Kwaśniewskiej w ramach X ogólno
światowej kampanii „ 16 Dni Przeciwdzia
łania Przemocy wobec Kobief', zawita 
także do Głowna. Z inicjatywą jej prze
prowadzenia 8 marca wystąpiła kierownik 
poradni dla osób z problemem alkoholowym 
i ich rodzin - Małgorzata Rożniata. To wła
śnie ona oraz Bożena Tymuła ukończyły 26 
listopada tego roku szkolenie do.tyczące 
praw kobiet zorganizowane przez Centrum 
Praw Kobiet Otrzymały certyfikat, uzna
wany również w krajach Unii Europejskiej. 
Szkoleniesldadałosięzdwóch ~i. Pierw
szy etap odbył się we wrześniu w Słubi
cach, drugi pod koniec listopada w Miedze
szynie pod Warszawą, Wykłady oraz zaję
cia warsztatowe związane z tematyką rów
nouprawnienia płci prowadzone były przez 
Polki, min. Magdalenę Środę - feministkę, 
która walczy o równouprawnienie kobiet 

1 
i mężczyzn, Laurę Kobę - przedstawi
cielkę Helsińskiej Szkoły Praw Człowie
ka, Wandę Nowicką - uczestniczkę IV 
Światowej Konferencji w Spra)'lie Rów
nouprawnienia Kobiet, Monikę Płatek -
rzecznika do spraw ofiar przemocy 
wBiurze Rzecznika Praw Obywatelskich 
oraz Holenderki i Niemki. 

Szkolenie dla polskich kobiet ufundo
wała Ambasada Holandii w ramach do
stosowywania polskiego prawa do wymo
gów Unii Europejskiej. W Holandii bardzo 
dobrze rozwinięty jest ruch walczący o rów
nouprawnienie kobiet We wszystkich pań
stwach UE przy urzędach miejskich funk
cjonują stanowiska rzeczników do spraw. l h l b k 
równouprawnienia. Uczestniczki szkolenia as OC ronny w u ian owie 
miały okazję zapoznać się z pracą rzecz- N adleśnictwo Brzeziny wystąpiło 
niczki w Amsterdamie. Panie na tym stano- do Rady Gminy Głowno o wyda
wisku zajmują się egzekwowaniem przede 

nie opinii w sprawie zalic~nia 12 wszystkim równego prawa kobiet i męż-
ha lasu we wsi Lubianków tuż przy graczyzn do zatrudnienia oraz prawa rodzi-

ców (nie tylko kobiet) do urlopu macierzyń- nicy z gminą Dmosin do kategorii lasów 
skiego, który w krajach UE przysługuje ochronnych. Przymiotnikochronnyozna
matce lub ojcu, przed i po porodzie. cza, że drzewostan na wydzielonym tere-

Do sprawowania takiego stanowiska nie jest szczególnie chroniony, a w związku 
uprawnia właśnie certyfikat uzyskany z tym ograniczone jest pozyskiwanie drew
przez Małgorzatę Rożniatę i Bożenę Ty- na z tego lasu. Dotychczas obszar ten znaj
mułę, które będą ubiegały się Q powołanie dowal się w Il strefie zagrożenia, czyli ochro
rzeczniczki także w Głownie. Do tej pory na była nieco mniejsza. Stawka podatku za 
stanowisko to utworzone zostało tylko ten odcine~ lasu.~co~ przez.Nadl~c
przy Urzędzie Miejskim w Jaworznie. two Bi:zezm gmmte me ułegme Zimame. 
Głownianki posiadające certyfikat pragną , Radni, na_ sesji 11_ ~dni_a, je~nogłoś~ie 
zorganizować 8 marca kampanię na temat pozytywni~ zaoptmowałt projekt zmta
praw kobiet we współpracy z Centrum ny kategom łaśu . (eh) 
Praw Kobiet. Do włączenia się do kam-
panii będązacllęcały wszystkie głowień- Nowy numer wydzialu komunikacji 
skie instytucje i kościoły. 

(eb) ·od 19grudniawydziałkomunikacjista
rostwa powiatowego mieszczący się 
w Głownie na ulicy Sikorskiego ma 

nowy numer telefonu: 715 - 06 -99. Kliencr 
wybierający stary numer telefonu słyszeli 
odpowiedź: ,,Nie ma takiego numeru" i in
teiweniowali w Utzędzie Miejskim w Głow
nie, który ze zmianą numerów nie ma nic 
wspólnego. Nowy nuTtJerwydziałowi komu
nikacji w Głownie nadany zostai przez sta
rostwo powiatowe w związku z zakładaniem 
międzywydziałowej centrali w celu uspraw
nienia pracy starostwa - mówi kierownik 
wydziału, Andrzej Ruciński. (eh) 

Przypomnijmy, że inkubator świadczy 
bezpłatne usługi doradcze przedsiębior
stwom zatrudniającym nie więcej niż 250 
osób i posiadających przychód netto nie 
przekraczający 40 mln euro łub których 
suma aktywów nie przekroczyła 27 mln 
euro. Inkubator udziela również poży
czek dla absolwentów, bezrobotnych 
i małych firm w wysokości od 5.0QO zł 

Poza uzyskaniem pożyczek w głowień
skim Inkubatorze można otrzymać pora
dy i informacje związane z administracyj
no-prawnymi aspektami prowadzenia dzia
łalności oraz zanądzania pizedsiębiorstwem 
Punkt mieści się w biurowcu na ul. Sikor
skiego 3, czynny jest pięć razy w tygo
dniu w godzinach IO.OO- 16.00. (aw) 

Ponad 216 rodzin skorzystało 
• • z pomocy z1mowe1 

D o)<ładnie 216 świadczeń o pomoc jednak następuje podejrzenie, że mogą 
w zakupie opału na zimę wpłynęło zostać przeznaczone na inne cele, może 

i zostało rozpatrzonych od początku zakupić węgiel i sfinansować dowóz, dzie
roku 2002 do dnia I I grudnia przez Miej- · je się tak również, jeżeli osoba nie jest 
sko-Gmi~ny Ośrodek Pomocy Społecz- w stanie sama dokona~ zakupu. Ośrodek 
nej w Strykowie. W tym roku ośrodek wystąpił z zapytaniem o cenę, w ramach 
przeznaczył w na ten cel już 40.309 zł. ustawy o zamówieniach publicznych, do 
W ubiegłym roku M-GOPS przekazał działających na terenie gminy składów 
w swoim budżecie na ten cel 43.646 zł. węglowrch. Najniższą cenę przy zaku
Pomoc wyświadczył 169 rodzinom. Śred- pie 0,5 tony węgla, w gatunku orzech, 
nie świadczenie na jedną rocftinę starają- oferuje Gminna Spółdzielnia „Samopo
cą się o takąpomoc wynosiło w tym roku moc Chłopska" w Strykowie oraz firma · 
186 zł. Placówka w wię_kszości przeka- Vimax - obie 215 zł, łącznie z dojazdem. 
zuje zainteresowanym pieniądze, jeżeli (aw) 

Mąkolice 

Dzieci-o swei okolicy 
Opłatek W Krokusie uczniowie z Mąkolic zgłosili się do ciomszansępokazaniaswoichzdolności 

To była już kolejna Wiiilia w ,,Krokusie". udziału w IV edycji Ogólnokrajowe- i umiej{tności, wdrożenia do pracy i ry-

PACZKI DLA NAJUBOŻSZYCH. Blisko 100 paczek dla naj
uboższych mieszkańców Głowna rozdało w miniony poniedziałek Sto
warzyszenie Rodzin Katolickich w Stołówce Społecznej przy parafii św. 
Jakuba. Obdarowywanie na święta swoich podopiecznych stało się już 
tradycją w tej placówce. Wędliny, ciasta, owoce i słodkości, które znala
zły się w każdej paczce sponsorowali wspierający rokrocznie stowa
rzyszenie przedsiębiorcy i osoby prywatne. 

Wspólne kolędowanie, dzielenie się go Konkursu Edukacyjnego „Gniazdo", walizacji orazoswojeniazatmosferąkon
opłatkiemiwzajemneskładanieżyczeń organizowanego.w tym roku pod hasłem kursu - twierdzi dyrektor szkoły Henry

połączone z kosztowaniem tradycyjnych ,,Moja mała ojczyzna". Celem konkursu ka Wieteska. Prace starsze uczniów mu
potraw wigilijnych miało miejsce w sobotę, jest propagowanie tradycji, kultury i za- szą mówić bezpośrednio o rejonie. W śród 
21 grudnia. Ksiądz dziekan Stanisław Ba- bytk6w swojej okolicy. Przeznaczony prac znajdą się wypracowania uczniów / 
ill!Ch, burmistrz Wojciech Brz.eski, wicebur- jest on zarówno dla uczniów ,,zerówek'', na temat swojego regionu, projekty pocz
mistrz Przemysław Milczarek to główni szkół podstawowych, jak i gimnazjali- tówek, fotografie miejscowych zabytków. 
goście, którzy wzięli udział w spotkaniu stów. Twnatyka prac klas młodszych Rozstrzygnięcie ·konkursu przewidziano 
opłatkowym l uroczystej kolacji w Stowa- może się tylko pośrednio wiązać z rejo- przed końcem roku szkOlnego. 
rzyszeniu Klubu Abstynenckiego ,,Krokus". nem. Chodzi tu bardziej o to, aby dać dz ie- (aw) 
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LECZYC Z BY, ALE GDZIE? 

blicznej poradni działającej na podstawie 
umowy z Kasą także nie wszystkie zabiegi 
są bezpłatne. Oto za co zapłacimy, a co 
otrzymamy za darmo w Poradni Stomato
logicznej SP ZOZ w Głownie: Zapłacimy 
za wstawienie białej plomby (biały kompo
zyt) od zębów numer 4 od 25 do 30 zł -
w zależności od wielkości ubytku. Zapłaci
my za wypełnianie kanałów od z.ęba nr 4. -
Zapłacimy za prvtezę,jeżeli w jednym łuku 
z.ębowym mamy mniej niż pięć ubytków -

Na razie trzeba mieć dużo cierpliwości, by leczyć się za pieniądze z ubezpieczenia 

Wielu mieszkańców Głowna nie stać 
na wizyty w prywatnych gabine

tach stomatologicznych', gdzie za lecze
nie czy wyrywanie z.ębów płaci się słono. 
Na choć cz.ęściowo refundowaną wizytę 
w prywatnym gabinecie też nie ma szans, 
bo żaden z głowieńskich nie świadczy usług 
w ramach kontraktu z Kasą Chorych. Infor4 
mację tę potwierdzaliśmy w ŁRKCh. Ci 
dentyści, z którymi udało nam się porozma
wiać twierdzą, że w swych gabinetach wy
konują dobrą robotę posługując się przy tym 
najnowocześniejszymi i sprawdzonymi 
materiałami, tymczasem Kasa Chorych ofe
ruje znikomą refundację i to w dodatku na 
materiały, których' używało się dawno temu. 
Krąży również opinia, że nie każdy denty
sta prowadzący prywatną praktykę jest 
w stanie spełnić wymogi Kasy Chorych do
tyczące na przykład zaplecza lokalowego -
ale z informacji, jakie uzyskaliśmy 
w ŁRKCh, wynika, ie ona nie stawia 
żadnych warunków lokalowych, stawia 
je natomiast Sanepid - ale to dotyczy 
wszystkich gabinetów, także prywatnych. 

Dlaczego jednak głowieńscy dentyści 
nie oferują swych usług w ramach kon
traktu z Kasą, skoro np. w sąsiedzkim 
Łowiczu takie usługi świadczy już wielu 
stomatologów? Żaden z głowieńskich 
dentystów nie chciał się_ oficjalnie wypo
wiadać na ła'llllch prasy. Nieoficjalnie od 
jednego z nich dowiedzieliśmy się nato
miast, że próba podpisania umowy z KCh 
przez stomatologa działającego w poje
dynkę w małym mieście - a do niedawna 
tylko takie gabinety funkcjonowały 
w Głownie - jest z góry narażona na fia
sko. Zdaniem naszego rozmówcy, aby 
umowa taka miała sens, a więc, aby liczba 
punktów przypisanych przez Kasę mo
gła być faktycznie zrealizowana, gabinet 
powinien wykonywać dużo usług, a za
tem zatrudniać nie jednego, ale ki !ku sto
matologów. Niewątpliwie wiąże· się to 
również z jego zarobkami. Nie jest żadną 
tajemnicą to, że gabinet taki nie zarabia 
przecież na kontrakcie z Kasą Chorych, 

• ale na dopłatach pacjentów do poszcze
gólnych usług. Im mniej pacjentów, tym 
mniejsza szansa zrealizowania podpisa
nego kontraktu i tym mniejsza szansa 
utrzymania się ze swojej pracy - mówi 
dentysta. 

Pierwsza iaskółka 
Znaleźliśmy jednak w Głownie jeden 

gabinet prywatny, k!óry ubiega się o pod-

pisanie umowy z-Łódzką Kasą Chorych 
i jeżeli wszystko dobrze pójdzie, to pa
cjenci będą tu mogli leczyć swoje zęby 
bezpłatnie, oczywiście pod warun
kiem, że usługa stomatologiczna, jakiej 
sobie życzą i mateńały, przy pomocy 
których miałaby być ona wykonana, znaj
dują się na liście usług refundowanych 
przez Kasę. Gabinet, o którym mowa, 
całkiem niedawno i całkiem niedaleko od 
Przychodni SP ZOZ przy ul. Kopernika 
otworzył Niepubliczny Zakład Opieki 
Zdrowotnej „Mark- Dent" z Łodzi. Usłu
gi stomatologiczne w pełnym zakresie, 
a więc - chirurgię, ortodoncję i protetykę 
na podstawie umowy z KCh zakład ten 
świadczy od 3 lat w Łodzi. Jego właści
ciele nie ukryWają, że swój byt w naszym 
mieście uzależniają przede wszystkim od 
podpisania umowy z Kasą, gdyż bez tego 
nie widzą przyszłości na nasyconym 
prywatnymi gabinetami dentystyczny
mi głowieńskim rynku. Sprawa przecią
ga sięjednak, gdyż termin podpisywania 
przyszłorocznych kontraktów z KCh 
został przesunięty z· 15 listopada 2002 
do 7 lutego przyszłego roku. 

C etem zawarcia umowy na udzielenie 
świadczeń zdrowotnych z zakresu sto

mato logi i na rzecz ubezpieczonych 
wŁRKCh, gabinet stomatologiczny powi
nien złożyć swoją ofertę zawierającą szereg 
informacji, począwszy od swoich danych 
poprzez ofertę rzeczowo-finansową, miej
scewykonywania świadczeń, personel, spe
cjalistyczny sprzęt, deklarowany zakres 
świadczeń lekarza stomatologa w ramach 
podstawowych świadczeń i w ramach 
programu profilaktyki fluorkowej zapo
biegania próchnicy zębów u dzieci w wie
ku przedszkolnym (5- i 6-latki). 

W pub.licznym 
ciut luiniei 

Tak czy inaczej trzeba liczyć się z tym, 
że jeden w Głownie gahinet pryw:atny 
działający na podstawie umowy z Kasą 
Chorych nie rozwiąże problemu. Nadal 
większość przeciętnych mieszkańców li
czyć będzie na Poradnię Stomatologiczną 
SPZOZ. Dentyści w niej zatrudnieni, 
mimo szczerych chęci, nie mogąjednak 
przyjąć więcej pacjentów niż są w stanie. 
W Polsce dzienna norma przyjęć to 14 
pacjentów, w Kanadzie - I O, tymczasem; 
jak twierdzi kierownik głowieńskiej Po
radni Grażyna Hankiewicz, tutaj przyj
mowanych jest dziennie przez stomato-
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Protetyk Grażyna Handkiewicz, kierownik Poradni Stomatologicznej SP ZOZ w trakcie swojej codziennej pracy. 

logów około 20 pacjentów, a przez pro
tetyka - z racji specyfiki wykonywanych 
zabiegów- trochę mniej. 

Z rozmów, jakie przeprowadziliśmy 
z czekającymi na wizytę w poradni pa
cjentami, wynika, że są oni zadowoleni 
ze świadczonych w niej usług stomatolo
gicznych, ale narzekają na utrudniony 
dostęp do dentystów. Chodzi o rejestra
cję. Żeby danego dnia dostać się do denty
sty. trzeba przyjść w kolej ff{ nawet o czwar
tej rano i stać pod drzwiami przychodni, 
a to strach, bo jest jeszcze ciemno. Pow 
tym nie wiadomo Jak. ale kiedy dochodzi do 
rejestracji, to na liście na dany dzień wpisane 
sąjuż na przykład 3 osoby. Na pewno nie 
byłoby takich kłopotów, gdyby przyjmowało 
więcej dentystów - mówili nam pacjenci. 

Co na to kierownictwo Poradni i dyrek
tor SP ZOZ? Jeżeli ktoś przychodzi takwcze-. 
śnie, by się zarejestrować, to raczej nie 
z braku miejsc, ale z tego, że nie może spać 
albo koniecznie chce być przyjęty w gabine
cie jako jeden z pierwszych-pół żartem pół 
serio komentuje zachowanie osób, które. 
przychodzą stać w kolejce do rejestracji za
nim się rozwidni, kierownik poradni Graży
na Hankiewicz. Wyjaśnia również, że na 

liście pacjentów zarejestrowanych na 
dany dzień mogą pojawić się trzy osoby 
będące pracownikaqii ZOZ. 

Mimo wszystko od 1 października 
pacjentom łatwiej jest dostać się do 

stomatologa w przychodni. Wcześniej 
w poradni przyjmował tylk_o jeden den
tysta - Edyta Komar z Głowna, jeden pro
tetyk - Grażyna Hankiewicz z Głowna 
i jeden ortodonta Małgorzata Długosz 
również z Głowna. Teraz przyjmuje 
dwóch dentystów - Edyta Komar, Dag
mara Jakubiak ze Zgierza o~ protetyk 
Grażyna Hankiewicz i ortodonta Małgo
rzata Długosz. Poradnia czynna jest co
dziennie od poniedziałku do piątku 
wgodzinachod8.00do 14.00,awczwar
tek od 13,00 do 18.00. We wtorki i środy 
od godziny 13.00 do 17.00 przyjmuje or
todonta. Z poradnią współpracuje pry
watna pracownia technik dentystJcznych 
działająca w oparciu o qmowę z SP ZOZ 
i podpisaną przez nią umowę z Kasą Cho
rych. Pracownia wykonuje wszystkie te 
usługi, które zostały jej zlecone przez 
Poradnię Stomatologiczną. 

Pacjenci musząjednak pamiętać, że po
dobnie jak w prywatnym gabinecie, w pu-

Zaufałem doświadczeniu. 
Wybrałem jakość. 

60 zł. Za dostawienie z.ęba w protezie za
płacimy 25 zł, ale jeżeli będzie on porcela
nowy, to już ok. 1 OO zł. Za klamrę z wyci
skiem zapłacimy 25 zł. W stawienie w pro
tezie wzmacniającej siateczki kosztuje pa
cjenta od 30 do 50 zł (w zależności od wiel
kości). Za dodatkowy podkład do protezy, 
na przykład antyalergiczny trzeba zapłacić 
ok 50zł(najednąprotezę). Trzeba również 
zapłacić za aparat ortodontyczny, jeżeli 
dziecko ma powyżej 14 lat i 11 miesięcy. 

Nie zapłacimy za rwanie z.ębów. Nie za
płacimy za leczenie poniżej czwartego zęba 
Nie zapłacimy za usuwanie kamienia Nie 
zapłacimy za pląmbę amalgamatową (ciem
ną). Nie zapłacimy za znieczulenie. Nie za
płacimy za protezę, jeżeli w jednym łuku 
zębowym mamy więcej niż cztery ubyt
ki. ~ie zapłacimy za aparat ortodontycz
ny dla dziecka poniżej 14 lat i 11 miesię
cy. Nie zapłacimy za jego reperację w roku, 
w którym został wykonany. Nie zapłaci
my również za lakowanie zębów, czyli 
ich zabezpieczenie przed próchnicą 
u6-latków. 

- Doidzie ieszcze ieden 
Z informacji,jakie uzyskaliśmy od dy

rektora SP ZOZ Ryszarda Lewandow- . 
skiego, wynika, że już od początku tego 
roku pacjenci mogą się spodziewać dal
szego polepszania sytuacji, jeżeli chodzi 
o dostępność dentystów. Planuje się za
trudnić jeszcze jednego stomatologa, któ
ry przyjmował będzie w godzinach po
południowych. Dyrektor nie ukrywa, źe 
jego zamiarem jest poszerzanie stomato
logii w takim stopniu, jak tylko się da. 
Dla będącego w niemałych długach ZOZ 
więcej pacjentów to większe szanse na 
przetrwanie. 

Dodatkowy etat, który pojawił się od 
p<lździernika tego roku, znacznie popra
wił sprawność działania naszej poradni. 

'Doktor Dagmara Jakubiak mimo tego, 
że jest dopiero co po stażu, świetnie sobie 
radzi. Przyjmuje bardzo dużo pacjentów, 

•

. , którzy z tego co nam mówią, są bardzo 
FABRYKA • •. T. zadowoleni. Mamy nadzieję, że od stycz-
QKIEN - nia będzie jeszcze lepiej - powiedziała 

lowicz, ul. Kali11kl 103, - • 
toL 1o::rnrn: Łowicz w rozmowie z nami kie~ownik Poradni 
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Stryków 
I 

ORKIESTRA ZAGRA PO W SZOSTY 
Strykowski Hufie.c Związku Harcer

stwa Polskiego, Jednostka Ratowni
czo-Gaśnicza PSP, Komisariat Policji, 
Uczniowski Klub Sportowy Lux ,,Dwój
ka" oraz pocztowcy to już tradycyjni 
organizatorzy akcji Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy w Strykowie. W tym 
roku orkiestra w Strykowie, w niedzielę 
12 stycznia, zagra po raz szósty. Przy
pomnijmy, że poprzednim razem 
w Strykowie 'zebrano ponad 13 .000 zł 
oraz równowartość 4.000 zł w walutach 
innych krajów. Nie udało się jednak 
w tym roku zorganizować występu 
„gwiazdy", w ubiegłym roku taką rolę 
spełnił zespół folkowy „Trzeci Oddech 
Kaczuchy". Przez tą edycja organizato
rzy rozmawiali nawet z mieszkającym 
w sąsiedniej gminie Krzysztofem Kraw
czykiem, artysta związany jest jednak 
ze swoją agencją artystyczną, a ta stawia 
zbyt duże wymagania organizacyjne i fi
nansowe. 

W niedzielę, 12 stycznia podczas ogól
nopolskiego finału XI Finału Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy na sce
nie przed Ośrodkiem Kultury, Sportu 
i Rekreacji w Strykowie festyn rozpocz
nie się około godziny 15.30. W progra
mie \'I edycji znajdą się na pewno poka
zy sprawności Policji i strażaków z JR'.
G oraz pokaz walki wręcz przygotowa
ny przez komandosów z jednostki woj
skowej stacjonującej w Leżnicy Wiel
kiej. Dziewczyny z klubu fitness przed
stawiąpokaz gimnastyczny. Na deskach 
sceny wystąpią miejscowe zespoły 
muzyczne. Od rana na ulicach Stryko
wa, szczególnie przed wszystkimi ko
ściołami, jakie znajdują się w gminie, 
wolontariusze będą zbierać datki na 
WOŚP. W czasie trwania festynu pre
zentowany będzie sprzęt strażacki, za 
datek na orkiestrę będzie można zobaczyć 
panoramę miasta z Wysięgnika należące
go do strykowskiej straży. 

Rada Powiatu ostatecznie 
ukonstytuowana 
Alicja Więcławska-Łapacz z PSL - re

prezentantka gminy Stryków oraz 
Krzysztof Kozanecki ze Wspólnoty Sa
morządowej zostali wybrani wiceprze
wodniczącymi Rady Powiatu Zgierskie
go. Wyboru dokonano na ostatniej sesji, 
12 grudnia. Alicja Więcławska - Łapacz 
uzyskawszy- 17 głosów poparcia będzie 
sprawować powierzoną jej funkcję już 
drugą kadencję. Dla Krzysztofa Kozanec
kiego, który otrzymał o dwa głosy mniej, 
będzie to debiut w tej roli. Podczas 
czwartkowych obrad powiatowi radni 
wybrali również przewodniczących 
i członków poszczególnych komisji. 

W gronie przewodniczących nie ma 
jednak przedstawicieli Głowna. I tak: prze
wodniczącym Komisji Rewizyjnej został 

Dariusz Pogorzelski z Ligi i Sprawiedli
wość, Statutowo-Prawnej - Krzysztof 
Kozanecki ze Wspólnoty Samorządo
wtj, Budżetowo - Finansowej - Jan Kur
czewski ze Wsp_ólnoty Samorządowej, 
Ochrony Zdrowi;i i Opieki Społecznej -
Zofia Przybysz ze Wspólnoty Samo
rządowej, Oświaty, Kultury, Sportu 
i Rekreacji - Tomasz Kupis z Ligi i Spra
wiedliwość, Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego -·Tomasz Toł
łoczko z Ligi i Sprawiedliwość, .Rolnic
twa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska -
Jerzy Borowski z Samoobrony RP, Roz
woju Gospodarczego i Infrastruktury 
Przestrzennej - Krzysztof Czajkowski 
z PSL. 

(ljs) 

. MOK organizuie konkurs poetycki 
D o końca lutego Miejski Ośrodek Kul- alne, nie przewiduje się oceny prac gru

tury w Głownie czeka na zgłoszenia powych. Nadesłane utwory muszą opi
uczestników do konkursu poetyckiego sywać pory roku. Rozstrzygnięcie kon
„Cztery pory roku". Celem konkursu jest kursu nastąpi w marcu 2003 roku. Osob
rozbudzenie aktywności twórczej wśród no oceniane będą prace dzieci i młodzie
uczes tników. Konkurs ma charakter ży, a osobno osób dorosłych. MOK za
otwarty, każdy może się zgłosić, szcze- strzega sobie prawo do wykorzystywa
gólnie chętnie widziane będą osoby <loro- nia i publicznej prezentacji nadesłanych 
słe . Oceniane będą tylko prace indywidu- wierszy oraz ich kopiowania. (aw) 

• 

• 
Prowadzona będzie również licytacja 

różnych dziwnych rzeczy, której dochód 
przeznaczony ~zbogaci konto· orkiestry. 
Licytowane będzie serduszko przetopione 
ze złota ofiarowanego przez strykowian 
w poprzednim roku, ze specjalną dedy
kacją Jerzego Owsiaka (nie jest to certyfi
kat WOŚP, ponieważ, żeby go uzyskać 
serduszko w poprzednich latach powin
no być sprzedane co najmniej za 4.000 
złotych) oraz kombinezon pilota śmigłow
ca, przekazany przez żołnierzy z Leżni
cy. Inne rzeczy, jakie będą licjtowane, 
pochodzić będą ze szkół oraz z darowizn, 
które przyjmowane będą nawet w trakcie 
trwania licytacji. Tradycyjne światełko do 
nieba wykonane zostanie dzięki wypo
życzeniu reflektora wojskowego.-zebra
ne pieniądze zliczone zostaną przez stry
kowskich pocztowców. Pod koniec akcji, 
wzorem lat ubiegłych, reprezentacja wo
lontariuszy pojedzie do TVP Łódż na 
podsumowanie akcji. (aw) 

Kto moie nie zapłacićpodatku1 

S amochody należące do jednostek 
Ochotniczych Straży .Pożarnych 

z terenu gminy Stryków or.az inne 
samochody używane do ochrony prze
ciwpożarowej, jak również do celów 
oświaty, kultury i sportu zwolnione są 
z płacenia podatku od środków transpor
towych w roku 2'003. Uchwałę w tej spra
wie podjęła Rada Miejska Strykowa na se
sji w dniu 1 O grudnia. Z płacenia podatku od 
nieruchomości zwolnione są natomiast 
wszystkie grunty i budynki wykorzysty
wane do działalności kulturalnej i ochrony 
przeciwpożarowej, a także te służące miesz
kańcom do zaopatrzenia w wodę, kanaliza
cji oraz pomocy socjalnej. · (aw) 

Gimnazjaliści śpiewali kolędy 

K lasa II a strykowskiego gimnazjum 
zajęła pierwsze miejsce podczas 
konkursu na najlepsze wykonanie 

kolędy, jaki odbył ~ę w Zespole Szkół nr 
1 w Strykowie, w czwartek 19 grudnia. 
Zwycięzcy wylconali popularną kolędę · 

· ,,Lulajże Jezuniu". Drugie miejsce zajęła 
klasa III a z kolędą „Jakaś jasność", a na 
trzecim miejscu znalazła się klasa II c 
z najbardziej znaną kolędą „Cicha noc~'. 

W konkursie startowały wszystkie kla
sy gimnazjum, a usłyszeć można było tak
że: ,,Bóg się rodzi", „Tryumfy Króla Nie
bieskiego" i „Mędrcy Świata". (mv) 

OKRĘGOWA SPÓŁDZIELNIA MLECZARSKA 
99-400 Łowicz, ul. Przemysłowa 3 O SKOK lm. f. STEFClYKA 
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Około 35 prac ze Szkoły Podstawowej w Lubiankowie i Popowie wpłynęło 
do Ośrodka Upowszechniania Kultury w-Bronisławowie na konkurś szo
pek bożonarodzeniowych. Wykonane z desek, tektury, wikliny, słomy, pa
pieru, bibuły, „włosów anielskich" i innego rodzaju materiałów prace zosta
ną ocenione dopiero po Nowym Roku. Obecnie wprowadzają prawdziwie 
świąteczną atmosferę w bronisławowskim ośrod~u zdobiąc jego hol. 

Konolizocio zrobiono, 
ołe bez odnowienia nawierzchni 

M ieszkańcy ul. Wigury oraz osoby, 
które codziennie przywożą swoje 
dzieci do znajdującego się tu 

Przedszkola nr 1 i Szkoły Podstawowej 
nr 1, sąjuż zniecierpliwione fatalnym sta
nem nawierzchni tej ulicy. P~ed wyko
naniem kanalizacji jesienią tego roku był 
tu asfalt, co prawda pełen dziur, ale był. 
Teraz prawie go nie ma. W miejscu roz
kopów rozsypano tłuczeń. Mieszkańcy 
pytają, kiedy nawierzchnia zostanie od
tworzona. Podobna -sytuacja ma -miejsce 
na ul. Skokowskiego. Tutaj również 
w tym roku wykonywana była kanaliza
cja, a część brakującego asfaltu zastąpio
no warstwą tłucznia. Niewielkie ubytki 
w asfalcie powstałe w wyniku inwestycji 
kanalizacyjnej uzupelnione zostały od ręki 
nawierzchnią bitumiczną tylko na ul. Za
brzeżniańskiej , która jest drogą powiato
wą. Zrobiono to na wniosek Powiatowe
go Zarządu Dróg i Mostów w Zgierzu. 

Jak dowiedzieliśmy się od Wandy Fi
lipczak - kierownika wydziału architek
tury, budownictwa i ochrony środowi-

• 
ska, umowa podpisana między Urzędem 
Miejskim a wykonawcą inwestycji, czyli 
Miejskim Zakładem Wodociągów i Ka
nalizacji opiewała tylko i wyłącznie na 
wykonanie kanalizacji. Nie było nawet 
mowy o pokrywaniu uszkodzonych na
wierzchni ulic asfaltem. Inwestycja była fi
nansowana przez miejski budżet i pożycz
ki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska. Na ul. Wigury wydano łącznie 
212 tys. zł, a na ulice Zabrzeżniańską, Połu
dniową, Olszową i Skokowskiego - 240 tys. 
zł. Już w momencie ustalania tych kwot 
wiadome było, że na pewno nie zostaną one 
przeznaczone na odbudowę nawierzchni 
rozkopanych ulic. Zdaniem kierownik Fi
lipczak nałożenie asfaltu zaraz po zakoń
czeniu prac byłoby nawet niewskazane 
ze względu na nieustabilizowane jeszcze 
podłoże gruntowe. Czy asfalt położony 
zostanie w przyszłym roku? - wszystko 
zależy od tego, czy pieniądze na ten cel 
zostaną zarezerwowane w miejskim bu
dżecie 2003. 

(ljs) 

Mebelki do nowego segmentu przyjadą ze Szczecinka 

N owe ławki, krzesełka, biurka i krze- rozstrzygnięty w szkole 20 grudnia. Swoje 
sła dla nauczycieli, szafy oraz.re- oferty zgłosiły trzy firmy, najkorzystniej
galy pod sprżęt RTV pojawiły się szą okazała się propozycja fumy INSGRAF 

w oddanym do użytku we wrześniu seg- ze Szczecinka i właśnie ona dostarczła za
mencie Szkoły Podstawowej nr 2 jesz- mówione wyposażenie. Przypomnijmy, że 
cze w ostatnich dniach 2002 roku. Prze- 60 tys. zł na ten cel przekazalo miastu Mini
targ na dostawcę wyposażenia został sterstwo Edukacji Narodowej. (ljs) 

przy ul. Długiej 21 

ZAPEWNIA: 
3. Jelcz ciągnik 317 O 2 1979 
4. Jelcz chłodnia 2 1979-85 
5. Naczepa Alka chłodnia 1 1980 
6. Naczepa cysterna 18.000 L 2 1978-80 

3 - 60 miesięcy 11,0% 
mlnlmalna /(\yola kr<MJyru - 20 OOO PLN < 

maksymalna kwota kredytu 

mgr ZUZANNA 
STELMACHOWSKA 

• ATUKCY JNE CENY 
• SZEROKI ASORTYMENT 

• FACHOWĄ OBStUG~ 7. Przyczepa chłodnia NIS-14 1 1976 
8. Przyczepa chłodnia O 616 Dębica 1 1989 
9. Sieczkarnia do kukurydzy Z 350 1 

• Oferty w zaml<Jiiętych, opisanych kopertach należy 
składać w sekretariacie OSM Łowicz do dnia 
10.01.03 r. w godz. 7.00-15.00. 

• Otwarcie ofert nastąpi w dhiu 15.01.03 r. 
• Oferent, którego oferta zostanie przyjęta będzie 

o tym zawiadomiony pisemnie w ciągu 7 dni od daty 
otwarcia ofert lub telefonicznie. 

• OSM w Łowiczu nie odpowiada za braki, wady ukryte 
i zastrzega sobie prawo odstąpienia do przetargu 
bez podania przyczyny. 

•Sprzęt możhaoglądać w dniach 6.01.03-10.01 .03 r. 
w godz. 8.00-12.00 na terenie bazy transportu, 
Łowicz, ul. Armii Krajowej 51. 

• Informacje dotyczące przetargu 
pod nr tel. (046) 837-35-68. R-78 

- - ... _„ ___ ...... _„„_ ... „-„ ..... „ ...... --„ 

. fil!1_9gr_ąnk~P.. 

UWAGA: 
Odsetki od kredytów 
mieszkaniowych 
można odpisać 
od podatku. 

Of ŁOWICZ, UL. STANISŁAWSKIEGO 22 
fEl..,(046) 830 20 89, 830 21 53 

g www.skokstefczyk.pl 
Infolinia: 0-801 600 100*;:: 

•Kos:rt poł~cun!a 0,35 zJ bruttoł 1 mln ci:. 

świadectwo kwarmkacyine 
Ministra Finansów 

POLECA „ 

SWOJE USŁUGI 
W PEŁNYM ZAKRESIE 

Tel. 837-58-12 po godz. 17 
oraz tel, Q-.69,~-4~~~958 

R-57 

róg Kilińskiego i Koziej 1 
OFERUJE: 

• 

"' najnowocześniejsze wzory wiązanek ślubnych 
J' dekótacje_pojazdów, sali Weselnej t stO!ów 
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Łowiczanin Roku 2002 

W tym roku redakcja Nowego Łowiczanina przyznała tytuł Łowiczanina 
Roku aż czterem osobom, ale działającym jak jedna - ojcu Kazimierzowi 
i jego synom: Andrzejowi, Jackowi i Wojciechowi Urbankom, twórcom 
i właścicielom firmy Bracia Urbanek, która z powodzeniem zawojowuje 
krajowe i zagraniczne rynki, a której produkty w tym roku po raz trzeci 
z rzędu zdobyły Złoty Medal na targach Pelagra w Poznaniu. 

H istoria Firmy Bracia Urbanek jest 
historią takiego sukcesu, jaki bez 

obaw można podawać za przykład 
do naśladowania młodzieży szukającej 
swego miejsca w życiu - jest bowiem 
historią firmy budowanej od zera, ogrom
nym własnym wysiłkiem i pracowito
ścią, przy solidarnej współpracy całej 
rodziny, bez uciekania się do przejmo
wania za bezcen państwowego majątku. 
W stu procentach polska, kupująca su
rowce od miejscowych rolników, eks
portująca, coraz bardziej nowoczesna, 
firma Bracia Urbanek jest dla wielu 
odbiorców w kraju i za granicąjednym 
z trzech, czterech rozpoznawalnych 
symboli tego, co łowickie. 

Nie chcieli 
siedzieć za biurkiem 

ówczesne władze, stojące w obliczu kra
chu sterowanej odgórnie gospodarki, 
z wolna, niechętnie, ale jednak zaczyna
ły dopuszczać. 

Zastanawiali się z ojcem co rozpo
cząć. Brali pod uwagę przede wszyst
kim dwie branże, dla których komuniści 
zapalali wtedy kolejne ,,zielone światło" 

Wręczenie tabliczki upamiętniającej nadanie tytułu łowiczanina Roku 2002, 30 grudnia 2002 w siedzibie firmy. 
Stoją od prawej: Jacek, Kazimierz i Andrzej Urbankowie oraz red. nacz. Nowego łowiczanina, Wojciech Waligórski. 

wcześniej wypłaconych pieniędzy. Woj
ciech Urbanek był już zresztą wtedy 
przekonany, że będzie szukał swej szan
sy w życiu zakładając własną firmę, co 

- co w skomplikowanych warunkach na
kazowej gospodarki oznaczać mogło nie
co łatwiejszy niż gdzie indziej dostęp 
do surowców, nieco mniejszą mitręgę 

7 

w pokonywaniu biurokratycznych prze
szkód, a także ulgi podatkowe: przemysł 
materiałów budowlanych i przemysł 
spożywczy. Syn nie za bardzo chciał 
się angażować w przetwórstwo spo
żywcze, wybrał produkcję betonową. 
Od 1983 roku produkował na kupionej 
od łowickiego cechu działce na Katarzy
nowie, pustaki, kręgi betonowe, stropy 
i inne tego typu elementy budowlane. 

W tym samym czasie studia kończy
li, na tym samym, ekonomicznym wy
dżia\e Uniwersytetu Łódzkiego, dwaj 
młodsi synowie: Andrzej i Jacek. Nie 
czekali na dyplomy, własne działalności 
rozpoczęli jeszcze jako studenci - obaj 
w kojarzonej dziś z ich nazwiskiem bran
ży przetworów owocowych i warzyw
nych. Zainaugurowali w 1984 roku, jako 
dwie odrębne firmy działające w dwóch 
różnych miejscach, Jacka w Łowiczu, 
Andrzeja w Bełchatowie, mieście, z któ
rego pochodzi jego żona, ale obaj robili 
to samo: prażynki ziemniaczane z goto
wych płatków z mąki ziemniaczanej, 
w tamtych czasach pełniące taką rolę, 
jak dziś chipsy, a przez niektórych zwa
ne „chrustem dla ubogich". 

Dlaczego w ogóle chcieli iść na swo
je? Andrzej Urbanek wspomina, że nie 
bardzo widział się w pracy na państwo
wej posadzie, gdzie często tylko uda
wało się, że się pracuje. Marnowałby 
tam tylko czas, niczego by się nie na
uczył, zacząłby powielać z biegiem cza
su wadliwe schematy organizacyjnę, nie 
miałby satysfakcji i nie zdobywałby 
doświadczenia. Dlaczego w tej branży? 
- Bo tata był z tej branży, a poza tym 
w naszej okolicy nie istniało dużo takich 
firm - mówi Jacek Urbanek. 

Firma Bracia Urbanek działa pod tą 
nazwą od 1988 roku, ale jej historia jest 
dłuższa, sięga w gruncie rzeczy począt
ku lat osiemdziesiątych, gdy własną dzia
łalność gospodarczą rozpoczynali po 
kolei, zaczynając od najstarszego, wszy
scy trzej bracia Urbanek: Wojciech, An
drzej i Jacek - i gdy na wcześniejszą 
emeryturę przeszedł ich ojciec, jedno
cześnie najlepszy doradca, inspirator, 
w pewnym sensie mózg firmy - Kazi
mierz Urbanek. Pojawił się w Łowiczu 
z małymi wówczas synami w połowie 
lat sześćdziesiątych, gdy powstawały 
ZPOW, gdzie przez lata całe pełnił funk
cję głównego specjalisty ds. administra
cyjno - handlowych i marketingu. Gdy 
w 1983 roku, w wielkim już kryzysie 
gospodarki państwowej, trzeba było 
zwolnić z pracy 600 tysięcy ludzi, i gdy 
uczyniono to, dając im możliwość przej
ścia na wcze.śniejszą emeryturę, pan Ka
zimierz skorzystał z tego. 

śniej wychowanek „Chełmońskiego", 
jego najstarszy syn Wojciech. Brał on 
w czasie studiów stypendium fundowa
ne z ZPOW, by je odpracować powi
nien był rozpocząć pracę w tych zakła
dach. Pracował łącznie ponad dwa lata, 
przed wojskiem i trochę po powrocie, 
w dziale zaopatrzenia i pracę tę wspo
mina dobrze. Uważa, że wiele się tam 
nauczył, choć była to praca inna od tego, 
czym zajmuje się dziś: jest obecnie spe
cjalistą od sprzedaży i marketingu, a nie 
od zaopatrzenia. - Wtedy było większą 
sztuką coś kupić niż sprzedać, wtedy 
sprzedawało się bez problemu, teraz 
sprzedaje się tak, jak się wtedy kupowa
ło - wspomina.Większość zakładów od
czuwała jednak już wówczas nadmiar rąk 
do pracy i chętnie stypendystów zwal
niała, bez konieczności zwrotu całości 

Plantatorzy cenią solidność firmy 

W tym samym mniej więcej czasie 
z wojska wrócił, po odbyciu służby 
podchorążych rezerwy, absolwent eko
nomii na Uniwersytecie Łódzkim, wcze-

Najnowpcześniej$Za rnąszyna w .fl[mię: duńska pakowarka BILW/NCO 
do waźenia, pakowania ogórków i innych warzy.v. 

F
irma Braci Urbanek cieszy się 
wśród plantatorów z powia
tu łowickiego opinią solidnej, 

wypłacalnej, takiej, której można za
ufać. Współpracują z nią całymi łata
mi i, jak twierdzą, nie mają powodów 
do narzekań. Na przykład rodzina 
państwa Deka z Bochenia współ
pracuje z firmą Braci Urbanek już 
sześć lat. Średnio kontraktuje 7 ton 
ogórka rocznie. Trudno w naszym 
przypadku mówić o nastawieniu -
mówi Anna Deka - my oddajemy sto
sunkowo niewiele, ale zawsze są to 
jakieś dodatkowe pieniądze dla nas. 
Bracia Urbanek to dobrzy odbiorcy. 
nie ma na co narzekać. 

Dłużej, bo ponad IO łat, współpra
cuje z firmą Braci Urbanek rodzina 
państwa Wolińskich z Płasko
cina. Współpracujemy z nimi chyba 
od samego początku jch działalności. 
Teraz mamy zakontraktowane I O ton 
ogórków. Uprawiamy różne warzywa, 
ale wiadomo, że tylko ogórki ktoś od 
nas na pewno odbierze. Współpraca 
układa się bardzo dobrze, nie było ni
gdy problemów z płatnościami. Cza
sem gdy jest sezon, trzeba dłużej po
stać w kolejkach, ale czego się nie robi, 
żeby zarobić- mówi Jojanta Wolińska. 

~ ., 

Józef Gładki z Płaskocina 
współpracuje z firmą Braci Urbanek 
dopiero trzy lata, ale ma już zakon
traktowanych 15 ton cebuli i 7 po
midorów. Ze zbytem bywa różnie -
mówi Józef Gładki - a z nimi czło
wiek chce się związywać, bo wszyst
kiego jest pewny. Oczekują towaru 
dobrego, są wymagający i wypłacal
ni, oby tak dalej. 

Ze współpracy z firmą zadowolo
na jest także Anna Kubiak z Nie
dźwiady-Pięć lat jesteśmy związani 
z firmą Braci Urbanek. Jesteśmy bar
dzo zadowoleni z tej współpracy, wa
rzywa są odbierane i płacone w ter-. 
minie. Wiadomo, że ceny kształtuje 
rynek. Ponadto nadmieniła, że kon
traktacja jest jej zdaniem bardzo waż
ną rzeczą, bo pewny jest zbyt i wte
dy warto pracować. W tej chwili mamy 
zakontraktowane I 5 ton ogórka, ale 
myślimy też ó uprawie patisona i roz
szerzeniu współpracy z firmą. Firma 
Urbanek daje nam możliwości sprze
dania, jest dla nas wybawieniem - do
daje z uśmiechem pani Anna. 

Andrzej Waracki z Niedźwia
dy uprawia warzywa tylko dlatego, 
że ma zapewniony odbiór przez fir
mę Braci Urbanek. Współpracuję 

z nimi dłużej niż pięć lat. Mam zakon
traktowane 20 ton ogórka i 20 ton 
cebuli. Moje gospodarstwo nastawio
ne jest na hodowlę bydła, gdyby nie 
kontraktacja, w ogóle nie uprawiał
bym warzyw - mówi pan Andrzej. 
Współpracuje się z nimi bardzo do
brze.firma rzetelna, płaci na czas, nie 
ma drugiego takiego zakładu w oko
licy - dodaje. 

Gospodarstwo Mirosława Rut
kowskiego z Niedźwiady również 
nastawione jest raczej na hodowlę 
trzody chlewnej, warzywa są tylko do
datkiem do niego i podobnie jak u po
przednika nie byłyby uprawiane, gdy
by firma Braci Urbanek nie zapewniła 
im zbytu. Współpracuję z nimi od JO 
lat. Choć specjalizuję się w trzodzie 
chlewnej, bywały takie lata, kiedy to 
właśnie warzywa reperowały budżet 
rodzinny. Gdyby nie tWntraktacja - nie 
uprawiałbym tych warzyw. Zbyt jest 
bardzo ważną sprawą. Pan Mirosław 
ma zakontraktowane 20 ton ogórków 
i 40 ton cebuli, a uprawia je tylko pod 
kątem firmy. Firma jest solidna, nie 
mam powodów do narzekań, wyzna
czona data odbioru i płatności zawsze 
jest dotrzymywana - dodaje. 

(mko) 
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Zabudowania produkcyjne na Katarzynowie. Na pierwszym planie jeden z magazynów wyrobów gotowych. 

W Łowiczu Jacek wynajął od pani, 
Krystyny Rokickiej 50-metrowy garaż 
przy ul. Warszawskiej, z dużą pomocą 
Wojtka przerobił go, przystosował do 
produkcji spożywczej, ustawił wielką, 
owalną, o wymiarach 80 x 60 cm patel
nię. W Bełchatowie Andrzej postąpił po
dobnie - i tak się zaczęło. Po susz ziem
niaczany do Kątów pod Wrocławiem 
jeździł Jacek, cztery osoby zatrudnione 
w Łowiczu i tyle samo w Bełchatowie 
smażyły prażynki na oleju na tych pa
telniach i pakowało w foliowe worecz
ki. To była najtańsza możliwa produk
cja: na 50 metrach kwadratowych, 
w dwóch pomieszczeniach, dało się sma
żyć, magazynować surowiec i gotowe 
produkty. Po dwóch dniach smażenia, 
Andrzej i Jacek rozwozili towar po skle
pach wynajętymi półciężarówkami. 
Andrzej objeżdżał południową część 
Łodzi i tereny woj. piotrkowskiego i kie
leckiego, Jacek brał na siebie łódzkie 
Bałuty i Śródmieście oraz Warszawę. 

Rozwozili z samego rana, Jacek wspo
mina, że był w stanie dojechać do 40 
sklepów w trakcie jednej takiej rundy, 
zawożąc średnio po 250 paczek do skle
pu - a po powrocie zdążał jeszcze auto
stopem na zajęcia na uczelni, meldując 
się tam około ll-tej. 

W nawiązywaniu kontaktów handlo
wych nieoceniona była pomoc pana Ka
zimierza, który, będąc już na przyspie
szonej emeryturze, mógł się poświęcić 
tej pracy, organizować sieć dystrybucji, 
załatwiać sprawy formalne. Co więcej, 
był nawet okres, kiedy to pan Kazi
mierz trzymał w ręku całą produkcję, 
doglądając jej w obu miejscach i pilnując 
rozwożenia towaru do odbiorców. Było 
to przez kilka miesięcy roku 1987, gdy 
obaj młodsi bracia byli jednocześnie 
w wojsku. Nawet jednak służąc w armii 
pracowali w swoich firmach. Praktyka 
po szkole podchorążych rezerwy miała 
to do siebie, że gdy miało się szczęście 
i było się skierowanym do jednostki 

Cenią, choć często 
robią przetwory sami 

Łowiczanie o wyrobach firmy 

W
śród łowiczan produkty 
firmy Bracia Urbanek są 
dość dobrze znane, choć 

wyniki miniankiety, którą przepro
wadziliśmy wśród 20 losowo wy
branych osób dowiodły, że mimo bo
gatej oferty na rynku, ludzie w na
szej okolicy ciągle pozostają wierni 
przede wszystkim własnemu, do
mowemu przetwórstwu, wykorzy
stując przepisy na powidła i mary
naty, które odziedziczyli po dziad
kach czy rodzicach. Mimo to nasi 
rozmówcy w większości mieli 
styczność ze sztanilltrowymi już w 
tej chwili produktami Urbanków, jak 
na przykład Sałatka Naddunajska, 
Leczo Pieczarkowe, czy Chrzan Ło
wicki i mają one bardzo dobrą opi
nię. Maria Sławkowska, mieszkan
ka osiedla Konopriickiej powiedzia
ła nam na przykład, że w jej kuchni, 
z gamy produktów Urbanków, naj
częściej wykorzysiywanejestleczo 
pieczarkowe. Kupujęjejuż od lat i 
jego smak właściwie się nie zmienił, 
sos jest gęsty, zrobiony na pomido
rach - czuć w nim paprykę, jest dość 
ostry, ale przede wszystkim smacz
ny. Używam go z makaronem, jak i 
do gotowanej kiełbasy. Smakuje 
wszystkim domownikom. 

Leczo było pierwszym produktem, 
jaki miałem okazję zjeść od Urban
ków, naprawdę jest bardzo dobre, 
kupuję je dość często od kilku lat, 
próbowałem także i innych rzeczy i 
na pewno dobra jest sałatka Naddu
najska, pieczarki marynowane, 
ogórki - powiedziała nam Anna Ko-

walska, przyznając, że jest jeszcze 
ciekawa jak smakuje chrzan, bo po
lecano go jej jako bardzo dobry. 

Na temat produktów braci Urba
nek bardzo pozytywnie wypowie
działa się także Jolanta Głowacka, 
kierownik biura łowickiego oddzia
łu Polskiego Czerwonego Krzyża, 
która powiedziała nam - Bardzo lu
bię Sałatkę Naddunajską i często, już 
od lat, serwuję w domu z ryżem, zie
lem prowansalsliim, majonezem. 
Czasem goszczą u mnie także ogór
ki konserwowe, ogórki w plastrach, 
pieczarki w zalewie, miałam okazję 
także spróbować powideł i uważam, 
że są bardzo dobre. 

Chrzan Łowicki od Urbanków jest 
natomiast ulubionym produktem 
Karoliny i Alicji, sióstr z Bratko
wic. Jest biały, a nie szary jak inne 
dostępne na rynku, ładnie pachnie i 
jest ostry,a przez to bardzo smacz
ny. Tata smaruje sobie nim kanapki 
z wędliną. Mama natomiast robi czę
sto w niedzielę surówkę z jabłek, 
marchwi, śmietany i oczywiście 
chrzanu od Urbanków -.powiedzia
ły nam siostry. Nawet ci jednak, któ
rzy nie kupują produktów ich fir
my, bo sami sporządzają przetwo
ry, czują się ,dumni, gdy w super
markecie w czasie zakupów zauwa
żą wśród słoików także te z mary
natami czy powidłami firmy Bracia 
Urbanek. Te produkty są często ku
powane - ich widok daje sporo za
dowolenia, że jest łowicka firma, któ
rą klienci cenią w kraju - powiedział 
nam pan Robert. (tb) 

w pobliżu domu, można było za
łatwić po południu wiele swoich 
spraw. Więc załatwiali. Pan Kazi
mierz wspomina, jak kiedyś An
drzej spóźniał się z rozwożeniem 
prażynek i groziło, że na czas nie 
zamelduje się w jednostce - więc 
wyjechał na spotkanie jego Robu
ra z mundurem w samochodzie, by 
syn szybko się przebrał i stawił 
w jednostce na Armii Krajowej. 

Pomocna dłoń rodziców na tym 
nie poprzestawała. Sprawy kadro
we prowadziła synom mama -
Łucja, a jedynym telefonem służ
bowym był domowy telefon w ich 
niewielkim mieszkanku w bloku 
przy Podrzecznej, to z niego 
uzgadniano wszystkie dostawy. 

Pracowitość 
od dzieciństwa 

Przystępowali do tej działalno
ści wyposażeni przez rodziców 
nie tylko w ich pomoc, ale i coś 
cenniejszego: nawyk pracowitości. 
Już jako kilkunastoletni chłopcy co roku 
pracowali w czasie letnich wakacji 
w ZPOW przy etykietowaniu czy prze
kładaniu butelek do odpowiednich po
jemników przed ich załadowaniem do 
myjni, a zimą na przykład przy załado-

Etykietowanie i pakowanie słojów. 

wywaniu puszek z koncentratem pomi
dorowym do kartonów. - Coś chcieli
śmy mieć, a to było uwarunkowane zdp
byciem pieniędzy, w domu kasy na to nie 
było - wspomina Jacek Urbanek. Dzięki 

· takim pracom on sam na przykład któ
regoś roku kupił sobie szpulowy ma
gnetofon, marzenie wielu nastolatków. 

Dobrą szkołą pracy były też saksy. 
Po raz pierwszy udało im się wyjechać 
na Zachód w roku 1980, dzięki pomocy 
Majki - dzisiejszej żony Wojtka, ów
czesnej studentki handlu zagranicznego. 
We trójkę pracowali latem w jednym 
z renomowanych londyńskich hoteli 
przy sprzątaniu. Praca była nocna, za
czynała się o 22, kończyła o 7 rano, ale 
chwahli ją sobie, bo pracować można 
było przez siedem dni w tygodniu, 
a praca w weekendy opłacana była le
piej niż w pozostałe dni. Rok później 
Andrzej i Jacek przez osiem tygodni pra
cowali w Monachium, a to u stolarza, a to 
na budowie, co dwa tygodnie zmieniając 

miejsce pracy, nocując w miasteczku stu
denckim. Nie oszczędzali się, ale mieli sa
tysfakcję. - Ja przez te pierwsze wakacje 
zarobiłem tyle, co tata w cały rok - wspo
mina Jacek-a Andrzej :a Monachium zło
żył sobie Fiata z nowych części. 

Te pierwsze poważniejsze pieniądze, 
zarobione na Zachodzie, pomogły im 
nieco, gdy trzeba było zacząć pracować 
samodzielnie, ale nie stanowiły takiego 
kapitału, by z nimi można było zaczy
nać, stąd wszyscy trzej od samego po
czątku pożyczali i starali sięjak najszyb
ciej oddać. I pracowali za kilku. - Był(l to 
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jedyna droga do wcześniejszego posta
wienia ich rodzin na nogi - wspomina 
Kazimierz Urbanek. - Pracowici są 
wszyscy trzej i każdy wolał ciężej pra
cować, by zapewnić byt materialny ro
dzinie. Moja pensja była za mała, by ich 
powyposażać, stąd i żona chętnie po
magała, bo widziała sens tej pracy. Ale 
i tak serce rodziców niekiedy niepoko
iło się: - Czasami mi ich szkoda było, 
gdy pracowali przy materiałach budow
lanych, bo to są straszne tony ... - mówi 
pan Kazimierz. Tony cementu do wła
snej produkcji rozładowywał często 
własnoręcznie Wojtek, tony materiałów 
budowlanych na nowe-obiekty przerzu

cali wszyscy trzej. Wszyscy też 
uczyli się, że wysiłek potrzebny 
jest na każdym kroku, bo prze
szkody na drodze pojawiają się 
ciągle. - W tamtych czasach nawet 
znalezienie lokalu na działalność 
nie było proste - mówi Andrzej 
Urbanek - ale trzeba się nauczyć 
jednego: że jeśli chodzi się wokół 
swoich spraw, w końcu osiągnie 
się to, czego się chce. 

Zie wspomnienie 
innego świata 

Niewiele brakowało, żeby fir
my Bracia Urbanek nie było. 
W 1984 roku, gdy Jacek Urbanek 
ubiegał się o zgodę na założenie 
firmy - bo wtedy nie można było 
zgłosić założenia, lecz trzeba było 
mieć na to zgodę - spotkał się 

z odmową. Mniejsza z tym, kto 
był wówczas naczelnikiem Łowi
cza, chodzi o to, jakie były cza
sy. Argumentem przemawiają
cym za odmową było to, iż nie-
możliwe jest, by student wy

kształcony na państwowej uczelni szedł 
pracować do rzemiosła - tak to wów
czas kwalifikowano. Nieważna była 
zgoda dziekana uczelni, liczyło się twar
de, proletariackie nie. Kazimierz Urba
nek interweniował w Urzędzie Woje-

wódzkim, przez ówczesnego wicewo
jewodę i sekretarza wydziału rolnego 
KW PZPR Stanisława Bartosa, miesz
kającego w Łowiczu. Mimo tej interwen
cji zgody nre było, została wydana do
piero po powtórnym monicie. W kon
tekście tego zdarzenia widać dopiero, jak 
rewolucyjne były zmiany w polskiej go-
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spodarce dokonane w latach 1989/1990, 
z zapoczątkowującą je ustawą o pro
wadzeniu działalności gospodarczej, 
przyjętą jeszcze za czasów- ostatniego 
premiera PRL, Mieczysława Rakow
skiego. 

Formalny początek firmy Bracia 
Urbanek wiąże się już bardziej z koń
cowym, schyłkowym okresem PRL, 
konkretnie z rokiem 1988, kiedy, po za
kończeniu służby wojskowej, Andrzej 
Urbanek zdecydował się połączyć swą 
.firmę z firmą Jacka, zwijając jej działal
ność w Bełchatowie i przenosząc do Ło
wicza. Już od początku zresztą plany 
były takie, by była to firma rodzinna, 
po prostu miejsca zamieszkania braci 
były różne - ale połączenie było posu
nięciem planowanYm i dziś oceniane jest 
jako sensowne i udane. Wtedy właśnie 
powstała spółka cywilna Firma Bracia 
Urbanek, dziś istniejąca jako spółka 

jawna, w roku 1998 poszerzona o udział 
w niej także Wojciecha Urbanka, który 
wtedy zlikwidował na Katarzynowie 
produkcję budowlaną, kolidującą z prze
twórstwem spożywczym i zaczął pra
cować wspólnie z młodszymi braćmi. -
Scenariusz napisało życie - mówi dziś 
ten ostatni, zapyfany o przyczyny po
łączenia. 

Czy nie bali się, zaczynając działal
ność w 1984 roku, czy nie bali się kilka 
lat później, gdy tworzyli spółkę? Prze
cież za socjalizmu prywatny przedsię
biorca nie mógł być pewny swego losu, 
zawsze groziły zmiany polityki, czer
wone światła, inspekcje robotniczo
chłopskie ... Andrzej Urbanek odpowia
da, że wszyscy trzej, będąc na studiach 
ekonomicznych i konfrontując to, cze
go ich uczono z tym, co widzieli doko
ła, nabrali przekonania, iż jakieś zmia
ny muszą nastąpić. ~ 

ZATRUDNIENIE W FIRMIE BRACIA URBANEK 
na przestrzeni lat 
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Jedyne takie urządzenie na naszych polach 

T akich urządzeń jest w Bawarii 
mnóstwo - mówi Andrzej Urba
nek, inicjator sprowadzenia .fli

gtdo Polski. Jest to urządzenie do zbio
ru ogórków, przypominające swoim 
wyglądem samolot - stąd jego nazwa 
(od niemieckiego fliegen - latać). Zbie
racze leżąnajego skrzydłach, unosząc 
się nad plantacją wolnymi rękoma zry
wają ogórki. Wszystko dźwiga na so
bie jadący po wyznaczonym pasie pola 
traktor. Dodatkowo ciągnie on za sobą 
przyczepę ze skrzyniopaletami, na 
którą zerwane ogórki transportowane 
są taśmociągami. Jak mówi Kazimierz 
Urbanek, jest to jedyne takie urządze
nie w Polsce. 

Pomysł na sprowadzenie fligi do na
szego kraju zrodził się w umyśle An
drzeja Urbanka przy okazji wizyty w 
Niemczech, kiedy na każdym kroku 
widział pracujące na polach dziwne 
urządzenia. Jak się okazało jliga to nie 
tylko efektowny wygląd, ale również 
znaczne korzyści dla jej użytkowni
ków, a co za tym idzie również odbior
ców towaru: przede wszystkim lżej
sza praca, bo zrywający tylko podno
si ogórek i rzuca go na taśmę - nie schy
la się, nie nosi wiader ani skrzynek. 
Plandeki osłaniają go od deszczu, wia
tru, czy dokuczliwego w sezonie ogór
kowym słońca. Zrywany przy pomo
cy tej maszyny towar nie wymaga już 

Pracujących ludzi nie widać, widać tylko ich ręce. 

Główne kierunki eksportu produktów firmy Bracia Urbanek . 

sortowania - dokonuje tego stojący na 
przyczepie przy taśmociągu pracow
nik, który rozdziela warzywa na czte
ry skrzyniopalety. Bezpośrednio 
po zbiorze moźna ładować je od razu 
na samochód dostawczy i transporto
wać do odbiorcy. Szybko, efektywnie, 
bez wielkiego wysiłku, a przede 
wszystkim towar dociera nie uszko
dwny kilkakrotnym przesypywaniem 
czy sortowaniem. 

Imponująca jest również oszczęd
ność czasu, kiedy dwadzieścia osób 
(po dziesięć na każdym skrzydle) 
w ciągu ośmiu godzin pracy potrafi ze
brać ogórki z pięciohektarowej planta
cji. A wszystkie korzyści przy elimi
nacji takich niepożądanych zjawisk, jak 
zadeptywanie plantacj i, co ma bardzo 
duży wpływ na wydajność z jednego 
ha. Trzeba pamiętać, że ogórki zbiera 
się co dwa dni. W Niemczech uzysku-

je się przykładowo 50 - 60 ton z ha, 
podczas gdy w Polsce najwięcej 30. 

Sprowadzając jligę, pan Andrzej nie 
działał bez uprzedniego rozpoznania 
terenu. Wiedział już, że tym urządze
niem i siewem ogórków na większą 
skalę zainteresowany jest Jan Tarkow
ski, rolnik z Emestynowa pod Żychli
nem, który sieje ogórki na pięciohekta
rowej plantacji. Kupiono starą, zuży
tą już jligę, której chciał pozbyć się 

jeden z niemieckich plantatorów i po 
przetransportowaniu jej do Polski, 
częściowo na miejscu, częściowo 
w Rawie Mazowieckiej stworzono cał
kowicie naszą kopię. W pierwszym 
roku miała ona jeszcze stare taśmocią
gi, obecnie nawet to zostało zmienio
ne. Dokonano również kilku pożąda
nych modyfikacji. 
Największym problemem nie była 

sama .fliga, ale ciągnik, który mógłby 

do niej pasować. Jak mówi pan An
drzej, nasze polskie są za szybkie. 
Jadą ponad kilometr na godzinę, a to 
jest zdecydowanie za szybko dla zbie
raczy - powinny poruszać się z pręd
kością 200 - 400 metrów na godzinę, 
wtedy zbiór jest najbardziej efektyw
ny, ludzie mają narzucone tempo, nie 
mogą oszukiwać, nie trzeba ich kon
trolować. Akurat tak się złożyło, że 
pan Tarkowski nosił się z zamiarem 

zakupu nowego ciągnika, uwzględnił 
więc potrzeby urządzenia. 

Państwo Tarkowscy, którzy już 
drugi rok korzystają z dobrodziejstw 
jligi, nie. wyobrażają sobie teraz bez 
niej zbioru ogórków. Wynajmowani do 
zbioru pracownicy, na początku sar
kali na nowe, nieznane urządzenie, te
raz jak mówi pan Tarkowski, za żad
ne skarby nikt nie namówiłby ich 
do tradycyjnego zbierania. (wcz) 
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Tamten system był 
niewydolny - mówi -
podczas gdy w kra

jach zachodnich wszystko fimkcjonowało 
dobrze: postęp techniczny, organizacja 
pracy. wreszcie uposażenie pracowni
ków. Jacek Urbanek wtóruje: - Nigdy nie 
myślałem o jakimś ryzyku. Zaczynali
śmy wyjeżdżać g<-ly był 1980 rok, potem 
był strajk łódzki z żądaniem wolności 
podróżowania także dla studentów, 
w kraju była już zupełnie inna atmosfe
ra ... Nigdy nie miałem obaw, że ktoś 
przyjdzie i znacjonalizuje. - Wierzyliśmy 

wszyscy. że to nieodwracalne - uzupeł
nia pan Każimierz. 

W tej wierze w schyłkowych latach 
osiemdziesiątych wszyscy trzej bracia 
prowadzili na działkach na Katarzyno
wie budowę swych pierwszych obiek
tów produkcyjnych z prawdziwego zda
rzenia: Wojciech - 700-metrowego na 
swojąprodukcję, dwaj młodsi bracia nie
co tylko ńmiejszego, finansując budowę 
z tego, co zarabiali na prażynkach i z kre
dytu, który szczęśliwie udało im się po
zyskać. Nie przejadali i nie przepijali za
robionych pieniędzy, jeździli starymi Fia
tami, potem Polonez.ami, nie fundowali 
sobie zachodnich limuzyn, a na pierwsze 
zagraniczne wakacje zaczęli wyjeż.clż.ać 
w połowie lat dziewięćdziesiątych. 

Poloniiny impuls 

Doczekali się, jak my wszyscy, wol
ności, w roku 1989 i 1990 - a ta w go
spodarce oznaczała, oprócz zasadniczej 
wolności podejmowania działalności go
spodarczej, także otwarcie granic na wy
mianę handlową ze światem i częściową 
wymienial_ność złotówki. Te czynniki 
w znaczący sposób przyczyniły się 
do tegÓ, że firma przestawiła się na pro
dukcję przetworów warzywnych 
z prawdziwego zdarzenia, rezygnując 
z prażynek. Decydujący impuls przy-

- szedł właśnie z zagranicy, a dostarczył 
go polonijny przedsiębiorca Sylwester 
Koczorowski, wywodzący się ze śro
dowiska licznie zamieszkujących pół
nocną Francję polskich emigrantów, wła
ściciel firmy Conserves Jibel z Rouvroy, 
trudniącej się właśnie produkcją prze
tworów warzywnych. Przyjechał on 
do Polski w lutym 1990 roku, poszuki
wał dostawcy na rynek północnych de
partamentów Francji polskich w smaku 
ogórków kwaszonych i konserwowych. 

Prasowe ślady 
Ciekawe wydarzenia związane z funkcjonowaniem firmy 

były od lat przedstawiane na lamach Nowego Łowiczanina 

uczestnictwa w zebraniu 
powołującym do życia 
dwustronną Izbę Gospo
darczą Kubańsko - Polską. 

Ambasada 
Mongolii 

w Łowiczu 

Niedługo później, 

O tym, że ogórki 
produkowane 
w firmie na Ka

tarzynowie są potrawą mię
dzynarodową, mogliśmy 

przekonać się już w listo
padzie 1995 roku. Znany re
portażysta „Gazety Wybor
czej", Jacek Hugo-Bader 
opisując kilka tygodni wcze
śniej w reportażu ,,Modli
twa Gambodżafa" swoje 
wrażenia z podróży do . 
Mongolii odnotował fakt_ 
odnalezienia potłuczonego 
słoika po ogórkach wypro
dukowanych przez firmę 
Bracia Urbanek w środku 
pustyni Ałtaj Gobijski -

Wojciec_h Urbanek (z lewej) z ówczesnym ambasado
rem Mongolii w Polsce (z prawej) Dashdavaa Chuluuudorj 
na Zduńskiej w Łowiczu latem 2001 r. Obok ambasa
dora jego ma/tonka i kierowca. Fot. J. Borecki. 

w grudniu 1999 roku, mie
liśmy okazję kolejny raz 
pisać o niezwykłych 
związkach łączących 

Mongolię z Łowiczem. 
Powodem wizyty prezy
denta Mongolii Nacagija
nima Bagabandi w Łowi
czu była współpraca han

w górach, które Mongołowie nazywają 
Trzy Piękności, w dolinie Sużifudak: Do
lina jest pięlma i długa, podobna do Ko
ście/is/dej, ale bez świeltów. Jestem za
clrnycony. że na końcu świata, w środku 
pustyni znajduję takie miejsce: pełne życia, 
wody, kwiatów. zwierząt i ... lodu. W gór
nym odcinlcu dolirrywspinamy siępośnie
gu i lodzie, który ~to nie topnieje do 
następnej zimy. Pru.d~granitowa~ 
na. Koniec drogi. Ostatnie kroki i pod 
nogami chrt.fŚd rozbity słoik. Czytam: 
„Bracia UrlJanek - ogórki w occie". Za
interesowani lektmąi łowickim akcentem 
udaliśmy się do firmy na Katarzynowie z 
pytaniem jak ogórki z Polski mogły zna
lcić się pośrodku pus1yni Ałtaj Gobijski? 
Okaz.ało się, że produkowane w zakła
dzie przy ulicy Katarzynów w Łowiczu 
ogórki właśnie w tym czasie sprowa
dzane już zaczynały być do Mongolii 
przez kilku tamtejszych importerów. 

Sałatka w mongolskich 
samolotach 

Nieco ponad dwa i pół roku później, 
w maju 1998 roku, Nowy Łowiczanin 
miał okazję relacjonować wizytę amba
sadora Mongolii Budsurena Tumena w 
Łowiczu, który przyjechał na zapro
szenie właśnie firmy Braci Urbanek. 

Jednym z punktów wizyty było zwie
dt.anie zakładu produkcyjnego na Kata
rzynowie. (...) Państwo U-banek znaleźli 
sobie miejsce na mongols/dm rynku dzięki 
swoim produktom, przede wszystkim dzię
/d Sałatce Naddunajskiej- mówił podczas 
spotkania w Stadninie Koni w Walewicach 
ambasadorTumen - W Mongolii tasałatka 
stała się aż takpopu/ama. że- co ciekawe 
- wyparła z rynku sałatkę dunajską, któ
ra była produkowana w Bułgarii. Salat
ka Naddunajskajirmy Urbanekjestna
wet serwowana w samolotach mongol
skich linii lotniczych. Ambasador 
Mongolii jadał produkty firmy Braci 
Urbanek od momentu przyjazdu do Pol
ski na placówkę, tj. od 1994 roku. Pod
czas wizyty w Łowiczu - niejako przy 
okazji - goście z Mongolii złożyli wizy
tę burmistrzowi miasta, którym wtedy 
był Grzegorz Michalak. 

Miesiąc wcześniej, dokładnie 9 kwiet
nia 1998 roku, firmę Braci Urbanek wi
zytował natomiast ambasador Kubań
skiej Republiki Ludowej Dennys Gu
zman. Wizyta nie była czysto kurtu
azyjna. Przyjechał do Łowicza poznać 
zakład, wyroby, procesy produkcji oraz 
podpatrzeć zasady sprzedaży i funk
cjonowania przedsiębiorstwa. Ambasa
dora na początku marca 1998 roku po
znał Wojciech Urbanek podczas 

dlowa Mongolii z firmą Bracia Urba
nek. W lecie organizowałem przyjęcie z 
okazji święta Madan i wtedy między in
nymi właśnie produkty firmy Urbanek 
były podawane na moim prezydenckim 
stole. To najlepiej świadczy o ich popu
larności - mówił prezydent Mongolii -
Chciałbym jeszcze powie.dzieć, że dom 
państwa Urbanków jest dla nas jakby 
naszą dodatkową ambasadą na terenie 
Polski. Wizyta w Łowiczu o~ w fir
mie na Katarzynowie była jednym z 
punktów programu obok spotkania z 
prezydentem Aleksandrem Kwaśniew
skim, premierem Jerzym Buzkiem, mi
nistrem spraw zagranicznym Bronisła
wem Geremkiem, marszałkiem Sejmu i 
marszałkiem Senatu. Prezydent Mon
golii w Łowiczu po raz pierwszy w 
swoim życiu zobaczył na żywo taniec 
ludowy w wykonaniu dzieci - łowic

kich Koderek. 

Interesy na meczu 
Spartaka z Legią 

O ,,rosyjskim śladzie" działalności 
Braci Urbanek pisaliśmy już w marcu 
1996 roku. Targują się mocno, o każde
go centa, poza tym długo rozmawiają, 

zanim zaczną współpracę. zwykle po
trzebne są dwa, trzy spotkania do pod-
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pisania kontraktu - mówił w 1996 roku 
Wojciech Urbanek. Jaki był początek 
handlu z Rosjanami? Interesy z Rosją 
Wojciech Urbanek rozpoczął od niefor
malnych spotkań z rosyjskim biznesem 

. przy okazji swej bytności w Moskwie na 
meczu Ligi Mistrzów tamtejszego Sparta
ka z Legią. Firma Urbanków utrzymywa
ła wtedy kontakty z trzema dużymi fir
mami rosyjskimi, dla każdej z nich od
prawiając miesic;_cznie po trzy, czasami 
cztery duże samochody swoich prze
tworów. Oprócz tego handlowała z kil
koma mniejszymi odbiorcami. 

Produkcja 
także koszerna 

Wyjątkowo intrygu~ąca była wizyta 
w zakładzie Braci Urbanek rabina z Izra
ela w marcu 1999 roku. Przez cztery 
dni rabbi Akiva Katz - konsultant izra
elskiej organizacji United Kashruth Au
tority, zrzeszającej blisko 300 oddzia
łów, które zajmują się rozprowadzaniem 
produktów koszernych, badał zakład 
i przyglądał się procesom produkcyj
nym. Głównym założeniem podróży 
rabina do Polski było sprawdzenie ko
szerności produktów wysyłanych do 
Izraela. By uznać towar za koszerny, 
rabin musiał wiedzieć o nim wszystko 
i znać dokładnie procedurę oraz warun
ki powstawania, także każdego dodat
ku. Na pytanie Nowego Łowiczanina 
o najkrótszą definicję koszerności rabin 
odparł wtedy jednym zdaniem: Taka de
finicja jest nie do sprecyzowania, to tak 
jakbym chciał w ciągu godziny nauczyć 
sięjęzyka pals/dego. Wizytujący zakład 
rabin biegle władał pięcioma językami, 
a reguł koszerności uczył się przez 
sześć lat, następnie czt<;ry lata studio
wał ekonomię, po czym skończył dwu
fetnie studium technologii żywności ... 
Jfymagania koszerności wynikająprzede 
wszystkim z naszej religii i podyktowane 
są wymaganiami zachowania najwyi.szej 
higieny. co w klimacie nasz.ego kraju jest 
bardzo ważne. Konkretnych przepisów 
określających co gwarantuje danemu 
produktowi miano „koszer" nie ma -
powiedział nam wtedy rabbi Akiva. 

Pierwszy kontener ,,koszernych" ogór
ków z firmy Bracia Urbanek został wy
słany do Izraela w lipcu 1996 roku. Od 
tamtego czasu właściciele firmy gościli 
kilka razy rabinów sprawdzających ko
szerność produkcji, za każdym razem 
z dobrymi wynikami. (mak) 
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-AUTO KOMIS POLMOBLICH OFERUJE 
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STILO DYNAMIC 
1,816V SD 

PUNTO 1.2 SX SD 

SEICENTO 0,9 
BRUSH 

SEICENTO 0,9 

ESP, ABS, EBD, BAS, MSR, ASR, 8*Air Sag, aluminiowe 
2902 granat met. 4 100 58 OOO felgi, klimatyzacja, centralny zamek zdalnie sterowany, 

radioodtwarzacz, szyby elektryczne, lusterka sterowane 
elektrycznie, podgrzewane, tapicerka welurowa, wspoma
ganie kierownicy, siedzenie tylne dzielone, przesuwane 

28 600 
Air Bag, centralny zamek, immobilizer, komputer 

2001 stalowy met. 35 OOO pokładowy, radioodtwarzacz, siedzenie tylne dzielone, 

2002 stal.-graflt. 
met 

2002 wiśnia mel 

· szyby sterowane elektrycznie, wspomaganie kierownicy 

13 ooo 19 950 immobilizer, szyby atermiczne, sterowane elektrycznie, 
szyby tylne uchylane, radioodtwarzacz. 

8 500 19 600 -immobilizer 

,- NOWOCZESNE SYSTEMY OKIEN GWARANCJĄ JAKOŚCI 
lOWICZ, ul. Seminaryjna 6 Nowe modele okien · 

tel./faX (046) 837 88 58 w ofercie: rolety, żaluzje, moskitiery, parapety 

ROMOCJA ZIMOWA o~OJ4 wunie592.elmtto 
P 'W spzufaiy of\tta gospotfarc.u jut otl 79 .el 

"' GWARANCJA 1 o LAT ~ PROFESJONALNY MONTAŻ, TRANSPORT GRATIS 

PROFESJONALNY DOWÓZ 
OLEJU OPAŁOWEGO 

• krótki czas oczekiwania 
na dostawę 

• węże wydawcze do 80 ni. 
• upusty i rabaty cenowe 
• bezpieczeństwo przy roztankowaniu 

• wydruk wydanych 
litrów i atest 

AUTOCYSTERNAMI MARKI MERCEDES ATRAKCYJNECENY 
TeJ,/fax (046) 837-61·81, 0-601·303-1.51, 0-601·157·595 

OLEJ 
OPAŁOWY 

ekoten11 
oferujefi~a EKO ~ 
- Autoryzowany Dystrybutor 
Oleju Opałowego PKN ORLEN S.A. 
Łowicz, ul. Księżacka 5 

837
_
55 

A
1 GWARANTUJEMY: tel. '"'ł 

./ wysokąjakość ./ rzetelność ./ bezpieczeństwo 

./ dla stałych klientów specjalne rabaty 

R-45 ZAPRASZAMY 

, 
NAJTANSZE 
NAWOZY 
oferuje firma PHU ANROB 
- saletra importowana i krajowa 
- śruta sojowa 
- śruta rzepakowa 
a także szeroki asortyment 
innych nawozów 
Ponadto: 
deski, krokwie, otręby, stal, cement 

Dąbkowice Górne 44, (046) 838-90-46 
SKR Płaskocin, (046) 838-46-76 
SKR Kocierzew Płn., (046) 838-48-28 R-44 
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Obejrzał postawiony rok wcześniej 
obiekt, wówczas jeszcze niewielki, 
spodobało mu się tu, widział że jest czy
sto i schludnie. Podpisał z Braćmi Urba
nek umowę, która jest dowodem tego, jak 
wielkim obdarzył ich zaufaniem: przeka
zał im zaliczkę w wysokości 50 tysięcy 
dolarów na zakup surowca oraz myjki 
i sortownik do ogórków a także beczki do 
ogórków kwaszonych w użyczenie, pod
pisał także umowę na cenę towaru, który 
zobowiązał się kupić. 

Ten kontakt bardzo firmie pomógł. Już 
w pierwszym roku Bracia Urbanek sprze
dali Koczorowskiemu 90 tysięcy słojów 
ogórków konserwowych i 60 ton ogór
ków kwaszonych w beczkach, z nale*
ności za które ten ostatni potrącił sobie 
kwotę zaliczki. Ponadto wyprodukowali 
wtedy 90 tysięcy słoików papryki kon
serwowej, 100 tysięcy słoików chrzanu, 
80 tysięcy słoików pieczarek. Dzięki 
wspomnianej zaliczce nie byli uzależnie
ni od uzyskania obrotowych kredytów. 
Na następny rok także podpisali umowę 
z Koczorowskim, potem kontynuowali 
tę współpracę przez całą dekadę, do cza
su gdy ten przeszedł na emeryturę i sprze
dał finnę. Bardzo sympatycznie wspomina
my ten czas - móWi Kazimierz Urbanek. 

Co rok więcei 

Kontrakt francuski dał firmie rozmach, 
który jej właściciele potrafili przekuć 
w sukces przekraczający daleko to, na co 
sam kontrakt opiewał. Dla braci · 
i ojca było bowiem jasne, że podstawo
wym rynkiem, na którym firma będzie 
operować, będzie jednak rynek polski. 
Ten rynek zawojowywali systematycz
nie, zwiększając produkcję co roku: 
od ponad 300 tysięcy słojów w roku 1990 
do 12 milionów w 1996. -Trafiliśmy na 
dobry okres - przyznaje Jacek Urbanek 
- kto w początkach 1990 roku się odwa
żył, ten zyskiwał, bo zakłady państwowe 
operowały wówczas na dużych kredytach 
i w związku z tym miały kłopoty, a produ
kowały drogo. Pracując z głową i oszczęd
nie można było się zmieścić z ceną poni
żej pułapu cen państwowych gigantów -
i z wolna przejmować ich rynek. 

Bracia z Katarzynowa się odważyli. 
Już w 1990 roku nowy przecież budy
nek zaczął być za mały, wszędzie tam, 
gdzie dziś są biura fumy, były magazyny 
ogórków, nie było gdzie się ruszyć. Za
częli więc budować kolejne, bo w pro
dukcji sezonowej powierzchnia magazy
nowa jest czynnikiem o kluczowym zna
czeniu, nie da się w grudniu czy w marcu 
dorobić takiej ilości ogórków, jakiej aku
rat klienci zechcą, trzeba wszystko prze
robić latem i magazynować tyle, żeby na 
cały rok starczyło. W 1991 roku powsta
ła hala najbliższa ulicy Katarzynów, 
o powierzchni 1500 m kw„ częściowo 
produkcyjna, częściowo magazynowa, 
później duża hala produkcyjna, pomiesz
czenie skupu, magazyn wyrobów goto
wych, hydrofornia, doszedł też zakup ma
gazynu od pobliskiej GS. W rezultacie 
obecnie fuma dysponuje, na terenie o po
wierzchni 5,5 ha, blisko hektarem obiek
tów pod dachem, a nie da się wykluczyć, 
że wkrótce potrzebny będzie jeszcze je
den magazyn. Wszystkie inwestycje po
czynione na Katarzynowie pochłonęły już 
13 mln. zł - które najpierw trzeba było 
zarobić, przekonując do swoich wyrobów 
klientów bo, jak wspomnieliśmy, na po
czątku firma nie miała prawie nic. W sa
mych ostatnich trzech latach na moderni
zację zakładu wydano 2,14 mln. zł. 

Produkowane tutaj są obecnie najroz
maitsze przetwory owocowe i warzyw
ne, z najbardziej znanymi, jak ogórki kon
serwowe, leczo, chrzan, powidła, Sałatka 
Naddunajska, Sałatka Szwedzka.„ Recep
tura tych wyrobów powstaje w Łowi
czu, właściciele sami, wielokrotnie pró: 
bując, dobierali optymalny smak i pilnu
ją, by był on utrzymywany. - Pierwszy 

słoik musi smakować tak samo jak milio
no"'.)' - mówi Jacek Urbanek. Dbałość 
o jakość i smak opłaca się, klienci cenią 
jakość firmowych wyrobów, w tym roku 
w zakładzie na Katarzynowie. napełnio
no już ponad 14 nuilonów słoików róż
nych przetworów - i właściciele mogą 
mieć nadzieję, że tak jak w ubiegłych la
tach, zostaną one sprzedane. 

Zapełnić taką ilość szkła można tylko 
mając pewność dostaw warzyw w żąda
nej ilości. Właściciele szybko zrozumieli, 
że muszą stworzyć swoją własną bazę 

towarową i zaczęli podpisywać umowy 
kontraktacxjne, wymuszać na rolnikaqh 
sianie konkretnych, potrzebnych im od
mian, dostarczanie surowców o odpo
wiednich walorach. Obecniemajągrono 
około 400 rolników kontraktowych do
starczających ogórki, w pierwszym roku 
działalności było ich około stu. Różni
ca: 1990 - 140 ton, 2002 - 3 l 50 ton. 
Podpisując umowy gwarantują cenę 
minimalną i odbiór. Tej ceny minimalnej 
nigdy nie łamią. 

Starają się ponadto, aby rolnik dosko
nalił się zawodowo i mógł planować swo
je poczynania, a to może nastąpić tylko 
wtedy, gdy rolnik może być pewien, 
że fuma się od niego nie odwróci. Obec
nie 80% dostawców to rolnicy powiatu 
łowickiego, reszta pochodzi z okolic War
szawy, Sochaczewa, Żychlina. 

Wiele z tych milionów słoików, już 22% 
całości produkcji, trafi na eksport do tak 
odległych od siebie krajów, jak USA 
i Mongolia, Rosja i Francja, Wielka Bry
tania i Izrael. Co ciekawe, niektóre pro
dukty sprzedawane są wyłącznie za gra
nicą, np. asorti - mieszanka ogórka, pati
sona i pomidora w zalewie octowej, sprze
dawana głównie w Izraelu i USA lub ogórki 
kiszone w wiaderkach z palietylenu, któ
re w opakowaniach po l kg, 3 kg i 5 kg 
sprzedawane są do Rosji. Główne kie
runki eksportu to Rosja, Mongolia, USA, 
Izrael. Handlowcy z tych krajów sprze
dają duży asortyment produktów fumy 
„Bracia Urbanek", ale nie jest to pełny 
asortyment, bo w każdym kraju jest inna 
kuchnia, używa się innych dodatków, są 
różne potrawy i tradycja. Mongolia jest 
zainteresowana zwłaszcza og.órkami kon
serwowymi, Sałatką Naddunajską, po 
wizycie prezydep.ta Mongolii w Łowi
czu poszerzono ofertę o leczo. Znacznie 
mniej odbiorcy z tego kraju kupują pa
pryki i pieczarek. Natomiast do Izraela 
trafiają ogórki konserwowe, ogórki kiszo
ne, pieczarki, Sałatka Naddunajska, 
chrzan, ćwikła. W Rosji, w sieci Metro, 

Magazyn wyrobów gotowych. 

dużym powodzeniem cieszy się leczo, 
pomimo że jest drogie w porównaniu do 
produktów konkurencyjnych fum, za to 
najtańsze są ogórki od Urbanków, ponie
waż łowickiej finnie zależy na tym, aby po
zyskać klientów, którzy polubią, przyzwy
czają się do ogórków z Katarzynowa. 

To jest cały łańcuszek powiązań, które 
zachodzą, zanim produkt trafi na półkę 
i klient może go kupić - mówi Wojciech 
Urbanek, który w fumie odpowiada za 
kontakty handlowe - opowiadając o mar
żach, cenach, pośrednikach, którzy w tym 
procesie uczestniczą. Na początku nie ma 
więzi, nie ma sentymentów, bo każdy chce 
„wyrwać" jak dla siebie - kupujący jak 
najmniej, sprzedający - jak najwięcej. Po 
pewnym czasie, gdy partnerzy się już 
znają, jest możliwość spotkań, dobrych 
kontaktów, wzajemnych ustaleń. Jeżeli 
widzę, że klient jest obiecujący, rokuje 

Uważam, że w miarę możliwości nale
ży dużo czasu poświęcić na częste "'.)'jaz
dy do klientów - mówi Wojciech Urba
nek One naprawdę dużo dają, bo wtedy 
na własne oczy widzę, co jest na półce, jak 
sobie radzi konkurencja. Jnfonnacja prze
kazana telefonicznie, nawet przez bardzo 
dobrego klienta, może nie być wiernym 
odtworzeniem prawdziwej sytuacji. 

W 2002 rokii ,,Bracia Urbanek:" podpi
sali dwa ciekawe - ich zdaniem - kontrak
ty z partnerami w Estonii i w Rosji (Smo
leńsk). Wojciech Urbanek nie ukrywa, że 
interesuje się też innymi rosyjskimi mia
stami, wymienia kolejno - Petersburg, 
Niżnyj Nowgorod, Samarę. Kierunek 
wschodni jest chyba najbardziej rozwo
jowy, obiecujący. W ostatnich latach sprze
dawaliśmy tam bardzo mało, a możliwo
ści są tam ogromne, ale trzeba to robić 
ostrożnie i stopniowo. 
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bieganie powstawaniu 
wad produktu - a nie 
tylko kontrolowanie 
tego, co już wyprodukowano. Będzie to 
konieczne, ale zważywszy stopień 
technologicznego zaawansowania zakładu, 
nie będzie już wymagało jakichś wielkich 
nakładów dostosowawczych, raczej wpro
wadzenia odpowiedniego systemu doku
mentowania tego, jak się produkuje- bo ja
kość jest i tak już na bieżąco kontrolowana 

Bracia Urbanek zamierzają natomiast sko
rzystać z możliwości, jakie daje europejski 
fundusz SAPARD, mający pomóc krajom 
kandydackim w wejściu do Unii. Z fundu
szu tego zostanie :zrefundowane 30"/o sza
cowanych na ok. 1 milion zł. kosztów budo
wy nowej kotło~ gazowo-olejowej dla 
zakładu. Będą to pierwsze pieniądze, jakie 
kiedykolwiek ktokólwiek Urbanko~ poda
rował. Wszystko inne wypracowali sarni. 

Pani Małgorzata Dałek, laborantka, podczas pracy w zakładowym laboratorium. 

szanse, star1;1m się mu pomóc dobrze zor
ganizować początki sprzedaży i ... liczyć 
na efekty - deklaruje Wojciech Urbanek. 
Klienci cenią nas za jakość, ona jest nie
podważalna. Nikt nigdy nie miał o to pre
tensji, wszystkim odpowiada. 

Bez obaw w przyszłość 

Rynek -wschodni jest rzeczywiście jed
nym z bardziej obiecujących, ale czy wej
ście Polski do Unii Europejskiej nie spo
woduje zwiększenia produkcji na l)'Ilek 
Unii z jednej strony, a zagrożenia konku
rencją jej producentów z drugiej? Zda" 
niem ~irnierza Urbanka nie zmieni to 
w sytuacji firmy nic, bo rynek tych prze
tworów w handlu z Unią i tak już był 
otwarty, ~ od strony technologicznej i 
organizacyjnej zakład jest tak nowocze
sny, że konkurencji się nie boi: Działa w 
nim na przykład jedyne w Polsce, nowo
czesne, duńskiej produkcji urządzenie 
BILWINCO do automatycznego waże
nia i napełniania słoi. Zakład przygoto
wuje się do wdrożenia systemu kontroli 
jakości HACAP, umożliwiającego w za
kładach przemysłu spożywczego zapo-

*** 
Wypracowali zresztą nie tylko dla sie

bie. To Urbankowie zakładali społeczne 
komitety, wnosząc ponadto większość ich 
aktywów, na rzecz budowy na KaWzy
nowie najpierw wodociągów, potem ka
nalizacji, wreszcie siec;i tel<:;fonicznej. Bez 
nich ta część miasta wyglądałaby jak, nie 
przymierzając, Zagrodowa. Bez ich ofiar
ności dużo trudniej pracowałoby się wie
lu organizacjom społecznym, charytatyw
nym, sekcjom sportowym, dużo więcej 
kłód znajdowaliby pod nogami promoto
rzy cennych inicjatyw społecznych czy 
kulturalnych. Łowicz byłby uboższy bez 
Łowiczan Roku 2002 - założycieli 
i właścicieli firmy Bracia Urbanek. 

Wojciech Waligórski, 
- współpraca: 

Mirosława Wolska-Kobierecka 
i Wojciech Czubatka 
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Na ślizgawkę! ~fu 
'.B oże Narodzenie, Nowy Rok, trzu. Nie tylko bowiem nie było lutowych, 

. Trzecll Króli. Zawsze na prze- dwutygodniowych ferii, ale i wolnych 
łomie roku jest nadzwyczaj sobót. Od dawna zaś wiadomo, że ruch 

świątecznie i trudno, aby było inaczej. zimą, sanki czy łyżwy, potrafiły znako
Kiedyś do Trzech Króli trwały fe(ie zi- micie hartować. Czasem aż za bardzo, 
mowe w szkołach, co było dla wszyst- gdy zdarzyło się, że kruchy miejscami 
kich wygodne, bo 6-go stycznia było lód na Bzurze zarywał się pod cięża
święto tąkże państWowe. Niejaki Wła- rem takiego łyżwiarza. Dlatego o wiele 
dysław Gomułka uznał jednak, że Po- bezpieczniejsze i na dodatek z ·lepszym 
lacy za dużo świętują i kazał usunąć jakościowo lodem były, jak to nazywali
z państwowego kalendarza dwa ko- śmy, wylewy, czyli łąki, na które wcze
ścielne święta: właśnie Trzech Króli śniej, przed nadejściem mrozów wylała 
i Wniebowzięcie NMP, które wypada woda. Po takich "wylewach" można było 
jak wiadomo 15sierpnia.Zaprowadza- . do woli hasać na łyżwach. Urządzali
jąc nowy ład w demokratycżnej Pol- śmy też na nich najprawdziwsze loda: 
sce przypomniano sobie o 15-tym wiska do hokeja, choć nie było na nich -
sierpnia, które ustanowiono także - niebieskich ani czerwonych linii, nikt nie 
jako rocznicę tzw. cudu nad Wisłą - przestrzegał przecież przepisów o spa
świętem wojskowych, ale Trzej Kró- lanym. Gorzej było ze zjeżdżaniem po 
Iowie poszli niestety w zapomnienie. śniegu na sankach, bo Ziemia Łowicka 
Może kojarzyło się_to święto z ruchem jak wiadomo w niewielkie choćby górki 
monarchistycznym? Niesłusznie jed- nie obfituje. Zaś o nartach można było 
nak. W wielu katolickich, a z;:irazem de- tylko marzyć. 

', m~-~ratyczn.~~h, krajach, m._in: w Au- Mawia się czasem, że czynny 
s!n! 1 ~awarn1estto nadal dz1en w peł- zimowy wypoczynek jest 
ni swiąteczny. dwa razy więcej wart od po-

wczasach, gdy s!!'.kolne ferie dobnej, ale letniej rekreacji. Dlatego 
rozpoczynały się przed Bo- z przyjemnością czytam czasem w „No
żym Narodzeniem a kończy- . wym Łowiczaninie" o zimówej działal-

ły na Trzech Królach, nie było już jed- naści niektórych nauczycieli, dzięki któ
nak drugiej zimowej przerwy w na- rym np. w Domaniewicach młodzież 
uce. Przynajmniej planowanej, bo wy- znakomicie radzi sobie w poruszaniu się 
ml.Jszone przez tęgie mrozy zdarzały na fyżwach. Kiedyś próbowano prowa
się dość często. Centralne ogrzewa- dzić akcję "Zamieniamy boiska na lodo
nie w latach pięćdziesiątych, a nawet wiska". Nie o akcyjność oczywiście 
sześćdziesiątych, było jeszcze wyna- chodzi, ale o utrwalanie zdrowych na
lazkiem dość rzadko spotykanym, co wyków. Na szczęście w ostatnich ła
magą potwierdzić także mieszkańcy tach przybyło nam w Łowiczu i okoli
najstarszych łowickich osiedli spół-' cach sal gimnastycznych, nawet hal 
dzielczych. A ponieważ z węglem do sportowych. Nic nie zastąpi jednak ru
pieców też generalnie nie było za bo- chu na powietrzu, dlatego warto z pew
gato, więc przy trochę tęższym mro- nościąprzypomniećsobie o zamienianiu 
zie najprostszym wyjściem i obroną boisk na lodowiska, co polecam uwadze 
przed marznlęciem uczniów na lek- władzom szkolnym, ale jeszcze bardziej 
cjach było zamykanie szkół. Paradok- lokalnym samorzą:lom. Publiczne ślizgaw
salnie wtedy właśnie jako dzieci mieli- ki, oświetlone i z odrobiną muzyki, by
śmy nareszcie trochę więcej czasu na wają zimową atrakcją największych agio
uprawianie zimowych sportów, a przy- meracji świata. Dlaczego u nas nie może 
najmniej zabaw na świeżym powie- być równie światowo? -

3.01.2003 r. 
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CZV SĄDY' PHYSPIESZĄ PRAC~? 
S ejm w środę, 4 grudnia znowelizował Druga kwestia, która ma ulec zmianie, 

procedurę karną. Zgłoszony przez to to, że w sprawach o prowadzenie sa
prezydenta projekt zakłada wszczęcie mochodu czy roweru w stanie nietrzeź
trybu postępowania śledztw i procesów wości, którymi ostatnio sądy są zawalo
i zapobiega utrudnianiu postępowań. No- ne, będzie można stosować nakaz karny, 
welizację poparło 390yosłów, jeden był bez procesu sądowego, a nie jak to się 
przeciwko, a 14 wstrzymało się od głosu. odbywa teraz. W 99, 9% przypadków te 

• Ustawa teraz trafiła do Senatu. Sędzio- sprawy są oczywiste, oskarżeni przyzna
wie niewątpliwie nie mÓgą się doczekać ją się do winy i żałują, ale cała procedura 
proponowanych zmian, bowiem powin- jest długa. Nakaz karny to orzeczenie sądu 
ny się one przyczynić do ułatwienia mające moc wyroku, wydawanejestwte
i usprawnienia ich pracy. dy, gdy okoliczności są oczywiste, nie
' Obecnie, jeżeli sąd odracza sprawę na koniecznie z udziałem oskarżonego. Obec
dłużej niż 35 dni, musi uzyskać zgodę nie jednym re składników kary za prowa
oskarżonego, czy sprawę można po tym drenie pojaz.du po uprzednim spożyciu al
czasie kontynuować, jeśli oskarżony jej ~ koholu, jest świadczenie pieniężne. Naka
nie wyrazi, należy zaczynać ją od po- rem karnym nie można orzec świadcrenia 
czątku. Mogło się zdarzyć, że ~yło prze- pii:Wężnego,przezcotakichsprawniemoż

·słuchanych w sprawie 40 świadków, ko- na rozstrzygać nakazem karnym, a wyro
/ej ny termin sprawy wyznaczony został kiem. Po wprowadzonych zmianach oa
za trzy tygodnie, a następnie po tym cza- kazy karne z moeą wyroku będą mogły 
sie sędzia zachorował i termin przekro- być stosowane w sprawach o prowadze
czy/ 35 dni, wtedy sprawę trzebd było nie pojazdów w stanie nietrzeźwym. 
prowadzić od początku - mówi Ryszard Zmienić też ~ię mają zasady uzasad
Lebioda, rzecznik prasowy'Sądu Rejom~- niania wyroków. Dotychczas, jeśli w spra
wego w Łowiczu. wie byJo na przykład 6 oskarżonych, 

Poczta Polska 

Z Kostki no Krako~ską 

a tylko jeden z nich poprosił o uzasadnie
nie wyroku, to sąd musiał pisać uzasad
nienie całego wyroku dla sześciu oskar
żonych. Zmiana taka powinna znacznie 
skrócić pracę sędziów. Ja pisałem ki.edyś 
uzasadnienie wyroku, gdzie było w spra
wie chyba pięciu oskarżonych, które zaję
ło 60 stron-- mówi sędzia Lebioda . 

Kolejną zmianą w procedurze ma być 
odstąpienie od czytania zeznań świ~ów 

· za zgodą ~n, co również powinno znacz-_ 
nie usprawnić pracę sędziów. W Sądzie Re
jonowym w Łowiczu najstarsza sprawa ma 
około l OO tomów, każdy po 200 kart. Sam 
akt oskarżenia ma dwa tomy. W ~prawie 
przesłuchano kilkuset ś'wiadków. Sędzia 
już po~ rok, na sprawach sądowych, któ
re odbywają się mniej więcej co trzy tygo
dnie czyta jedynie zeznańia świadków- ten 
przykład pokazuje do jakiego stopnia 
uproszcrenie procedury jest konieczne. 

Termin wejścia w życie nowej ustawy 
usprawniającej procedurę sądową nie jest 
jeszcze znany, s~dziowie chcieliby, by 
weszła ona jak najszybciej 

(mka) 

U rząd Pocztowy nr 3 mieszczący 
się w bloku na osiedlu Kostka od 
ulicy Jana Pawła II w Łowiczu. 

zmieni w przyszłym roku lokal na inny, 
znajdujący się bliżej centrum miasta. Wal
demar Głuchowski, naczelnik Urzędu 
Pocztowego nr 1 w Łowiczu powiedział 
nam, że zajmowane od lat pomieszcrenia 
na Kostce pozostawiają wiele do życze
nia, przede wszystkim sala operacyjna 
jest mała i niefunkcjonalna jak na potrze
by urzędu. Jako nowe miejsce dla „trójki" 
Głuchowski wymienił jeden z lokali użyt
kowych na parterze jednej z kamienic na 
ul. Krakowskiej. Której, ~szczenie wia
domo, bowiem rozmowy są nadal pro
wadzone. Wiadomo jednak, że na poczcie 
tej pozostaną trzy okienka, które będą 
świadczyły te same usługi co obecnie. 

(tb) 

16 grudnia w Cechu Rzemiosł i Małej Przedsiębiorczości w Łowiczu ~ 
uczniów otrzymało świadectwa czeladnicze w czterech branżach: samo
chodowej (lakiernictwo, blacharstwo i mechanika pojazdów), fryzjerstwo, 
piekarstwo i rzeźnictwo - wędliniarstwo. Na zdjęciu: świadectwo uczennicy 
wręcza Danuta Sękalska, z prawej starszy Cechu Tadeusz Sękalski. 

Stryków, ul. Rolnicza 6A, tel. 0421719-93-63, tel./fax IU2/T19-93-64 
www.w/max.com.pl; e-mail: b/uro@wimax.com.pl R·SO' 
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+KSIĘGI PODATKOWE 
+RYCZAŁT 837-61-09 
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• BOAZERIA PCV, SIDING 
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- harmonijkowe - ELEKTRONARZ4DZIA BOSCH i SKIL 
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+ PIT - roczne rozliczenie 
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ZOSTANĄ w PAMIĘCI NIE TYLKO NAJBLIŻSZYCH 

MARIA DUTKIEWICZ, <1t13-2002J 
Maria Dutkie~cz pochodziła, z ro

dziny Jana i Izabeli Paszczyńskich 
z Głowna. Była głownianką i związana 
była z tym miastem przez całe życie. Uro
dziła się 28 marca jako drugie dziecko 
w swojej rodzinie, po najstarszym bracie 
Józefie. Poza dwojgiem starszego rodzeń
stwa w rodzinie były jeszcze młodsze 
siostry bliźniaczki - Jadwiga i Ewa. Oj
ciec zmarłej był murarzem, matka prowa
dziła dom i wykonywała różne zajęcia, 
przynoszące dodatkowe dochody. Teścio
wa wspominała, że jeszcze jako uczenni
ca szkoły podstawowej chodziła na zaroc 
bek do pobliskich gospodarzy na zrywa
nie owoców. pomaganie w drobnych pra
cach. Chodziły wraz ze swoimi młodszy
mi siostrami: Za zarobione pieniądze ku
powały sobie ubrania, a także książki 
i przedmioty szkolne - opowiada synowa 
zmarłej, Danuta. 

Już w wieku 19 lat pani Maria Wyszła 
za mąż za dużo od siebie.starszego Zyg
munta Dutkiewicza. Swatem tej pary 
okazał się ojciec pani Marii, który znał jej 
późniejszego męża z pracy. W ł-934 roku 
na świat przyszedł pierwszy z trójki sy
nów państwa Dutkiewiczów - Marian. 
Początkowo młodzi wraz z dzieckiem 
mieszkali w starym drewnianym domu, 
który stał w miejscu obecnego osiedla 

Kopernika, później przenieśli się do ka
mienicy przy ulicy SwobOda. W 1939 r. 
urodził się drugi syn Stanisław. W czasie 
wojny rodzinie żyło się .bardzo ciężko. 
Zygmunt Dutkiewicz przez długi czas był 
bezrobotnym. Dużą pomoc otrzymali 
wtedy od dwóch młodszych sióstr Pasz
czyńskich. Jadwiga, która wtedy była już 
żonata i mieszkała w Domaniewicach, 
przywodziła z gospodarstwa swojego 
męża żywność, natomiast Ewa pomagała 
w bawieniu dzieci. W 1942 roku urodził 
się najmłodszy syn - Henryk. 

Pani Maria przez całe życie zajmowa
ła się prowadzeniem domu i wychowy
waniem dzieci. Jej mąż był znanym mu
rarzem i na brak pracy nie narzekał, dlate
go też rodzinie nie wiodło się najgorzej. 
Mąż wspominał swoje dzieciństwo bar
dzo miło, o matce wyrażał się zawsze cie
pło. Dla dzieci była bardzo dobra, ale jed
nocześnie stanowcza - opowiada syno
wa. Pewnego razu dwóch młodszych sy
nów, aby mieć pieniądze na czekoladę, 
sprzedało butelki stojące w piwnicy. Bu
telki były przydatne w pracach domo
wych matce, kiedy tylko ta zobaczyła, 
niewiele zastanawiając się ,,ruszyła" do 
ich sprzedawców. Zmusiła ich do pójścia 
do sklepu i odkupienia sprzedanych nie
dawno butelek. Była bardzo dobrą gospo-

dynią, wspaniale gotowała, sama robiła 
konfitury, a nawet zakwas na żurek, pie
kła ciasta, wśród nich najlepiej wycho
dził jej placek drożdżowy. Poza tymi 
czynnościami potrafiła szyć, miała starą, 
jeszcze przedwojenną mas:zYnę do szy
cia, która była niezawodna przy wszel
kiego typu podwijaniach spodni i° sukie
nek. Robiła na drutach. Wszystkie obru
sy znajdujące się w jej mieszkaniu były 
przez nią wyhaftowane. 

Od chwili śmierci swojego męi.a w 1978 
roku mieszkała sama. Nigdy nie potrze
bowała żadnej opieki, kiedy ktoś z rodzi
ny przyszedł pomóc przy sprzątaniu czy 
w innych pracach domowych mówiła, że 
jeszcze może sama to zrobić i nie dopusz
czała do wykonywania tych zajęć przez 
gości. Rodzinę prosiła tylko w ostatnich 
3 latach swojego życia o robienie jej zaku
pów. Nigdy poważnie nie chorowała, je
żeli już to były to przeziębienia. Lekarze, 
którzy odwiedzali ją mówili, że ma bar
dzo silny organizm. Lubiła oglądać tele
wizję, a radio w jej mieszkaniu grało od 
rana do wieczora. Była spokojną osobą, 
każdemu życzliwą, lubiana przez sąsia
dów i kochana przez rodzinę. Miała 
4 wnuków, 3 wnuczki i 3 prawnucząt. 
Zmarła 12 września 2002. 

(aw) 

BARBARA NOWOGÓRSKA 0 924 • 2002> • Z ycie nigdy naszej mamy nie rozpiesz-
czało, miała niełatwe dzieciństwo 

i dorastanie. Ja/w dorosła żona i matka 
wielokrotnie musiała stawiać czoła prze
ciwnościom losu - tak z podziwem mówi 
o swojej zmarłej matce córka Helena. 

Barbara Nowogórska z domu Brzo
zowska urodziła się l O lipca 1924 roku 
w Łowiczu i niemal całe swoje życie spę
dziła w rodzinnym mieście. Była jedyną 
córką swoich rQdziców, którzy przed
wcześnie zmllfli. Matkę straciła mając kil
kanaście lat, ojciec zginął w 1945 r. Wkrót
ce po śmierci matki opiekę nad nią prze
jęła najpierw babcia, mieszkająca w Ło
dzi, jednak ze względu na ciężką chorobę, 
powier,zyła wychowanie Barl>ary swojej 
starszej córce. Szczt(Śliwie dla m!odej Bar
bary, zamieszkała z powrotem w Łowiczu. 
Mogła odwiedzać grób matki, podjęła pracę 
w sklepie, jednocześnie uczyła się w wie
czorowej szkole dla pracujących. 

W 1949 roku Barbara wzięła ślub ze 
starszym od siebie o I O lat Czesławem 
Brzozowskim. Szczęśliwe życie małżon
ków nie trwało jednak długo, bowiem kil
ka miesięcy po ślubie pan Czesław uległ 
poważnemu wypadkowi. Ciężko ranny 
w wyniku obrażeń spowodowanych 
przez bezmyślnego kierowcę, długo wra
cał do zdrowia. W tym czasie pani Barba
ra oczekiwała dziecka, które urodziło się 
gdy jego ojciec na nowo stawiał swoje 
pierwsze kroki. 

Niewielkie odszkodowanie, jakie mu 
wypłacono, zachęciło-Nowogórskich do 
snucia planów na przyszłość. Zdecydo
wali się kupić działkę i budować dom, 
choćby mały, ale swój. -Rodzice stworzyli 
dośf nietypowy model rodziny. Z uwagi 
na to, że tata nigdy już nie wrócił do pełni 
sił, zdecydowali, że będąc na rencie zaj
mować się będzie domem i dziećmi. Mama 
pracowała, załatwiała wszystko poza do-

Gmina Domaniewice: Sołtysi iui wybrani 

G mina Domaniewice, jako pierwsza maniewice będą: Stanisław Felczyński -
w powiecie łowickim, przeprowa- Reczyce, Grzegorz Białek- Strzebieszew, 
dziła w tygodniu przedświątecz- Stanisław Jędrachowicz - Sapy, Grzegorz 

nym wybory sołtysów. W większości so- Białek - Stroniewice, Mieczysław Żak
łectw wybrani zostali dotychczasowi soł- Skaratki pod Las, Wacław Dróżka - Ska
tysi, chociaż chętnymi na sołtysów były ratki, Halina Janicka - Krępa, Mieczy
najczęściej 2-3 osoby, ale było też sołec- sław Karasek - Rogóźno, JózefKuchar
two, w którym zgłoszono 7 kandydatur. czyk - Lisiewice Małe, Zbigniew Klim
W czterech sołectwach wybrano nowych kiewicz - Lisiewice Duże, Józef Kosio-

' sołtysów, w pozostałych ośmiu pozo- rek - Domaniewice, Zenon Rutkowski -
stali dotychczasowi. W najbliższej kaden- Skaratki pod Rogóżno. 
cji samorządu sołtysami wsi gminy Do- (mwk) 

Gmina Domaniewice 

Więcei pieniędzy no salę gimnastyczną 

Ponad 49 tysięcy złotych udało się m.in.w dziale oświata. Jak się dowiaduje
wygospodarować w gminie Dorna- my w Urzędzie Gminy w Domaniewi
niewice na kontynuację budowy sali cach, kwota, o którą zwiększono wydat

gimnastycznej dla miejscowego gimna- ki na salę z budżetu 2002 roku, będzie 
zjum. Taką decyzję podjęto na ostatniej przeznaczona częściowo na zakup okien 
sesji rady gminy, która odbyła się w po- do sali gimnastycznej, częściowo na re
niedziałek, 30 grudnia. Pieniądze pocho- gulację innych rachunków związanych 
dzą z niewykorzystanych środków za- z prowadzeniem tej inwestycji. 
pisanych w budżecie w kilku miejscaoh (mwk) 

.•. ' 
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mem. W budowie była bardziej zaanga
żowana niż tata. Wiele razy o tym rozma
wialiśmy i podziwiam ją za tę odwagę 
w życiu. Dom powstał, troje dzieci wycho
wali i wykształcili. Pomimo trndności, 
choroby, pomimo braku pomocy z ze
wnątrz. 

Barl>ara Nowogórska doczekała się też 
siedmiorga wnucząt, które bardzo kocha
ła. Mieszkające w Łowiczu dzieci córki 
Heleny przychodziły do niej niemal każ
dego dnia. Mieszkające w Łodzi i Pabia
nicach przejeżdżały rzadziej, więc stara
ła się jak najczęściej je odwiedzać. Nie
wiele czasu wolnego pozostawiała dla sie
bie, wie'foletnla choroba taty nauczyła ją, 
że jej potrzeby nie są najważniejsze. Żyła 
dla tych, których kochała, nie dla siebie. 
Nigdy nie przejmowała się swoim zdro
wiem, szybkie tempo życia było chyba zbyt.
szybkie - wspomina córka. Zmarła nagle, 
20 września, w wieku 78 lat. (mwk) 

Gmina Kiernozia 

Diety radnych 
1 sołtysów ustalone 

U 
stalenie wysokości diet radnych 
i sołtysów, a także wynagrodzenia 
wójta było jednym z punktów se

sji rady gminy Kiernozia, która odbyła 
się w sobotę, 28 grudnia. Ustalono, że 
dieta radnych będzie wynosić 84 zł, na
tomiast dieta sołtysów będzie o połowę 
niższa. Dieta przewodniczącego rady 
gminy wynosić będzie 660 zł. Wynagro
dzenie wójta gminy Kiernozia będzie się 
różniło od poprzednio ustalonego nowym, 
obecnie obowiązkowym składnikiem 
wynagrodzenia, tzw. dodatkiem specjal
nym. Jego wysokość ustalana jest w prze
dziale od 20 do 40% stawki zasadniczej. 
Wójt gminy Kiernozia' będzie otrzymy
wał 25% tego dodatku, pozostałe części 
wynagrodzenia to dodatek funkcyjny 
w_wysokości 1290 zł oraz płaca zasadni
cza - 3900 zł (brutto). Dwie odrębne 
uchwały przyjęte przez radę ustaliły 
nowe statuty sołectw oraz statut gminy. 

(mwk) 
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H. Skrzydlewska 
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WYPŁACAMY ZASIŁEK ZUS 
pogrzeb z trumną pełny koszt kremacji 

od 600 zł 
przewóz osób zmalłJch do chłodni 
oraz lormalnoścl w USC I ZUS 

1600 zł 
NIEODPŁATNIE 
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ZAKłAD POGRZEBOWY 
· ~~.,,C~OSK 

Dorota Doroba 
OFERU.JE: 

• sprzecla:I trumien • nektologl 
• przewóz na cały kraj • kondukty 
• tabllczkl pogrzebowe 

Łowicz, ul. Jana Pawła li nr 5, tel. (0 .... 46)837-20-22 

Plan kolęd w parafiach 
Parafia katedralna 
•Piątek, 3 stycznia: godz. IO.OO- Klew

ków, godz. 17 - ul. Konopnickiej 8, 9, 10. 
• Sobota, 4 stycznia: godz. IO.OO 

- ul. Warszawska, Nadbzurz.ańska. 
Parafia Chrystusa Dobrego Paste

rza 
• Piątek 3 stycznia: godz. 15.30 

- os. Bratkowice I, 2, 4. 
• Sobota, 4 stycznia: godz. 9.00-Urbań

szczyzna, Jastrzębia, godz. l lOO - os. Brat
kowice 5,6,7. 

• Wtorek, 7 stycznia: godz. 15.30 
- os. Bratkowice 8, 9. 

• Środa, 8 stycznia: godz. 15.30 
- os. Bratkowice I O, 11. 

• Czwartek, 9 stycznia: godz.15.30 
- os. Bratkowice 12, 13, 14. 

Parafia Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy • 

• Piątek, 3 stycznia: godz. 15.00 
- ul. Chełmońskiego 37 - 70, godz. 18.00 
- ul. Armii Krajowej 43B. 

•Sobota, 4 stycznia: godz. 9.30 - Cheł
mońskiego 71 do cegielni oraz ul. Armii Kra-

jowej 43C, 43D, godz. 13.30-Armii Krajo
wej 43F. 

•Wtorek, 7stycznia:godz.15.00-Strzel
cew Parcel, godz. 18-Annii Krajowej 43G. 

• Środa, 8 stycznia: godz. 15.00 
- ul. Makuszyńskiego, Przelotna, Jordana, 
Listopadowa, godz. 18-Armii Krajowej 431, 
43H klatka I. 

• Czwartek, 9 stycznia: godz. 15.00 
- ul. Zagrodowa 7 - 18, godz. 18.00 - Anu.ii 
Krajowej 43H klata Il im. 

Parafia ŚWiętego Ducha 
• Piątek, 3 stycznia: godz. 19.00-ul. Długa. 
• Sobota, 4 stycznia: godz. I O.OO - osie

dle Górl<i - prawa strona od ul. Rzemieślni
czej, do ul. Sadowej i ul. Zofii Nałkowskiej 
włącznie bez ul. Łęczyckiej. 

• Wtorek, 7 stycznia: godz. 16.00 
- os. Noakowskiego bloki nr 3 i 4. 

• Środa, 8 stycznia: godz. 16.00 
- os. Noakowskiego blok nr 5 i os. Starzyń
skiego blok nr I. 

• Czwartek; 9 stycznia: godz. 16.00 
- os. Noakowskiego blok nr 7 i os. Starzyń
skiego blok nr 2. 

The Banditos w sie.ci 
Blisko 50 zdjęć z koncertów, chyba naj

bardziej manego łowickiego zespołu 
młodzieżowego, grającego różne odmiany 
muzyki reggae -TheBanditos-można oglą
dać w serwisie TipesTopes - http://tipesto
~ Zdjęcia powstały podczas łowic
kich koncertów zespofu. Najwięcej z nich 

pochodzi z koncertu 18 pąt.dziemika, pod
czas którego The Banditos zagrali jako sup
port Roberta Brylewskiego i Świata Cza
rownic. Na razie jest to prawdopodobnie 
jedyny łowicki zespół młodzieżowy p~ 
zentujący się tak okazale w Internecie. 

(mak) 

Biuletyny rozesłane 
W okresie przedświątecznym okazał le. W biuletynie majdują się infonnacje o 

się kolejny - XXXIIl numer Biule- działalności koła w ostatnim roku oraz o tym, 
tynu Informacyjnego Koła Wychowanków co działo się w szkole. Jest więc lista absol
i Wychowanek SzkółŚrednich Ogólnoks7.lał- wentów szkoły z ostatnich dwóch lat, ob
cących w Łowiczu, przygotowany pod re- szerna infonnacjao udziałach w konkursach 
dakcją dyrektora szkoły Henryka z.asępy. i olimpiadach, opis działalności Klubu Olim
z wydrukowanych 500 egzemplarzy biule- pijczyka, a także wspomnienie o zmarłym 
tynu,ponad400rozesłanodoc:zlonkówKoła w marcu 2002 roku Jąnie Kołaczyńskim i 
Wychowanków, pozostałe zostały w szko- inne ciekawostki. (mwk) 

„ , ' ,~. t„ ,,.„ 
~ c l ':' '1 ,_ . ", . -
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SAMOCHODOWE 

Mitsubishi Trium Mars-sp=datn lub zamio
nię. Tel. 0606-551-715. 

Matiz, 1999 rok, stan idealny - sp=datn. 
Tel. 046/838-27-89. 

Sprzedam alufelgi 15 z oponami zimowymi 
+letnie - tanio. Tel. 0601.-804-196. 

Opel Kadett, 2,0, 1994 rok, skladalr- sprze. 
dam. Tel..046/837-59-30, 0503-587-437. 

Fiat l 26p 1993 rok, zielony, stan dobry 
- sprzedam. Tel. 046/838-6Cr86, 
0503-407-736. 

Mercedes 123 2,4 D, 1980 rok, stan dobry, 
3700 zł - sprzedam lub zamienię. 
Tel. 046/838-6Cr86, 0503-407-736. 

Star 1142 powyżej 1990 roku - kupię. 

Tel. 046/838-85-87, 0606-108-730. 

Volkswagen Polo, 1995-98 rok - ku
pię. Tel. 0691-409-370. 

Skoda Felicia - kupię. Tel. 0691409-346. 

Cinquecento - kupię. Tel. 046/832-45-42. 

Star 200, wywrot 3-stronny, 1978 rok, 
4000 zł - sprzedam. Tel. 0601-297-774. 

Sprzedam części do Fiata l 26p. 
Tel. 837-33-15 wieczorem, 0606-937-316. 

[fa W50L, 1988 rok, wspomaganie tlerowni- Ził, długi .wywrot trójstronny, silnik Leyland, 
kabina wojskowa, 3000 zł - sprzedam. 

cy, plandeka, 3 tys. zł. Tel. 0605-132-285. Tel. 0601 _297_775. 

Skoda Favorit: silnik i inne części mecha
niczne i blacharskie. Tel. 0605-132-285. 

Kupię długi wywrot do Stara 200. 
Tel. 046/838-34-38. 

Awia, 1990rok,standobry,l właściciel-sprze. 
dam. Tel. 046/838-lc'r25, 0600-097;464. 

Polonez R-Oy, 1999 rok, uszkodzony pnód 
- spnedam. Tel. 046/838-15-22. 

Volkswagen Golf 1.9 D, 1995 rok- sprzedam. Multikar M25, silnik po remoocio; ŻUk Al I, 
Tel. 0607-267-230. wywrot; Ursus C330 z turem_ sprzedam. 

ŻUk blaszak, 1983 rok, w całości lubna czę- Tel, 837-12-01 po 18.00, 0241254-44-27. 
ści, stan dobry - sprz.edaffi. 
Tel 046/835-23-57, wieczorem. 

Skoda 120L 1989 rok - sprzedam. 
Tel. 0609-50Cr577. 

I 26p, 1989 rok - sprzedam. 

Seat Cordoba J ;> SDJ 1998 rok- pilnie sprze. 
dam. Tel. 042/634-21-92, 0502-30~-014. 

Opel Vectra 1.8, stan bardzo dobry. 
Tel. ()46/837-53-28. 

l 26p, 1998 rok, zielony - sprzedam. 
Tel. 832-42-25 od 8-16.00, 0608-68Cr484. Nissan Micra I.O J6V, 1996197 rok, J właści- Tel. 0421719-70-24. 

ciel, 5-drzwiowy, 71000 km, bezwypadko- Polonez, 1990 rok, przejściówka, wiśniowy, 
wy- spnedam. Tel. 060Cr673-679. gaz, stan dobl):1. Tel. 0421710-85-26. 

_ Fiat 126p 1987 /90 rok, I OOO zł. 
Tel. 046/830-39-54. 

126p, 1999 rok, stan idealny • sprze
dam. Tel. 0606-242-693. 

Skoda Favońt, 1991 rok, instalacja gazowa 
- spnedam. Tel. 046/837-72-75. 

Astra combi l. 7 TO, 1996 rok - spnedam. 
Tel. 0601-419-747. 

Omega B combi 2.5 TDS, 1995 rok - sprze. 
dam. Tel. 0421719-8.9-JŚ. 

Star 200, 1987 rok, wspomaganie, nowe opo
ny, bateńe, cena 3000 zł - sprzedam. 

l 26p, 1989 rok - spnedam. 
Tel. 046/837-42-78, 837-93-83, wieczorem. 

Opony zimowe do ,,malucha" z felgami. 
Tel. 046/874-7c'rl6. 

Ził, trzy strony Wywr-ot długi, pasujący do 
Stara silnik Leyland w całości lub na części 
- sprzedam. Tel 046/838-90-12, 
0603-061-839. 

Star 200, wywrot - sprzedam. 
Tel. 0421719-20-53, wieczorem. 

Star 200, listopad 1988 rok, długi wywrot, 
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Sprz.edam gospodarstwo sadownicze 3,30 ha Sprm:Iamkawaleikęporemoncie,os. Broniew
z zabudowaniami w dobrym stanie. skiego. Tel. 830-20-83, 837-69-95 po 17.00. 
Tel. 046/837-63-74. 

Sprzedam domek + 2,80 ha ziemi w miejsco-
rejestrowany - sprzedam. Tel. 0504-275-312. M-3, 48 mkw., I piętro, cegła, CO, ul. Am-W wości Wieniec, gm. Ilów. 

Krajowej, 1150 zł/m.kw. Tel. 0691-730-115. Tel. 046/862-61-52. 
Kupię każde auto powypadkowe po
wyżej 1992 roku, rozl:llte, zniszczo
ne, płatne gotówką, transport gratis. 
Tel. 0604-ó57 -182. 

ŻUk oraz skrzynię ładunkową - tanio sprze. 
dam. Tel. 046/838-12-26. 

Autoskup - pilnie kupię samochody 
powypadkowe, lekko i mocno rozbi· 
te, uszkodzone, zniszczone, ewentu
alnie częściowo spalone, płatne go
tówką, transport gratis, 100% satys
fakcji sprzedającego. 
Tel. Ol>04-412-810. 

K/łŻDYPONYPAKC1NY,PB:NOSPRAW. 
NY, PŁATNOŚĆ.GOTÓWKĄ, NAJKO
RZYSTNIEJSZE CENY. 
TEL 046/83746-96, 0609-576-949. 

Star 200, 1987 rok, 3000 zł oraz wszystkie 
podzespoły używane - spi=lam. 
Tel. 0601-28Cr499. 

Kupię każde auto, całe lub uszkodzone rów
nież od wszystkich finn, płalne z góry gotów
ką Tel. 0602-705-876. 

MOTOROWE 

Sprzedam dom parterowy w Łowiczu 
100 m. kw., garaż 80 m. kw., budynek gospo
darczy 40 m. kw., na działce 5000 m. kw. 
Tel. 0600-276-603. 

Sprzedam M-4, I pięlro, garaż. 
Tel. 046/837-75-52 wieczorem. 

Pilnie spizedam M-4, 60 m. kw., os. Bratkowi
ce. Tel. 046/837-74-01, 0502-629-406. 

Sprzedam działkę budowlaną GlownQ, ul. ~ 
bowa I. Tel. 0421719-48-40. 

Sprzedam działkę budowlaną. Głowno, 
ul. Świeikowa 24. Tel. 0421719-48-40. 

Sprzedam M-3, 62 m. kw., własnościowe 
w centnnn Łodzi. Tel. 0602-372-266. 

Sprzedam mieszkanie 38,5 m.kw. na os. Tka
C"WW, 1 piętro. 
Tel. 0608-175-849, 0600-539-494. 

Atrakcyjne działki budowlane, częściowo 
zalesione, w Bełchowie. Tel. 046/838-67-09. 

Spizedam kawaleikę os. Kostka. 
Tel. 0600-075-693, 046/837-57-68. 

Sprz.edam M-3, I pięlro, 50m. kw., osiedle Swo
boda, Głowno. Tel. 0421259-14-67. 

Sprzedam M-4. 
Tel. 046/837-72-59, 0606-213-551. 

NIERUCHOMOŚCI 
~KUPNO 

Kupię działkę lub gospodarstwo przy trasie 
Warszawa-Poznań. Tel. 0604-627-832. 

Kupię młyn wodny, może być spalony. · 
Tel. 0461837-14-63; 0504-244-604. 

Kupię mieszkanie 2-pokojowe do 42 m.Jcw. 
w Łowiczu. Tel. 046/837;90-83, 
046/830-21-44. 

Kupię lokal sklepowy na ul. Zduńskiej. 
Tel. 0502-304-224. 

NIERUCHOMOŚCI 
-WYNAJEM 

Do wynajęcia pawilon. Łowicz, ul. Klickio
go \9, róg Napoleońskiej. 
Tel. 046/837-42-46, 0605-578-502. 

Wynajmę M-3, os~ Dąbrowskiego. 
Tel. 046/ą_37-~5-59. 

Kupię częŚci do Syrenki 100-104. Tel. 0601-055-624. Polonez Caro 1,6 1992 rok, 2300 zł _ sprze. Kupię WSK z papierami, telefon kómórlmwy. M:-4, 56 m.kw., Kwiatowa IO m. 50. 
Opel Vectra 2.o, 1991 rok, czarny metalik, dam. Tel. 0241277-90-86, 0503-607-294. sprzedam: Śkuter Hooda, Roller. . Tel. 046/838-78-95. 

Pokój do wynajęcia na os. Starzyńskiego 2. 
Tel. 046/837-5c'r89, 0505-601-429. Tel. 0602-580-712. 

Fiat Elx 1997 rok, stan bardzo dobry - spizc

dam. Tel. Q504-925-723. . 

wspomaganie,ABS,centralnyzamek-sprze. Star 200, trzysttonny wywrot, plandeka, ta- Tel. 046/837-15-61po18.00. Sprzedam ładny domek w Łowiczu Oddam w najem magazyn o po
wierzchni 450 m. kw. w centrum Ło
wicza. Tel. 046/837~-74. 

dam. Tel. 0693-772-618. chograf-sprzedaln. Tel. 0601~297-797. • prZyjmę w rozliczeni11 miei;zkanię. 
Tel. 0602-389-n&. 

Volkswagen Passat, 1987-93 rok, 1.6, auto
matyk, cena~ do uzgodnienia - sprzedam. 
Tel. 0609-688-545. 

Kupię Punto, Seicento do 14 OOO zł. 
Tel. 046/839-11-70. 

Fiat l 26p 1995 rok - sprzedam. 
Tel. 046/830-30-37. 

Renault Clio J.4, 1996 rok, 5-drzwiowy, bez- Sprzedam przycżepę HL 80.11, stan bardzo 
wypadkowy-śprzedam, Tel. 046/835-33-08. dobry. Tel. 0601-360-267. 

GARAŻE 
Sprzedam garaż. Swoboda 18, GłownÓ. 
Tel. 0421719-25-99, rano i,wieczorcm. 

Zalnienię lokatorskie M-4 Łowicz na Łódź. 
Tel. 0421655-91-93. . 

Lokal do wynajęcia na biuro, sklep, mieszka
nie, ul. Sienkiewicza 34. Tel. 046/837-32-49. 

Bcndixy, wirniki, uzbrojenia, prostowniki, 
regulatory, rozruszniki i altcmatory do samo
chodów osobowych, dostawczych i cicft.aro
wych - sprzedaż, regeneracja (zachodnie, ja
pońskie). Tel. 0606-228-526, 
046/837-6c'r53. 

Uno I.O, grudzień 1997 rok, 5-drzwiowy 
- sprzedam. Tel. 060Cr975-932. 

0pel0megaCD2,3TDL 1993 rok., ABS, kii- Sprzedam garaż murowany, uLKaliska. 
matyzacja, pet;,,. elektrocika, 16000 zł. Tel. 046/83tł-32-22 po 17.00. 

Sprzedam lub wynajmę mieszkanie, 44 m.kw. 
na Bratkowicach. Tel. 046/838-14-36. 

Sprzedam dzialkj budowlane: 468 m. kw., 
503 m. kw. lub lącznie, Łowicz, ul. Tuszew
ska - wszystkie media. 

Wynajmę kawalerkę umeblowaną, 34 m. kw., 
os. Bratkowice.Tel. 046/837-65-29po 16.00. 

Lokal do wynajęcia w centrum. 

Seicento, grudzień 1998 rok - pilnie sprze. 
dam Tel. 0600-973-97 l. 

Tel. 0601-804-196. Garaż do wynajęcia Tel. Ó461837-50-23. Tel. 0609-024-368. 

Ford Granada 2,3 E, 1978 rok, technicznie Opel Corsa 1.4, 1995 rok - tanio sprzedam. 
sprawny, stan dobry, 1000 zł - sprzedam. Tol. 046/835-33-08. 

FSO 1500, 1989 rok - sprzedam. 
Tel. 046/838-7c'r16. 

Tel. 0607-706-152. 

ŻUk, 1993 rok, uniwersalny, 9-0Sobowy, gaz; 
Rover Montego, 1991 rok, TOI. 

Uno LO, 1994 rok, bezwypadkowy, 1 wlaści- Tel. 0693-565-564. 
Najtańszy auto kredyt oferuje Dolno
śląska Grupa Finansowa. 
Tel. 046/837 ~-83, 0607-828-950. 

ciel - sprzedam. Tel. 046/835-33-08. 

Lanos 1.5, 2000 rok, gaz - pilnie sprzedam. 
Tel. 0502-280-646. 

Honda Civic 1,3 16Y, 1991 rok, czerwony, 
3-drzwiowy _ sprzedam. Tel. 046/S38_ 3Cr07. Cinquecento 700, 1995 rok - sprzedam. 

Tel. 046/835-33-08. 
Fiat I 26p 1986 rok - sprzedam. 
Tel. 046/839-61-68. 

Opel Astra Sedan lubb Corsa 4-drzwiowa 
- kupię. Tel. 0694-2LM17. 

Fiat Uno 1.0, 1997-99 rok - kupię. 

Tel. 0692-829-882. 

Fiat Punto, 5-<hzwiowego - kupię. 

Tel. 0608-108-139. 

Seat Cordoba lub Ibiza, 1995-98 rok - kupię. 
Tel. 060M57-208. . 

Fiat l 26p, 1995 rok, 1900 zł - sprzedam. 
Tel. 046/830-21-20. 

Polonez, 1986 rok, instalacja gazowa - sprze. 
dam. Tel. 046/861-24-61 po 16.00. 

Fiat I 26p, 1986 rok, Il właściciel, garażowa
ny - sprledam. Tel. 046/839-61-14. 

KAŻDY POWYPADKOWY, PEŁNO· 
SPRAWNY, PŁATNOŚĆ GOTÓWKĄ 
NAJKORZYSTNIEJSZE CENY. 
TEL. 046/837 46-96, 0609-576-949. 

Robur z irotenną - sprzedam. 
Tel. 0241277-93-64. 

l 26p, 1993 rok - sprzedam. 
Tel. 0604-26Cr8 l l. 

Opel Corsa 1.2, 1998 rok - sprzedam. 
Tel. 046/837-27-27. 

126p, 1987 rok, lekko uderzony, do odzy
sku, w dobrym stanie, silnik, akumulator, fo
tele, komplet butli na wózku, tlen, acetylen, 
1 Om przewodów, palniki, spawarkę transfor
matorową - sprzedam. Tel. 046/837-7c'r79. 

Żuk, 1983 rok, plandeka, stan dobry - spm>
dam. Tel. 046/837-14-99. 

Audi80 l,8,J989-94rok,cena8000zł-spm>
dam. Tel. 0602-279-393. 

;:,sof CEHTRUM~
DRZWI PRZESUWHYCH 

~ 
OFERUJE: I . ' 
DA-mOsp.j. 

AUTORVZOWANY DYSTRYBUTOR -
OLEJU OPAŁOWEGO 

POLSKIEGO KONCERNU NAFTOWEGO ORLEN S.A. 

99-400 ŁOWICZ, ul. Małszyce 2d/2e 
tel. (046) 837-36-82. 0-604-531-58_4 

ROBOTY ZIEMNE 
./ koparkami ./ spycharkami 
./koparko-ładowarkami 

./ KUCIE BETONU ./ KOPANIE STAWÓW 
Tel. (046) 837-44-79, 0-601-239-804 ~ 

Szafy wnękowe z drzwiami 
przesuwanymi i składanymi 

NOWOCZESNE ZABUDOWY WNĘTRZ 
-NAJNIŻSZE CENY 

MEBLE KUCHENNE NA WYMIAR 
' Łowicz, Nowy Rynek 16, 
tel. (0-46) 837-89-01, 0-502-384-929 

NIERUCHOMOŚCI 
-SPRZEDAŻ 

Atrakcyjne mieszkanie sprzedam lub zarnio
nięna mniejsze, 75 m. kw.,cegla, lpi<;tro,środ
kowe, ul. Bolimowska Tel. 046/837-63-29 
po 18.00 lub 0603-753-966. 

Sprzedam działkę budowlaną z dom· 
kiem 70 m. kw„ w pełni uzbrojoną, 
przy ul. Armii Krajowej. 
Tel. 0600&2--067. 

Spizedam lub zamienię na mniejsze M-4, 
72 m. kw., l pięlro, środkowe, os. Bratkowice. 
Tel. 0446/837-74-35. 

Sprzedam lub zamienię na dom na wsi miesz. 
kanie 75 m. kw. z cegły. Tel. 046/837-58-01. 

Sprzedam M-3, 48 m. 1..-w., os. Sratko,vice. 
Tel. 046/837-70-08. 

Zamienię M-5 lokatorskie na mniejsze. 
Tel. 0692-820-438. 

Tel. 060Cr235-768, 046/837-23-33. 

Mieszkanie 77 m. k-w. w Borowie, nowe, od
dzielne wejście. Tel. 0602-233-475. 

Sprzedam dom. Tel. 0608-491-623 . • 

Sprzedam lub zamienię na dom na wsi miesz
kanie 75 m. kw. z cegły. Tel. 046/837-58-01. 

Sprzedam działkę 23 ary w Krępic. . 
Tel. 046/838-35-35. 

Sprzedam mieszkanie, 39 m. kw. na Starzyń
skiego I. Tel. 046/837-24-77. 

Sprzedam działkę budowlaną 1 rolno-budow
laną w Głownie. Tel. 0421719-35.-79. 

Sprzedam M-4, 48 m kw., U piętro, O!!· Koper
nika w Głownie. Tel. 0505-180-898. 

Licencjonowany pośrednik w obro
cie nieruchomościami. 

, Tel. 046/837-47-42, 0604-751~1. 

Sprzedam 75 m. kw. przy ul. Baczyńskiego. 
Tel. 046/837-49-39, 0501-680-658. 

Wynajmę mieszkanie, 40 m. kw., 'os. Bratko
wice. Teł. 0691-27c'r821. 

Pokój do wynajęcia. Tel. 0691-450-710. 

Lokal na mieszkanie lub działalność do wy
najęcia. Głowno, ul. Sikorskiego. 
Tel. 0421710-81-13. 

Do wynajęcia pomieszczenia biurowe. 
Tel. 0461837-32-06. 0602-504-924. 

Posiadam do wynajęcia pawilon handlowy 
na targowicy. 
Tel. 046/837-77-41. 

Szukam do wynajęcia umeblowanej kawaler
ki. Tel. 0608-037-039. 

Szukam do wynajęcia M-3 umeblowane. 
Tel. 0600-885-042. 

Wynajmę 30 i więcej miejsc noclegowych,· 
pomieszczenia na sklep, zakłBd lub pracow
nię. Ptzyjmę studentów zaocznych na noclo
gi. Usługi koparką. 
Tel. 046/837-99-16, Plac Przyrynek 11. 

ZESPÓŁ SZKÓŁ MEDYCZNYCH 
99-400 Łowicz, ul. Ułańska 2, tel. (0-46) 830-22-18 

OGtASZA PRZETARG NIEOGRANICZONY . . . 
NA ZAKUP I DOSTAWł ARTYKUtOW ZYWNOSCIOWYCH 

W 2003 ROKU W DNI NAUKI SZKOLNEJ 
DO KWOTY 75.00.0 Zt W ZALEŻNOŚCI OD POTRZEB 

./ Pisemne oferty należy składać w sekretariacie szkoły, ul. Ułańska .2, 
pokój nr 20 w terminie do 24 stycznia do godz. 14.00 z hasłem „stołówka". 
./ W ofercie należy podać ceny jednostkowe podstawowych arlykułów spożywczych: 
mięso i wędliny, mleko i nabiał, drób, ryby, pieczywo, ziemniaki i warzywa oraz O!Voce. 
./Otwarcie ofert nastąpi w dniu 24 stycznia 2003 r. o godz. 14.10. 

R-95 

Łowicz ul. Armii Krajowej 61 (za Czerwoną Górą) 
tel. (0-46) 837-93-20, 837-94-67 

lł1YROllY BIJTNl(~ZE 
łlA 1,EllIAI. Y 
BUDO WIANE 

GAZY TEł~BNICZNE 
OPAi„, NAWOZI ~ 
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Oferuj<; do wynajęcia umeblowane pokój 
z lcuchnią, bloki w centtum Łodzi. 

Tel. 0606-102-795. 

Do wynajęcia lokal na działalność gospo
darc7ą o pow. 18 m. kw., po remoncie. 
Nowy Rynek 18. Tel. 046/837-45-29. 

Do wynajęcia nowy pawilon handlowy na 
targowicy od strony warzyw. Tel. 837-11-09. 

Samodzielne mieszkanie dla emerytów ptzy 

samotnej osobie, 300 zł, w Bralos7.ewicach. 
Tel. 0503-m-436. 

Sprzedam ladę chłodnici.ą. lcrajalnicę. 
Tel. 046/837-11...()9. 

Sprzedam kamen; video M-40 Panasonic. 
Tel. 0601-332-612. 

Sprzedam dużą ilość kamieni~ łupanego róż
nej wielkości. Tel. 0602-820-852. 

Wózek trzyfunkcyjny, gł<;boki, chodzik 
-sprzedam. Tel. 0601-297-797. 

Sprzedam 2 kolumny, 250 wat, 700 zł. 
Tel. 046/838-55-74. 

Lokal 20 m.kw. do wynajęcia na biuro, gabi- Sprzedam kominek zasilany gazem. 
net w Głownie. Tel. 0421710-70-92. Tel. 046/830-30-37. 

Usługi remontowe: układanie glazury, tera
koty, gładzie gipsowe, ścianki działowe 
GIK, sufity podwieszane, malowanie, mw-o
wanie, tynkowanie. Tel. 046/837-78-48, 
0606-447-378. Szyszko Krzysztof, os. Brat
kowice 18/ 1, 99- 400 Łowicz. 

Usługi hydrauliczne. 
Tel. 046/837-21-66, 0604-376-195. 

Domofony, systemy alarmowe, autoalarmy 
- montaż, naprawa Tel. 046/837-72-12, 
0603-245-524. 

Granit, mannur, glazura i inne usługi budow
lane. Polesie 11. Tel. 046/83U7-54. 

Lokal do wynajęcia na biuro, sklep, gabinet, 
ok. 30 m. kw„ nowocześnie wykończony, 

Sprzedam witryn« cukiemici.ą, ladę chłodni- Glazura, terakota, panele ścienne, podłogo
czą i wag<; elelctroniczną. Tel. 0502-369-433. we, płyty GIK. Tel. 046/837-91-41, 

w centtum Łowicza. Tel. 046/837-58-02. Sprzedam tanio narty męskie z wiązaniami. 

Mieszkaniedowynajęcia39mkw., 2 pokoje Tel. 0602-294-150. 

z kuchnią, os. Broniewskiego. Super kotły miałowe - również montaż. 
Tel. 0606-489-263. Tel. 0504-221-358. 

0607-728-362. 

Profesjonalny montaż paneli podłogowych, 
ściennych, schody w panelach, malowanie, 
tapetowanie. Tel. 046/837-10-33, 
0609-541-373. 

0502-086-592. 

Cyklinowanie, układanie parkietu, mozaiki. 
Tel. 046/837-84-19. 

Montaż boazeńi, panele ścienne, podłogowe, 

szafy, pawlacze, łuki, cyklinowanie. Adapta
cja poddaszy, sufity podwieszane, gładź, ma
lowanie, glazura, terakota, wymiana okien 
i drzwi. Tel. 046/837-73-99, 0605-562~51. 

Układanie glazury, terakoty, tapetowanie, 
inne wykończeniowe. 
Tel. 046/838-20-56, 0600-626-7li0. 

KOMPUTERO 
·PISANIE 

Komputeropisanie Tel. 046/837-72-12. 

Komputeropisanie, skanowanie - szybko 
i solidnie. Tel. 046/837-55-36. 

Komputeropisanie - szybko, tanio, solidnie. 
Tel. 046/838-49-27. 

Komputerowe przepisywanie - szybko, pro
fesjonalnie. Tel. 046/837-46-85. 

Finna,,Efekt" - usługi hydraulicme(referen- Przepisywanie prac. Tel. 046/837-77-41. 
cje). Tel. Ó604-674-641. 

Cięcie betonu, ścian, stropów, wyburzenia. 
Tel. 0606-192-951. 

Budowa kominków, ogrzewanie do
mów • odkurzacz gratis. 
Teł. 046.lll37~2, po 20.00, 
0602~415. 

Komputeropisanie. Tel. 046/837-72-44. 

Rosyjski - konwersacje, wypracowania, tłu
maczenia. Tel 046/837-72-12 wiecwrem. 

Sprzedam jałówkę na wycieleniu. 
Tel. 046/861-16-22. 
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Kupi<; ro2IZUtnilc obornika do remontu i mie
szankę zbożową. Tel. 0600-421-458. 

Sprzedam wał slrunowy podwójny. 
Tel. 046/838-37-25. 

Sprzedam beczlcę do szamba 4000~ kombajn 
ziemniaczany Anna, 1989 rok. 
Tel. 0421719-70-24. 

Sprzedam obornik bydlęcy lub zamienię na 
słom«. Tel. 0600410-090. 

Sprzedam suche wysłodki. 
Wyborów 78, tel. 046/830-37-75. 

Sprzedam jałówkę wysokocielną. 
Tel. 0241277-95-47. 

Sprzedam prasc; Z-224, 1997 role, stan ideal
ny. Tel. 046/838-70-03. 

Wynajmę lokal, wszystkie media, cen
trum, ul. Chopina 3. 

Zbiornik stalowy 5 m', 15 m' na wadi;. pali
wo, szambo. Tel. 0601-286-499. 

Gips, sufity podwieszane, Elbo s.c. 
Glazura, terakota, boa=ia, gładzie gipsowe, Tel. 046/863-31-74, 0502-228-972. 
panele, zabudowa balkonów typu loggia 

Niemiecki - korepetycje. 
Tel. 0466/837-79-31. 

Sprzedaż suchych wysiadek granulowanych. 
Chąśnoll43,Łowicz,ul.Jasna 18(po 14.00). 
Tel. 046/837-12-02, -0602-235-159. 

Tel. 046.11137~9-41. 

Emeryt bezkonflilctowy poszukuje pokoju 
sublokatorskiego, najchętniej w blokach, 
I, Il piC(lro. Tel. 0601-772-763. 

Poszukuję mieszkania do wynajęcia w Ło
wiczu. Tel. 0608-407-351. 

Sprzedam krokwie, deski, łaty. 
Tel. 046/837-17-07, 0694-668-535. 

Przyjm<; do pracy w gospodarstwie przy kro

wach, imżliwośćmies:OOmia. Tel. Oli06-461 ~-

- tanio i solidnie. Faktury VAT. 
Tel. 0501-707~57. 

Tynki wewnętrzne, malowanie mieszkań, gla
dzie gipsowe, tapetowanie, wyrób nagrob
ków (lastryko - tylko) - tanio i solidnie. 
Tel. 0506-511-664. 

Cyklinowanie, układanie. 
Tel. 046/837-42-55, 0501-180-959. 

Dachy, rynny, podbitki. Elbo s.c. 
Tel. 046/863-31-74, 0604-645-981. 

Ocieplanie poddaszy, gips. Elbo s.c. 
Tel. 046/863-31-74, 0604-645-981. 

Beipyłowe cyklinowanie, schody, panele. 
Tel. 0506-768~7. 046/837-06-43. 

Kompleksowe budownictwo jednorodzin
ne, tynki, posadzki, faktury VAT. 

Język angielski - bardzo tanio. Studentka, Sprzedam ciągnik 2812. Tel. 046/838-12-97 

Bratkowice. Tel. 04561837-77-40. 

Język francuski - korepetycje i thunaczenia. 
Tel. 0609-454-634. 

Sprzedam dojarkę przenośną 3-fu7.ową, stan 
idealny oraz chłodziarkę 5-konwiową, bar
dzo tanio. Tel 046/838-71-54. 

Magister matematyki, doświadczenie - kore- Sprzedam C363p, 1989 rok lub C330, 
petycje. Tel. 046/837-53-15. 1976 rok. Tel 838-37-40, 0603-741-502. 

Udzielę korepetycji - matematyka, doja7.d do Kupi<; C3li0 lub MS255. Tel. Oli00-623-430. 

ucznia. Tel. 046/838-91-80. 

Skup złomu, metali kolorowych, wysokie 
ceny, miedź 4,9 zli1cg, aluminium 3,70 złlkg, 
mosiądz 2,90 złlkg, puszki 2, 70 zMcg. 
Łowicz, Klickiego 66. 

Miody (płatny KRUS) podejmie każdą pracę, 
może być w gospodarstwie rolnym, budow
nictwie, warsztacie, inne propozycje. Praca 
dorywcza lub na stałe. Tel. 046/838-70-88. 

Cyklinowanie, układanie parkietu, mozaiki, ·Tel. 046/837-33~1. 0604-962-885. 
Ciągnik Ursus 2812, 1997 rok. 

Matematyka, studentka. Tel. 0421719-23-83. Tel. 046/874-76-16. 

Avon poszukuje konsultantek. 
Tel. 04&'862-15-88,0502~ 

Kupię lcrawędziarlcę do blachy, dl. 2 m, gru-

paneli. Tel. 046/837--07-90. 

Kompleksowe wykończenie wnętrz, możli
wość włamego zaopatrzenia. Marek Wysoc
ki, Bełchów, ul Kilińskiego 14, 
tel. 0602-669-554. 

Zaopiekuję się dzieckiem lub starS1.ą osobą. 
bośćdo 5 mm Tel. 838-40-82, wieczorem. Tel. 046/837_ 73_ 78

_ 
Dachy, docieplanie budynków i poddaszy. 

Kupię używane pianino. Tel. 046/837-73-78. 

Kupię Nokię 3310. Tel. 046/861-27-21. 

Kupię wiertarkę stołową używaną. 

Tel. 046/838-37· 25. 

Kupię p=dwojenne meble, zegary, obrazy, 
srdn, poroełanę, militaria, mundiry, pocztów
ki i inne przedmioty. 
Tel 046/837-44-09, 0602-727-418. 

Kupię używane meble pokojowe i lruchenne. 
Tel. 0601-850-549. 

SPRZEDAż - RÓŻNE 
Nowe olma, wyrównarkę, tokarlcę. 

Tel. 046/837-31-24. 

Sprzedam grzejniki żeliwne. Tel. 838~7-41 . 

Sprzedam bramę przesuwnę, 6m. 
Tel. 0602·11~99. 
046/837-11-14 wieczorem. 

Drewno opałowe, z rozhiórlci - sprzedam. 
Tel. 838-36-42 wieczorem, Oli03-099-797. 

Sprzedam tanio meble kuchenne. 
Tel. 046/838~8-58. 

Sprzedam damski duży strój łowicki. 
Tel. 0461837-20-27, wiecwrem. 

Sprzedam topole. Tel. 046/861-12-13. 

Oddam klatki dl• królików. Tel. 837-94-52. 

Finna w Domaniewicach zatrudni kierowcę na Tel. 0602-669-554. 

ciągniksiodlowyznaczepą. Tel.0607-067-798. Docieplanie poddaszy, płyty GIK, gładzie, 

Zalrudnię piecowego i ciastowego. 
Tel. 0461838-75-51, wieczorem. 

panele, podłogi, glazura, terakota. 
Ter. 0602-287-648. 

Zatrudnię sprzedawcę: kasa, kompu- Poddasza, płyta GIK, gładzie, sztulcateńe, 
ter, prawo jazdy kal B. montaż , demonlaż okien. 
Teł. 0691-$91-000po18.00. Tel 046/837-33~1 , 0604-962-885. 

Podejmę praoę, malan-gipsiatz. 
Tel. 0691~5-826. 

Kobieta, 25 lat, doświadczenie w grafice, po 
zanądzaniu, 6-letni staż w redakcji - szuka 

Profesjonalne instalacje alarmowe, systemy 
dozoru telewizyjnego, imtalacje telefonicz

-ne (centralki) - montaż, naprawy, konserwa
cja Tel. OliOl-207-689. 

stałej pracy biurowej. Tel 0604-500-935. Glazura, terakota, gładź, płyta GIK, malowa-
. . . nie, boazeria, panele, podłogi, siding, pod-

Przyjmę szwaczkę do szycia obuwia domo- _ bitki, docieplanie, tynki. 
wego. Tel. 042!719-89-43. Tel. 046/838-98-40 po 19.00. 

Producent bielizny zatrudni szwacz
ki biegle szyjące biustonosze, wyso
kie zarob~. Transport do pracy za
pewniony. Teł. 042/689--03-29. 

Zatrudnię szwaczki. Tel. 0692-221-180. 

Tanio, soldnie - gładź, malowanie, panele, 
sufity podwieszane, ścianki działowe, glazu
ra, terakota. Tel. 0505-939-720, 
0694-135-172. 

Balustrady, ogrodzenia. Łowicz, Plac Koń
ski Targ I. Tel. 046/837-95-44. Zatrudnię chałupniczki. 

Tel. 0692-221-180. 
Kominki. Usługi zduńskie . Hydraulika 

Zalrudnię szwaczki na stebnówkę, overlock, w systemie Hepworth. Tel. 046/837-45-29. 

dwuiglówkę, Cak i rygiel. Tel. 0504-266-386. Zakładanie glazury, terakoty. 

Wideofihnowanie, obróbka komputerowa. 
Tel. 046/837-79-81, 0600-225-271. 

Tel. 0504-019-557. 

Sprzedam pompę mleczarską wraz z silnikiem Wideofihnowanie, cyfra, 2 kamery, digitaliza

oraz pompę z silnikiem i regulatorem ciśnie- cja VHS - ,,Super-Video". Tel. 046/838-35-38. 
nia. Tel. 046/83U6-82. 

Eł-Tom, Bobrowniki 248 • instalacje 
elektryczne w pełnym zakresie, pro
jektowanie, pomiary, wykonawstwo. 
Teł./fax 046.l838~8, 0602-461-341, 
0602-461-342. 

Hydraulik • kompleksowo. 

Sprzedam sofę, fotele skó~e, bujane, piec 
C.O., telewizor, video, lawy, mikrofalówkę, 
stół, knesła, narty, wieżę, odkw7.acz, satelitę, 
olejalc, lodówko-zamrażarlcę, łyżwy, łóżko 
i tapczan. Tel. 046/838-56-09. 

Sprzedam drewno opalowe. 
Tel. 046/838-06-54, 0501-179-357. 

Sprzedam futro karakułowe, futro z nutrii 
i kurtkę z nutrii, telewizor kolorowy Sony. 
Tel. 046/837-33-98. 

Dywan.jasna perła, nowy, 2x3 m, 399 zł. 

Tel. 046/838-85-43. 

Wideofilmowanie F.U. Mewa, obróbka kom- Tel. ~16, 
puterowa. Tel. 046/837-83-96, o46/838-12--00 po 20.00. 

0601-323-562, po 17.00.- 837-77-75. 

Cyfrowe, analogowe wideofilmowa
nie, fotografowanie, pełna obróbka 
komputerowa, DVD, VCD. 
Tą!. 046.11137-&US, 0608-484--079. 

Wideofilmowanie, pełna obróbka kompute
rowa - tanio. Tel. 0606-852-557. 

Wideotihnowanie - Studio Roma. 
Tel. 046/837-50-64, 0693-332-555. 

Remonty łazienek, wymiana instała· 
cji. Tel. 0609-885-816, 
046/838-12--00 po 20.00. 

Budowa domów, tynki zewnętrzne, docieple
nia, montaż okien. Tel. 0505-217-559. 

Pogotowie instalatorskie 24h/dohę. Napra
wa, montaż umtdzeń hydraulicznych, elek
trycznych, sanitarnych, AGD. 
Tel. 0606-999-451. 

Vldeofilmowanle, nagrywanie DVD 
• profesjonalnie I tanio. 

Sprn:dam okna drewniane, mieszkalne, nowe; Tel. 046.lll37 -11-75, 0501-836-650. 
pustak z kramzytu; tregry, drut zbrojeniowy. 
Tel. 046/838-77-19. 

Fimla budowlana wykonuje kompleksowo 
prace budowlane. Faktury Val 
Tel. 046/830-09-78, 0501-735-564. 

Sprzedam alufelgi i zmieniarkę samochodo
wą. Tel. 0607-183-029. 

Sprzedam duży kompresor samoróbkę„ 
Tel. 046/837-24-61. 

Akotdeon Chore\ kamerę Panasonic 3500, 
transporter. Tel. 046/838-12-97. 

Sprzedam bale dębowe - 14 szt., tanio. 
Tel. 0502-512-939. 

Sprzedaż miodu prosto z pasieki. 
Jerzy Garczarczyk, Łowicz, os. Dą
browskiego 10/2, teł. 046/837-50-58, 
ul. Kaliska 73, tel. 046.lll37-89-09. 

Sprzedam magnetowid i telewizor. 
Tel. 0461838-85-16, 0601-292-287. 

Vtdeotihnowanie ,,Kasia", 2 kamery cyfrowe, 
obróbka komputerowa, VCD DVD, szybko, 
solidnie, ceny konkurencyjne. 
Tel. 046/837-87~8. 0604-233-821. 

Wideofilmowanie, obróbka komputerowa. 
Tel. 461837~5-78, 0608-369-852. 

Videofihnowanie. 
Tel. 046/838-85-16, 0601-292-287. 

USŁUGI 
INSTAL.-BUD.-REM. 

Wykonuję tynki, roboty remontowe. 
Tel. 0609-879-143, 046/837-89-48. 

Instalacje elektryczne, przyłącza, naprawy. 
Tel. 046/837-30-52, 0600-764-110. 

Usługi ogólnobudowlane od piwnicy po 
dach. Tel. 0692413-403. 

Dachy, konstrukcje, pokrycia i obróbki - ta
nio i solidne. 
Tel. 0692-817-156. 

Żaluzje poziome, pionowe, rolety materiało
we, zewnętrzne, ceny producenta. 
Tel. 046/830-37~1 . 0603-753-973. 

Wanny - odnawianie, gwarancja. 
Tel 0603-753-973. 

Gipsowanie, glazura, wykończenia. 
Tel. 046/839~-88, 0692-789-274. 

Projektowanie budynków mieszkalnych, 
gospodarczych. Rozbudowy, nadzór, wyce
ny, kosztorysy. Tel. 046/837-78-38, 

Cyklinowanie bezpyłowe, układanie parlcic
tu, mo:zailci. Popów 48, tel. 06o4-334-89 l. 

Usługi hydrauliczne oraz naprawy drobne. 
Tel. 046/837-22-04, 0604-245-722. 

Matematyka. Tel 046/837-85-96. 

Matematyka - korepetycje. 
Tel. 046/837-37-04. 

Sprzedam śrutowniki bijakowe, żmijki i dmu
chawy do zboża. Tel. 046/838-46-19. 

Kupię heder Melkador 60. 

Studentka anglistyki udzieli korepetycji 
Budowy- stany surowe, doradztwo technicz- z angielskiego. Teł. 0600496-111. 
ne, wysokie teclmologie. Tel. 046/838-76-{;5. 

Tel 0421719-97-35, wieczorem. 

Sprzedam siano, słomę. Domaniewice. 
Tel. 046/838-38-88. 

Skórzaną, kożuchową, futrzaną odzież - na
prawimy, przerobimy, renowacja. Inne niety
powe usługi, komplety wypoczynkowe itp. 
Róg ul. Bolimowskiej, ul. Baczyń.skiego, śro
da: I 0.00.-18.00„ soboty - do uzgodnienia. 
Tel. 0608-455-353. 

Pranie dywanów i tapicerki meblowo-samo
cbodowej w domu i u klienta. 
Tel. 0501-431-978, 0602-715-896. 

Naprawa kuchni gazowych, gazowo-elek
trycznych, przeróbki Tel 046/837-35-94. 

„Cesarl<a" - hotel od 20,00 zł za łóżko. 
Tel. 0421719-82-01. 

„Cesarlca" - wesela, chrzciny, komunie, osiem
nastki, itp. Tel 0421719-82-01. 

Pranie wykładzin, tapicerki. 
Tel. 0602~34-418 . 

Setwis RTV - dojaz.d. Tel. 0600-282-827. 

Usługi rozrachunkowe, PIT, ZUS 
• solidnie, tanio. Tel. 0603-395-392. 

Programowanie tunerów Cyfui+, aktywacja 
Wizji. Tel. 046/830-22-76. 

Sukienki sylwestrowe, karnawałowe, stud
niówkowe - szycie. Tel. 0505-174-238. 

Wycinka dnew. Tel 046/838-37-46. 

Usługi transportowe - Renault Master, faktu
ry VAT. Tel. 046/837-55-36, 0607-406-024. 

Meblcpodwymiar-kuchenne,szafyzdrzwia
mi prn:suwnymi, wykończenia wnętrz- tera
kota, glazura, panele, zabudowa balkonów 
typu loggia. Tanio, szybko, solidnie. Faktury 
VAT. Tel 0501-707~57. 

Szycie na miarę, przeróbki, szycie zasłon, fi
ran, wszywanie taśm. Tel. 046/83742~7. 

Śluby- biały mercedes. Tel. 0608-168-206. 

Kamaz - przewóz piasku, żwiru, wykopy. 
Tel. 046/837-15-76, 0604-285-326. 

Biuro Rachunkowe „Podatek" - roz
liczenia roczne (PIT-28, PIT-36, 
PIT-37). Łowicz, ul. Browarna 10a 
Tel. 046/837$-80. 

IITV serwis, profesjonalnie i szybko, napra
wa telewizorów i magnetowidów, sprzętu 
audio, coderadio i inne. Krakowska 11. 
Tel. 046/837-28-85. 

Profesjonalnie instalacje grzewne, wodno
kanalizacyjne, 60zł/pkt. Miedź, plastik, ko
tły olejowe, miałowe. Tel 0504-221-358. 

Pożyczki gotówkowe bez poręczycle-
11. Tel. 0600-892-383. 

Śluby - luksusowymi Lincolnami. 
Tel. 0604-344-609. 

Ubezpieczenia Hestia, Warta, PZU, ko
munikacyjne, mieszkaniowe, inne. 
zadzwoń, porównaj, sprawdź. 
Tel. 0501-504-&łS. 

J.po~~·korepetyqe,wypracowa

nla ·tanio. Tel. 0607~8-038. 

Udzielam korepetycji z matematyki-wszyst-

kie poziomy. Tel 0421719-42-55. 

Komputeropisanie, wyszukiwanie materia
łów, prace zaliczeniowe. Tel. 046/837-03-66. 

Tanio korepetycje z angielskiego. 
Tel. 046/837-72-86. 

Język angielski. Tel 046/837-77-41. 

Sprzedam marchew odpadową. 
Tel. 046/838-11 ~2. 

Sprzedam C3li0 i siewnik kOMy. 
Tel. 046/838-49-78. 

Sprzedam kopaC2kę ciągnikową, sieczkarnie 
Forschnil Tel 0241277-48-57, wieczorem. 

Sprzedam ciągnik C31iOP i C3li0. 
Tel. 0241277-48-73. 

Polski, histońa, geografia inne wypracowa- Kupię ciągnik 1.etor 7745 lub 7245. 
nia, prace zaliczeniowe. Tel. 046/838-82-57, wiecwrem 

Tel. 046/874-32-18, 0602-434-546. Sprzedamsłomę. Tel.838-75-17,wieczorem. 

Język niemiecki. Tel. 046/837-53-01. 

Hi~. Tel. 0501-851-719. 

Biologia, cłtemia - korepetycje, egzamin gim
nazjalisty. Tel 0504-937-767. 

Korepetycje z biologii. Tel. 046/837~1-22 . 

Korepetycje z chemii. Tel. 0609-541-308. 

Sprzedam siano belowane. Tel. 838-83-54. 

Sprzedam słomę, siano belowane. 
Bednary 138, tel. 046/837-86-14. 

Naprawy bie7.ące ciągników, remonty kapi· 
taJne silników C-330, C-31iO, 3 i 4-cylindro
wych siblików Perkins. Gwarancja. Usług· 

u klienta. Tel 0605~95-936, 046/837-59-47 

Sprzedam kultywator IO, dmuchaw<; do sia· 
na, kosiarkę listwową. Tel. 046/838-85-75. 

Sprzedam Ursus 1201, 1997 role, stan bardz.c 
Sprzedam źrób~ 11 miesięcy. Placencja 53. dobry, tanio talerzówka (28 talerzy), siat 
Tel. 0505-217-559. _ dobry. Tel. 0602-406-280. 

Sprzedam dmuchawę pionową do siana. 
Tel. 0607-743-794. 

Sprzedam jałówki na wycieleniu. 
Parma 91, tel. 046/839-08-28. 

Sprzedam słom<; belowaną. 
Tel 046/838-57-11. 

Sprzedam jałówkę na wycieleniu. 
Tel. 046/839-13-13. 

Sprzedam wysłodki suche. 
Tel. 0241356-24-71, 0609-822-101. 

Sprzedam siano i słom« w belkach. 
Tel. 046/838-20-48. 

Kupięziemniakijadalne. Tel 0600-107-861. 

Ostrzenie walcy młyńskich {ryflowanie). 
Tel. 046'838-40-82 wiecwrem. 

Sprzedam ciągnik 3512, 1997 rok. 

Tel. 046/838-24-18. 

Sprzedam siano lub zamienię na zboże pasro 

we. Łowicz, ul. Poznańska 215. 
Tel. 046/837-47-40, 0602-783-553. 

Sprzedam jałówkę na wycieleriiu. 
Tel. 046/874-74-02, 0607~13-259. 

ZWIERZĘTA -----
Sprzedam owczarlci niemieckie. 
Tel. 046/837-31-24. 

Sprzedam sucikę - owczarek podhalański. 
Tel. 046/838~7-54. 

Amstifysp7.00am. 
Tel. 0421719~71. 

Sprzedam owczarka niemieckiego, 8 -tnie 

sięczny, suka z rodowodem 
Tel. 0606-235-768. 

Bernardyny szczenięta - sprzedam. 
Sprzedam prasc; Z-224• 1991 role, stan bdb. Tel. 0421719-75-13, 0502-476-062. 
Tel. 046/838-28-04. 

Sprzedam żyto. Tel. 0691-961-255. 

Siano belowane sprzedam. 
Tel. 046/837-47-70. 

Sprzedam tanio młynek do robienia śruty na 
kamienie, siewnik zbożowy konny 15, prze
robiony, zawieszany, 500 kg mieszanki, wial
nię z silnikiem. Tel 046/83U3-49. 

Kupię pszenicę jarą. Tel. 046/839-0 I ~8. 

Sprzedam Yorki, szczenięta. 
Tel. 0692-905-187. 

Sprzedam szczenięta bull teńery. 

Tel. 0505-026-{;70. 

Sprzedam szczenięta owczarka niemieckiego 
Tel. 0241285-49-19. 

Sprzedam czarne Sznaucery Miniatury, =ze 
nięta. Tel. 046/837-37-27 po 20.00. 

Sprzedamśrutownikbijakowyzwydmuchem, Sprzedamowczarkiniemieckiezrodowoderr 
żmijkę do zboża. Tel. 046/838~59. Tel. 046/838-47-78. 

Sprzedam jałówki wysokocielńe. 

Mysłalców 231. Tel. 046/838~70. 

Sprzedam jałówkę na wycieleniu. 
Tel. 046/83U2~. 

Sprzedam kaukazy szczenięta. 
Tel. 0461839-23-14. 

Yotlc shire terrier szczenięta. 
Tel. 0421710-82-01, 0506-728-223. 
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W rolę ~abawnego Smoczka Trzykroczka wcielił się Dariusz Cywka, głos Żyrafy Agafy 
i Żabki Gapy należał do Agaty Lechowicz. 

Żyrafa, Smok i Jeżyk na szpitalnym korytarzu 
T

alciegopnedsięwzię_cia jesz
cze w łowickim szpitalu nie 
było. W piątek, 20 grudnia 

w szpitalnym hollu na m piętrze 
artyści Teatru Otwartego z Krako
wa przedstawili spektakl pt ,,Smo-
czek Trzykroczek". Do wzięcia 
udziału zaproszone zostały starsze 
i młodsze dzieci z oddziału dziecię_-
cego. Już od pierwszych minut 
przedstawienia było widać, jak bar
dzo bajka, w której występowały 
zwierzęta, przypadła do gustu naj
młodszej części widowni. Jedno z 
dzieci początkowo trochę_ przestra
szyło się_mergicznegosmoka wpięk
nym granatowym kostiumie, ale 

Gmina Chąśno 

uspokojone przez mamę_ zostało do 
końca. Na szpitalnym korytarzu 
pojawiło się_ kilkoro rodziców, na 
krótką chwilę_ przychodzili zoba
czyć teatrzyk pracownicy, którzy 
nie mieli czasu obtjrzeć całości. 

Spektakl, jaki pokazano w ło
wickim szpitalu jest wspólnym 
przedsięwzięciem firmy farma
ceutycznej PLIVA Kraków i Te
atru Otwartego w Krak.owa i na
zwano go„Uśmiechleczy'' .Chce
my trafić do wszystkich dzieci i 
chcemy, aby spotkanie z aktora
mi, a także udział w spektaklu po
mogły na jakiś czas zapomnieć o 
chorobie i o szpitalnych realiach. 

Wybory sołtysów w lutym 
J ednomyślnie została przyjęta przez radnych gminy Chąśno 
uchwała dotycząca terminu wybo
rów sołtysów i rad sołeckich na te
renie gminy. 

Wybory we wszystkich 16 so
łectwach gminy Chąśno zostały za
planowane na okres od 20 stycznia 
do 24 lutego. Wójt Roman Łaziński 
powiedział nam, ŻJ! będą one ZWO-

ływane po kolei we wszystkich 
wsiach, ich kolejność zostanie usta
lona i będzie podawana do wiado
mości mieszkańców w okresie 7 dni 
przed :n:braniem. Na większości z 
nich będzie obecny wójt i oprócz 
wyborów spotkania będą okazją do 
pytań i wniosków dotyczących wsi 
i całej gminy. 

(tb) 

Chcemy na twarzach pacjentów 
oddziałów pediatrycznych "»YWO
łać uśmiech, który będzie pomoc
ny w terapii - deklarują autorzy 
akcji w materiałach na temat pro
gramu. Spotkaniem w łowickim 
szpitalu dzieci były zachwycone, 
śmiały się_ głośno i żywiołowo, 
chętnie zgłaszały się_ do czynnego 
udziału w spektaklu. 

(mwk) 

Gmina Nieborów 

Sołtysi moią być wybroni 
do końca lutego 

30 grudnia, na sesji Rady Gminy 
Nieborów ustalono termin wybiera
nia sołtysów. Ma się_ to odbyć mię
dzy 6 stycznia, a końcem lutego. 
Oprócz tego podjęto uchwałę_ o 
przystąpieniu gminy do opracowa
nia nowego planu z.agospodarowa
nia przestrzennego. Wójt Andrzej 
Werle prz.edstawił również radnym 
informacje o projekcie budżetu. 
Dyskusji ani polemiki nie było. Z 
uwagi na sprawny przebieg obrad, 
cała sesja trwała około półtorej go
dziny. (wcz) 
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DIETY DLA RADNYCH • NIZSZE O 10% 
30 grudnia, na posiedze

niu Rady Miejskiej w Łowi
czu, 12 głosami, przy 5 prze
ciwnych i 4 wstrzymują
cych się radni uchwalili wy
sokości swoich diet. 

W kampanii wyborczej dużo 
mówiło się_ o obniżeniu diet dla rad
nych, radni słowa dotrzymali, die
ty faktycznie są niższe, ale o ile? 
Przewodniczący Rady Miej

skiej będzie otrzymywał zryczał
towaną miesięczną dietę_ w wyso
kości l 50% najniższego wynagro
dzenia. W poprzedniej kadencji 
radny otrzymywał 200%. To jest 
jedyny przypadek widocznego 
obniżenia diety. Radni, będący 
jednocześnie członkami dwóch 
komisji będą otrzymywać mie
sięcznie 90% najniższego wyna
grodzenia. Radni poprzedniej ka
dencji otrzymywali I 00% najniż
szego wynagrodzenia. Radni bę
dący jednocześnie członkami jed
nej komisji będą otrzymywać 
70% najniższego wynagrodzenia 
- poprzedniej kadencji otrzymy
wali 75%. 
Przewodniczący komisji i wi

ceprzewodniczący rady ·będą 
otrzymywać 100% najniższego 
wynagrodzenia Każda nieobecność 
radnego powoduje obniżenie zry
cz.ałtowanej miesięcznej diety o 25% 
jej wysokości, z wyjątkiem nieobec
ności na posiedzeniach zwołanych 
w trybie nadzwyczajnym. · 

Projekt uchwały został przyję
ty, jednak nie obyło się_ przy tej 
okazji bez dyskusji. Przyjęcie tego 
projektu było wprowadzone jako 
dodatkowy punkt do porządku 
obrad. Grupa radnych z Koalicji 
Ziemi Łowickiej, Platformy Oby
watelskiej, Wspólnoty Łowickiej 
i SLD podpisała się pod wnio
skiem, by na tej sesji podjąć 
uchwałę wtakim brzmieniu, w ja
kim została podjęta. Zdaniem 

Krzysztofa Kalińskiego, jednego 
z autorów projektu uchwały, roz
wiązanie, które on proponuje jest 
optymalne. Niższe diety o 10% 
dadzą 22.000 zł oszczędności w 
ciągu roku - mówił Krzysztof 
Kaliński - uważam, że powinno to 
w takiej formie zostać. Jako pierw
szy zabrał głos Tadeusz żaczek, 
który czuł się_ zaskoczony wpro
wadzeniem tego projektu w takim 
tempie i proponował przesunię
cie jego rozpatrzenia na następne 
posiedzeniu sesji, dałoby to szan
sę_ radnym wcześniejszego zapo
znania się_ z brzmieniem projektu 
uchwały.· Radny Krzysztof Gór
ski zdawał się_ być oburzony taką 
propozycją obniżenia diet. Jeśli 
mamy podjąć pewne zmiany co do 
wysokości naszych diet to powin
ny być one wyraźne, a nie kosme
tyczne - mówił. Dlatego też na ręce 
przewodniczącego Rady Miej
skiej złożył pisemny wniosek w 
którym zaproponował, by staw
ka diety dla radnego wynosiła 1 OO 
zł, a przewodniczący rady, wice
przewodniczący oraz przewodni
czący komisji otrzymywali diety 
w wysokości procentowego od
niesienia: tak jak to stosowano w 
poprzedniej kadencji. Krzysztof 
Górski twierdzi, że na posiedze
niu komisji Budżetu i finansów, 
która odbyła się 27 grudnia uprze
dził członków komisji i przewod
niczącego rady o tym, że taki 
wniosek złoży. ' 

Radny Górski jest zdania, że 
dieta w wysokości I OO zł w zu
pełności wystarczy na pokrycie 
kosztów dojazdu i telefonów, a 
jego wniosek był podyktowany 
trudną sytuacją budżetu. Uznałem, 
że należy szukając oszczędności 

zacząć od siebie - argumentował 
dalej Górski. 
Przewodniczący rady z kolei 

powiedział, że diety radnych w 
Łowiczu są na średnim poziomie, 

nie powinny być one źródłem 
utrzymania, a powinny stanowić 
rekompensatę_ za pracę_, stres zwią
zany z jej wykonywaniem i wy
ższe rachunki telefoniczne. Pro
jekt uchwały jest dosyć umiarko
wany, a wszystkie propozycje 
umiarkowane są dobre - powie
dział Krzysztof Kaliński. Radna 
Renata Balik próbowała przeko
nać, że jej zdaniem wysokość pro
ponowanych diet jest odpowied
nia i że pieniądze pobierane przez 
radnego, niejednokrotnie wracają 
częściowo do społeczeństwa w 
formie pomocy finansowej, przy 
organizacji różnych imprez na 
przykład choinki na OSiR itp. 
Radny Tadeusz Żaczek zauwa
żył, że bezsensowne jest w takim 
razie ustalanie wysokich diet rad
nych, którzy później te pieniądze 
i tak ,,rozdają", lepiej je od razu 
uciąć i pozostawić w budżecie 
miasta. Na koniec zabrał głos Eu
geniusz Furman, który stwierdził, 
że dieta nie jest źródłem utrzYma
nia, a stanowi jedynie rekompen
satę_ za utracone zarobki, bowiem 
pracodawcy powinni potrącać od 
pensji za utracony czas, który rad-
ni spędzają na sesji. -

Ostatecznie uchwała został 
przyjęta, diety są obniżone, ale ta 
zmiana jest faktycznie kosme
tyczna. A jeszcze nie tak dawno 
tyle słychać było o 50% obniże
niu diet dla radnych zapewnianym 
w kampanii wyborczej przez 
Koalicję Ziemi Łowickiej. Na se
sji nikt z tego ugrupowania nie po
wiedział, że obniżenie diet o 5, 
czy 10% to za mało. Grzegorz 
Michalak tłumaczy to tym, że 
przy obecnym składzie rady nie da
łoby się_ przeforsować projektu za
kładająi;ego obniżenie diet o 50%, bo 
radnych z Koalicji Ziemi Łowickiej 
jest tylko czterech - więc lepiej ob
niżyć trochę_ niż w ogóle. 

(mko) 

DAfiF()I. ZAPRASZA NA ZAKUPY OLE]ek~ 
OPAŁOWY 

sprzętu AGD i Rnr oraz zestawów meblo\\ych 
DOM CHŁOPA, Łowicz, ul. Kurkowa 8 
tel. (046) 830-21-51 

OFERUJEMY: 
• komplety wyp<.K.~'llkowe 
• ta1x:za11y dziecięce 
• kr.resła • st<>ły 
•komody• witryny 
• zestawy knclle:m1e 
•wykładziny P< :v 
• "'ykładziny dywanowe 

Sprzęt na ind~idualne zam6wienia. Duży "W)Wr totpnętu do zabudowy. 

My odzyskamy Twoje pieniądze 
Biuro Prawno-Ubezpieczeniowe 
0-602-229-867 ... 0-609-494-030 

w~~ 
~~. 

Bratoszewice, u/, Łódzka 21a, tel. (0-42) 719-64.Q4 

AUTO-SZVBY 
SPRZEDAŻ - MONTAŻ 
samochody osobowe, ciężarowe 
Łódź, ul. Inflancka 32, tel. 659-88-66 

CZĘŚCI VW BUS T.-4 
BLACHY, LAMPY I INNE~ 

oferuje autoryzowany dystrybutor 
oleju opałowego 

PKN ORLEN S.A. Fim1a „KOP~R" 
tel. (046) 837-13-58 

39 
GWARANTUJEMY: 
./ jakość vr fachowość ../ bezpieczeńscwo 
Aucocysremy wyposaione w pompę, przepływomierzE, 

filtry, węie w)'dawcze długości 40 m 

MOTO--MllRIO 
Sprzedai oleju, filtrów 

amortyzatorów KAVABA, 
SACHS, AL-KO _ 

WYMIANA GRATIS! 
Czfłści do wszystkich samochodów 
Łowicz, ul. Poznańska 128, tel. 837-36-92 ~ 
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STAWKA ABONAMENTU NIŻSZA O 20% 
DO KOŃCA 2003 ROKU 

OPŁATA AKTYWACYJNA OBNIŻONA DO I ZŁ 
ŚWIĄTECZNE PREZENTY M. IN. KANAŁ FILMOWY 
HBO NA DWA MIESIĄCE GRATIS 
KONKURSY DLA ABONENTÓW VECTRY 
Z ATRAKCYJNYMI NAGRODAMI PRZEZ CAŁY ROK ~ 

~ '-~ A Telewizja Kablowa VECTRA Biuro Oblslugi Klienta W Y ~I f'iłl '- Łowicz, os . Bratkowice bl.2, pon-pt. 8.00-18.00 , tel. 46/ 837 75 83 

Nowy Rok 
Nowe zawodowe wyzwania 
Zdobądź elitarny zawód 

ZANIM znąjdziemy się 
w Unii Europejskiej 

Niemiecki koncern 
GERLING 

POSZUKUJE 
LOKALNYCH 

PRZEDSTAWICIELI 
List motywacyjny i CV proszę kierować: 

zbyszeklewandowski@wp.pl 
lub Gerling Polska S.A. 

Al. Jerozolimskie 53, 00-697 Warszawa 
Zbigniew Lewandowski 

./ CEGŁA KLINKIEROWA 
WIELU PRODUCENTÓW 
- duży wybór wzorów 

./ MATERIAŁY 
BUDOWLANE 
- szeroki asortyment 

./ WYROBY HUTNICZE 
Dowóz i rozładunek „HDS" 

BĄKÓW GÓRNY 33 
tel./fax (0-46) 838-79-12 
tel. kom. 0-604-284-079 

R-69 

NAJTAŃSZE W POLSCE 

i NAGROBKI ~ 
~Z GRANITU~ 
~ POSEZONOWA OBNIŻKA ~ 
~ CEN DO 20% := 
'O ----- li ----- > Ci:. DMOSIN k. Głowna "' „ 
~ tel. (046) 874-73-91, kom. 0-607-364-068 ~ ~ 

WYSTAWA WZORÓW NA MIEJSCU 

UMOWA Z ŁÓDZKĄ REGIONALNĄ 
KASĄ CHORYCH 

Czynna codziennie od 11.00 do 18.00 
Łowicz, ul. Zduńska 48 (w bramie 5 m) 

tel. gab. 830-31-23, tel. dom. 837-69-66 
tel. kom. 0-608-584-238 R-42 

IWONA OLEJNIK 
specjalista pediatra 

PIOTR OLEJNIK 
specjalista chorób wewnętrznych 

USG EKG 
GŁOWNO, UL. KILIŃSKIEGO 25 

(RÓG PIĄTKOWSKIEJ) 
TEL. 7-107-400 

R-72 

Specjalista endokrynolog 

BEATA BABIŃSKA 
- OLEJNICZAK 

choroby tarczycy, odchudzanie, 
osteoporoza, zaburzenia dojrzewania, 
nadmiarne owłosienie, niedobory wzrostu 

Przyjęcia: Głowno, ul. Kopernika 5, 
zapisy w laboratorium, ~ 

tel. 0421719-46-37, 0604-841-779. 

GABINET MEDYCYNY NATURALNEJ 
I REHAllUTACJI ALEKSANDER-MED 

zaprasza na zabiegi cierpiących na: 

' • ból krt:gosl 11pa 
• bóle staurów 

I R-49 

• inne schorzenia 
Głowno, ul. Wojska Polskiego 10 

tel. 0421719-19-56, 0601-22-68-62 

Gabinet Lekarski 

WIESŁAW BIELECKI 
lekarz chorób wewnętrznych 

Tel. 0-603-890-697, 837-62-52 
Łowicz, Stary Rynek 8 

Przyjęcia: wtorek, czwartek - 16.00-18.00 
Wizyty w domu chorego 

Leczenie homeopatycznie, cholesterol, 
trójglicerydy, cukier we krwi R-ao 

GABINET LEKARSKI 

HELENA PIERZCHAŁA 
Dorośli i dzieci - wszystkie usługi 

CZVNNY 
CODZIENNIE 700

• 1000
, 1600-2000 

Kiernozia, ul. Kościuszki 28, tel. (0-24) 277-91-64 t 

I 

REKLAMA 17 ...... 

Ma U rzyce 48 tel. (0-46) 839-11-34, 0-607-267-277 
tel. kom. 0-601-508-950 

R-1 5 

LE~Nl~A ~'nlE~~~„ 
Skierniewice, ul. Nowobielańska 94a NA ""I D~ ·~u 
Tel. (0-46) 833-20-74, 832-90-94 fi „ ~ 

Uprzejmie informujemy o nowych usługach dostępnych w naszej lecznicy: 
• badania RTG, USG, EKG • badania laboratoryjne - pełny zakres (krew, mocz, wymazy) 

• krioterapia - ultradźwięki - karmy lecznice • profilaktyka - leczenie - chirurgia 

1..E'INl'A ll'E,JAUlllJE li~ Ił' l..E'IE/lflll '111/łlB l'lllł' l l<l'f'llł' ąi · 

·~ ZOZSM"GABI E LEKARSKIE" s.ć. 
I.~ Głowno, ul Swoboda· 17/1~ tel 42 719-33-19 
• GRAŻYNA LAMBERT. intemista. spe<:jalista medycyny rodzinnej - GSM 502442555 
a BARBARA ARKUSZVŃSKA ·pediatra, specjalista med. zkolnei • G .M 603717906 
• JACEK LAMBElt • internista, specjali ta kardiolog· GSM 5051 t 8555 
a AGNIESZKA LAMBEltT·KOBACICA ·lek. stomatolog-GSM 501565666 

• U "G SER< • USG BRZlJ :HA • EKG • EKG WYSIŁKOWE • HOLTER 
• BADANIA KIEROWC.ÓW • BADANIA OKRESOWE • SZCZEPIENIA 

Specjalista 
ginekolog - położnik 

IiUŚMIERCZIIi 
KRZfSZTOF 

PRYWATNY GABINET 
Łowicz, ul. Ułańska 2 w „Medyku" 

czynny codziennie godz. 15.00-20.00 

Tel. (046) 837-00-10, tel. kom. 0601-254-571 ~ 
o:: 

GABINET LEKARSKI 

LESZEK SOBCZVŃSKI 
SPECJALISTA POŁOŻNICTWA I GINEKOLOGII 

95-015 Głowno ul. Sikorskiego bi. 27 /li 
tel. gabinetu- 710-72-67 

tel. domowy-719-11-67 
Przyjmuje: 
Poniedziałki) 11 .00 _ 13.00 
~r~t~Y -w godz. 16.00 - 1 s.00 

Soboty - w godz. 11.00 - 13.00 R.56 

• PIOTR CZYI 
przyjmuje w środy 17.30-19.00, 

Łowicz, os. Kostka bi. 1 {obok apteki) . 
tel. 0-601-20-60-40 w godz. 12.00-15.00 

Gabinet Lekarski 
lekarz medycyny 

ALEKSANDER JANOWICZ 
Malszyce 16, 99-400 Łowicz, tel. 838-99-70 

Przyjmuje: 8.00-10.00 i 18.00-19.00 
LECZĘ DZIECI, MŁODZIEŻ I DOROSŁYCH . 

WYDAJE NA LEKI RECEPTY ULGOWE • KAS CHORYCH 

ORTOOONCJA KONSULTACJE 
LEK. ST<M. WŁODKOWSKI PAWEŁ 

w gabinecie dr Martyniaka 
Łowicz, ul. Kaliska 5, tel. (0-46) 837-44-12, 

0501-707-969, 0602-243-836 R-43 

OKULISTA 
Lek. spec. MARIA WRONIECKA 
Łowicz, os. Noakowsldego 1/J9 
tel. 837-25-20, wtorki, piątki 12-15.30 
Głowno.ul. Wyspiańsk'9 8 Iza Szoitaleml 

poniedziałki 9.00-11.00 czwartki 15.00-17.00 

DERMATOLOG 
Lek. spec. ZBIGNIEW WRONIECKI 
towicz. os. Noakowskiego 1/J9 
tel. 837-25-20, wtorki, piątki 16.00-18.00 
Głowno. ul. Wyspiańskiego 8 Iza Szpitalem! 

poniedziałki .9.00-11.00, czwartki 15.00-17.00 
Wydajemy recepty ulgowe - na Kasy Chorych 

Tel. 0-602-276-728 ~ 

GABINET POMOCY 
PSYCHOLOGICZNEJ 
AGNIESZKA SlOMCZVŃSKA 

psycholog dyplomowany 
> trudności w nauce 
> problemy wychowawcze 
> zaburzenia IQkowe 
> moczenie nocne 
> problemy z koncentracją uwagi 
> nadpobudliwość I zahamowania 
> dysleksje, dysgrafie 
> terapia rodzin 

Głowno, ul. Zacisze 6, tel. 0-601-440-826 ~ 

Specjalistyczny Gabinet Chorób Wewnętrznych 

BARBARA 
FENC-BIELECliA. 

Przyjecia: 
•poniedziałek, środa, piątek: 900-1200 i 1530-1700 

• wtorek, czwartek: 900-1200 

BADANIE KIEROWCÓW 
Porady w domu chorego 

ul. Powstańców 2A, tel. 837-54-76 

Dr nauk medycznych 

JOLANTA 
PIETRZAK 

specjalista laryngolog 
badanie audiometryczne słuchu 

Przyjmuje: w soboty 15.00 - 17 .OO 
Łowicz, os. Tkaczew bi. 7/12 

Tel. 837-62-82, 837-84-68, 0-601-84-84-20 

• 

~ o:: 
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INFORMATOR 
ŁOWICKI 

Telefony: 

Taxi osobowe 837-34-01 

Taxi bagażowe 837-35-28 

Powiatowy Urząd Pracy 837-04-20; 837-03-73 

Biuro Rady Miejskiej 830-91-06, 830-91- l I 

Urząd Miejski: Sekretariat 830-91-51 

Awarie oświetlenia ulicznego 830-91-45 do 47; 
0606-60-54-94 czynny całą do~ 

(&24) 254-45-52 od 9.00 do l 7 .OO, 

(024) 253-30-96 od 17.00 do 9.00 dnia następnego; 

Urząd Skarbowy 837-65-05 

ZUS 837-69-09 

Rodzinny Klub Abstynenta „Pasiaczek" 

Łowicz, ul. Św. Floriana 7 (muszla na Błoniach), 
tel. 837-66-92, czynny: codziennie 16.00-20.00 

Punkt pomocy dla ofiar przemocy w rodzinie 
(siedziba RKA „Pasiaczek", Łowicz, 
ul. Św. Floriana 7 (muszla na Błoniach), 
czynny: pn., czw., pt. w godz. 16.00-19.00 

Samopomocowa Grupa Abstynencka 
,,Nie ma mocnych" w Zdunach {siedziba GOK 
Zduny) - spotkania w czwartki o godz. 18.00 

Punkt konsukacyjny przy Grupie Wsparcia „Prze
minęło z wiatrem" (przemoc) w Domaniewicach, 
czynny: piątek'. 16.00-18.00, tel. 838-33-11. 

Telefon zaufania dla kobiet z chorobami nowotwo
rowymi narządu rodnego i sutka 837-37-07, 
czynny w poniedziałek od 13.00 do 15.00, 

w czwartek od 15.00 do 17.00 

Informacje: 

Informacja PKP 837-63-11 
Informacja PKS 837-42-24 
Informacja o numerach telefonów 913 
Informacja o numerach; tel. międzyriarodowa 931 O 
Telegramy (nadawanie) 905 

Zegarynka 9226 

Rozmowy międzymiastowe 900 

INFORMATOR 
GŁOWIEŃSKI 

I STRYKOWSKI 

Telefony w Głownie: 

Filia Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu 
719-20-76 

Urząd Miejslci: - ul. Mlynarska 719-11-51 
- ul. Dworska 719-11-29 

Urząd Gminy Głowno 719-20-81 . 
Urząd Slaubowy 719-19-01 
Powszechny Zaklad Ubezpieczeń 719-23-77 
Taxi osobowe 719-10-14 

Telefony w Strykowie: 
Filia. Powiatowego U~u Pracy w Zgierzu 

'Urząd Miejski 719-80--0Z 
Urząd Gminy 719-81-49 

719-84-22 

' 

I 
Naprawa telefonów 9224 

Bezpłatna informacja gospodarcza o handlu, usłu
gach, produkcji i wyższej użyteczności publicz
nej, tel. (046) 94-34, fax (046) 322-555 

Pogotowia: 

Pogotowie ra tunkowe 999 

Straż pożarna 998 

Policja 997 

Telefon informacyjno-problemowy 

{dla osób mających problem alkoholowy) 
837-66-92, codziennie w godz.16-22, 
poradnia 837-36-51 

Policyjny telefon zaufania 837-80-00 

Pogotowie energetyki cieplnej 837-59-16 

Pogotowie wodno-kanalizacyjne 837-35-32 

Pogotowie energetyczne 837-36-05 

Gaz butlowy 837-16-16, 837-26-74, 837-66-08, 
837-41-02, 837-30-30, 837-72-72, 837-20-37, 
837-47-77, 837-44-44 

Warsztat konserwa!. ŁSM 837-65-58 

Zakład pogrzebowy: 837-53-85, 
. 837-20-22, 837-07-10 

Lecznica dla zwierząt: 

ul. Starościnska 5, tel. 837-52-48 

ul. Chełmońskiego 31, tel. 837-35-24 

Dyżury przychodni: 

• Pogotowie ratunkowe - tel. 999 

• Dział Pomocy Doraźnej, ul. Ułańska 28, 
tel. 837-56-24 

- Ambulatorium Pomocy Doraźnej czynne: 
w dni robocze w godz. 16-8, soboty, niedziele 
i święta od 8 (przez 24 h) 

Pacjenci objęci opieką medyczną Niepublicznych 
Zakładów Opieki Zdrowotnej- przyjmowani są 
w Ambulatorium Pogotowia po godzinach 
funkcjonowania powyższych Zakładów. 

- Pediatryczne Ambulatorium Pomocy Doraźnej, 
ul. Ułańska 2; czynne: przyjęcia dzieci do 3 r.ż. 

- w dni powszednie w godz. 16-8; przyjęcia dzie

ci do 16 r.ż. - w soboty, niedziele i święta przez 
24 godziny. 

Dzieci objęte opieką medyczną Niepublicznych Za-

KRUS 719-95-15 

Powszechny Zakład Ubezpieczeń 719-80-53 
Taxi osobowe 719-81-35 

Informacje w Głownie: 
Informacja PKP 719-10-17 

Informacja PKS 631 -97--06 

Naprawa telefonów 96-96 
Naprawa telefonów publicznych 980 . 

Informacje 
w Strykowie: 

Naprawa telefonów 924 

Pogotowia w Głownie: 

Pogotowie ratunkowe 719-28-05 

Policja 719-20-20; 997 alarmowy 

Straż pożarna 719-10-08; 998 alarmowy 

Zakład pogrzebowy 719-14-40, 719-30-24 

Lecznica dla zwierząt: 

- ul. Sowińskiego 3, tel. 719-11-04; 

- ul. Łowicka 62, tel. 719-14-40 

Pogotowie energetyczne 719-10-60 

kładów Opieki Zdrowotnej - przyjmowane są 
w Ambulatorium Pediatrycznym po godzinach 
funkcjonowania powyższych zakładów. 

• Poradnia Odwykowa, ul. Kaliska 6, 
tel. 837-36-5 ł 

Msze święte 
w niedziele i święta: 

• Parafia św. Ducha: 
7.00, 8.30, !O.OO, I t.30, 18.00; 

• Parafia Chrystusa Dobrego Pasterza: 

7.00, 8.00, IO.OO, 11.15, 12.30, 17.00; . 

• Kościół Sióstr Bernardynek: 

8.00, IO.OO; 
• Kościól o.o. Pijarów: 

8.00, 9.30, I I.OO, 12.30, 16.00; 

•Katedra: 
7.00, 9.00, I0.30, 12.00, 18.00, 20.00; 
w soboty godz. l 8.00 msza z liturgią niedzielną 

• Kaplica seminaryjna: IO.OO 
•Parafia pw. Matki Bożej Nieustającej Pomocy: 

8.00, IO.OO, 12.00, 17.00 

• Kościół św. Leonarda: 

niedziele IO.OO, 11.30, 17.00 

Apteki: 
Ltl!kl ... dlluo: D~D~i 
pt 3.01. Armii Krajowej 2 
sb. 4.01. Kostka I 
ndz. 5.01. Bonifraterska 2 
pon. 6.01. 3 Maja 15 
wt 7.01. Stary Rynek 14 
jr. 8.01. Kostka I 

tel. 837-64-41 
tel. 837-51-32 
tel. 837-45-55 
tel. 837-92-1 l 
tel. 837-40-91 
tel. 837-51-32 

Apteka „Słoneczko" ul. Stanisławskiego 27, 
tel. 830-22-02; 
stały dyżur: od pon. do sb. w godz. 8.00-
22.00, w niedziele w godz. 9.00-15.00 

Stary Rynek 14 

czynna w każdą sobotę w godz. 9.00-15.00, 
niedzielę w godz. 8.00- l 4.00 

Sikorskiego 1 
czynna od pon. środa, czw. 8.00-21.00, 
wtorek, piątek 7.00-21,00, soboty 8.00-16.00 

Apteka „Bratek", os. Bratkowice, tel. 837-09-20 
czynna od poniedziałku do piątku 
w godz. 8.00-20.00, sobota 8.00- l 4.00 

Pogotowia w Strykowie: 
Policja 719-80-07; 997 alarmowy 
Straż pożarna 719-82-95; 998 alarmowy 

Zakład pogrzebowy 719-86-16 
Lecznica dla zwierząt 719-80-24 
Zakllld energetyczny 719-80-1 O 

Dyżury przychodni ZOZ 
w Głownie: 

ul. Kopernika 19, tel. 719-10-27 
- lekarz internista: 8.00-12.00 
- pediatra 8.00 - 12.00 po 12.00 

- izba przyjęć w szpitalu 
- niedziela i święta - izba przyjęć czynna przez całą 

dobt;, ul. Wojka Polskiego 33 
Przychodnia Specjalistyczno-Psychiatryczna 
ul. Kopernika 19, tel. 719-10-27 

Dyżury przychodni 
w Strykowie: 

ul. Kościuszki 27, 719-80-34, 
- Lekarz ogólny sobota 8.00-12.00 po 12.00 - izba 
przyjęć w szpitalu w Głownie 

Apteka Tylmana, ul. Pijarska 
czynna: od poniedziałku do soboty 
w godz. 8.00 do 20.00 

Apteka „ Malwa", ul. Nowy Rynek 36, 
· czynna: sb. 8.00-20.00, ndz. 8.00-14.00 

Apteka „Księżacka '', ul. 3 Maja 15 

czynna od poniedziałku do piątku 
w godz. 8.00-20.00, sobota 8.00-14.00 

Apteka "Bonifraterska", ul. Bonifraterska 2 
czynna codziennie od godz. 8.00 do 20.00 

Belchów:pn. - pt. 9.00-14.30 

Bielawy: pn. - pt. 8.00-15.00 

Bolimów: R. Kościuszki 
pn. wt. pt. 9.00-16.00; czw. 10.00-17.00 

Chąśno: pn.-pt. 9.00-14.00, 16.00-18.00, 
sb. 8.00-12.00 

pomaniewice: pn. 10-17, wt. - pt. 8.00-15.00, 

sb. 8.00-12.00 

Lyszkowice: pn.· pt. 9.00-16.00, sb. 10.00-14.00 

Kiernozia, Rynek Kopernika 12 
czynna: pn.-pt. 8.00-16.00 sb. 8.00-13.00 

Sobota: pn.-pt. 8.30-15.00 

Nieborów: pn.-pt. 7.30-15.30, sb. 9.00-12.00 

Zduny: pn.-pt.8.00-17.00, sb. 8.00-12.00 

Wystawy 
• Wystawa prac plastycznych podopiecznych 

Środowiskowego Domu Samopomocy. 
Wystawa potrwa do 6 stycznia 2003 r. - duża 

sala widowiskowa Łowickiego Ośrodka 
Kultury. 

•Wystawa fotograficzna prac Feliksa Chojeckiego 
pt. ,,Podróże egzotyczne". Wystawa potrwa do 
połowy stycznia 2003 r. - muzeum w Łowiczu. 

Imprezy kulturalne 

Niedziela. 5 stycznia: 

• koncert kolęd pt. „Łowickie kolędowanie". 

Wystąpi m .in. zespół dziecięcy „Koderki'', 
Łowicka Dziecięca Kapela Ludowa - kościół 

Św. Ducha, ul. Długa, godz. 11.30 (wstęp wolny). 

Imprezy sportowe 
Wszelkie informacje sportowe zamieszczamy 

w Informatorze Sportowym na str. 24; 

Dyżury aptek w Głownie: 
pt 3.01. Kopernika 19 tel. 719-20-12 
sob. 4.01. Kopernika 19 tel./ 19-20-12 

ndz. 5.01. Kopernika 19 tel. 719-20-12 

pn. 6.01. Kopernika 19 tel. 719-20-12 

wt 7.01. Swoboda 17 /19 tel. 719-44-66 
śr. 8.01. Swoboda 17/19 tel. 7 I 9-44-66 
Aptdd pelnbt. dyżury: 
w dni powszechne od godz. 19.00 do 8.00 dnia 
następnego; w soboty od godz. 8.00 do 8.00 dnia 
następnego; w niedzielę od godz. 8.00 do 8.00 dnia 
nasl<(pnego. 

Dyżury aptek 
w Mieście-Gminie Strykowie: 

ndz.S.01. Stryków, ul. TaJgOWa 14 tel. 719-86-89 
Apteki dyiurują w nied:riele i~ w godz. 9.00-14.00 
Apteka w Bratoszewicach: 
czynna: od poniedziałku do soboty w godz. 8.00-14.00 

· Apteki w Strykowie czynne: 
ul. Plater 2: pn. - pl 9.00-19.00, sb. 8.00-15.00; 
ul. Kolejowa U : pn. - pl 9.00-17.00, sb. 9.00-13.00; 
ul. Targowa 14: pn. - pt 8.00-18.00,sb. 8.00-14.00; 

Ceny żywności: (dane z 31 grudnia) w Łowiczu „ 
ei g, :g~ ~ ~ o ~I'-co O> 

16~ {: » co :~ ~ ~ :}~ 

~~ "' ·E~ "' .!: 

~r 
~„~ u~ "»~ -N ~~ -N Q) fi) ~ 'g. ~ ~ o ~ E ~ ASORTYMENT Cl'..· .!!!. ~il u ID o ~~ 0..-c:: r~.!!! t~ 

o .o '§. 
' Ct ~- ~t ~ ~.9 ~·2 tt c:: !U 

-~ ~ .i:~ 
Q)~ o·~ lt8 ~ - "' .! _O) -c c:: 

a. E .a a. iii ....J .2 !U " g ~ -5 a. E ~ "' ::? a. 1::-.,. -~5 ~ '.) -~ .!!! 2 
~ <.> ~e~ ~:~ .!I? :c ~ a.'O .fł -~ }~ ~e~ ~ .., G>::.: ~ ~ :r: o... ~(!) !U .!!! ~o Cl) "'::ą ~ Gl'OIN "' . Cl. -: 

~a. :i .:;,&. co -.: ~a.I: :i .Ea; :i th Da 'S :2 . -.: G>-' .!!?-.: !:! -: . :?O... J!!E Cl) c" Cl. ::; ::? -s '5 Cl) a. " ....J :i .S! ...J" Cl. " ID ;, 

cukier 1,94 2,15 2,00 2,30 2,30 2,30 ' 2,15 1,99 ' 2, 15 2,09 2,10 220 2,20 2,20 

mąka szymanowska 1,65 1,88 1,80 2,05 1,85 2,05 - 1,88 1,67 1,90 1,f!:I 1,80 200 1,75 1,95 
chleb 087 1 oo 1,00 110 1 oo 110 1,20 1 oo 088 110 089 110 11n 110 1 20 
ziemniaki 0,35 0,50 0,50 - 0,60 170 - 0,50 - 0,70 0,39 0,50 OM 0,60 0,50 
marchew 085 - 1,00 - - - - - - - 115 0,80 o 70 - 1,00 
schab bez kości - 17 20 16,90 - 15,80 16,90 17,90 - 15,97 ' - 12,69 13,00 - - -
wołowe bez kości - 13,30 11-12,80 - 14,30 10,90 13,78 - 12,73 - 15,09 12,00 - - -
wołowe z kością (antrykot) ' 10,50 9,00 - - - 8,30 - - - - 11,00 - - -
łopatka bez kości , - - 10,00 - 10,90 10,90 - - 11,98 - 8;99 11,00 - - -
szynka gotowana 17,41 - 16,50 - 16,50 18,40 18,90 16,50 18,73 - 16,49 16,-00 16,50 13,00 -
salceson 4,90 7,30 8,00 - 7,10 7,10 8,90 6,60 8,34 7,50 8,29 7,00 - 4,65 -
kiełbasa zwyczajna 6,70 8,50 850 - 6,90 7,50 8,00 8,00 7,49 9,20 7,19 8,00 - - -
kiełbasa wiejska 9,70 11,50 9,50 - 9,00 8,80 11,50 11,00 7,49 10,50 9,99 10:so Ann 9,75 -

.. parówki 6,89 7,80 750 - 5,60 5,60 7,5Ó 6,00 5,63 7,60 5,59 6,50 7 50 5,70 -
kaszanka 4,60 4,20 4 50 - 3,80 3,80 5,90 4,30 4,49 4,50 4,59 4,50 500 3,50 -
słonina - 2,80 2,50 - 2,65 2,65 2,50 3,10 - - 3,25 3,00 2,80 - -
kurczak ' 4,37 3,79 4,70 - 4,50 4,60 4,80 4,40 3,78 ' 3,89 4,70 4,70 4,40 -
filet z morszczuka 9,49 - 12 50 - - 12 70 - 1360 - - - 12 oo 12,00 1190 11,50 

makrela wedzona 8,95 10,40 9,80 10 70 10 70 1n Qn - - 10,23 - 10,55 10 oo 10 oo 900 9,80 

mleko tłuste w folii 1,30 - - 1 29 1,29 1 29 - 1 35 1,30 1,35 0,99 - 1,30 1 25 1,30 
masło extra 1,89 2,00 - 227 2,15 2,27 - 200 1,92 20!\ 2,19 220 2,20 2,10 2,20 
masło śmietankowe 1,99 - - 2,46 ' 2,41 - - 2,33 2,05 1,89 200 1,90 2,00 2,20 
masło rO'Ślinne 1,34 1,74 - 1,93 1,65 1,81 - 1,66 1,40 1,75 1,69 1,80 1 70 1,75 1,60 
olei 3,19 4 78 290 4,59 3,36 3,36 - 4,78 419 385 3,35 3,60 400 3,60 3,70 
jaja 

' 0,27 0,29 ' Q,20-0,34 0,33 0,25 ' 0,29 - 0,34 0,29 0,35 0,26 0.23-040 n~n 0,21 0,30 
twaróg • ·~· .• „ 7,99 . • 7,12 • ~· ~ 8,69 ·8;69 .„ • ' 8,69 . . 7,'12 · • · 8,56· ·a.oo ~.75 - 750 8,00 7~80 

3.01.2003 r. 

KQONIKA 
WYPADKÓW 
MILO~NYCH 

urotlzi[i się w Łowiczu 
i w <jfownie: 

CÓRECZKI 

• ~ 
- państwu Sawickim z Nieborowa -

- państwu Staniszewskim z Łowicza 

- państwu Popowskim ze Skowrody Płd. 

SYNKOWIE 
- państwu K~ierskim z Bobrownik 

- państwu Skoniecznym z Bednar 

- państwu Kolisom z Polesia 

- państwu Białasom z Urzecza 

- państwu Mańkowskim z Gągolina Zach. 

Kino Bzura 
Piątek, 3 stycznia: 

• godz. 17 .OO : ,,Jak to się robi z cjziewczynami" -
film prod. polskiej; 

,,Jak to się robi z dziewczynami" - bohaterami 
filmu są chłopcy nastolatkowie: przystojny Bogo 

i trochę mniej przystojny Rychu. Marzą o pie
niądzach, ale jeszcze bardziej marzą o erotycznych 

przygodach. Pierwsza sprawa nie spędza im snu 
z powiek. Za to sp'elnieniu drugiego marzenia 
poświęcają całą życiową energię. 

• DKF „Bez Nazwy" - Dni Filmu Duńskiego 

- przegląd filmów Bille Augusta: godz. 19.00 
- „Wiara, nadzieja, miłość" 

„ Wiara, nadzieja, miłość" - w filmie można usły
szeć w tle między innymi muzykę Beatlesów. Film 
opowiada o pogmatwanych uczuciach pomiędzy 

młodymi ludżmi. 

Sobota. 4 stycznia: 

• DKF „Bez Nazwy" - Dni Filmu Duńskiego: 
godz. 17 .OO - „Świat Bustera" ; godz. 19.00 
- „Miesiąc miodowy" 

„Świat Bustera" to kinowa wersja serialu tele
wizyjnego. Młody Buster otrzymuje od sztukmi
strza czarodziejskie rekwizyty i dzięki temu znaj

duje sposób, żeby jako posłaniec dostać się w po
bliże dziewczyny swoich marzeń. 

,.Miesiąc miodowy" - panna młoda zapada w de
presje;, a jej mąż szuka pocieszenia w przyjaźni ze 

starszym kolegą z pracy, w alkoholu i wśród kobiet 

lekkich obyczajów. 

Niedziela. S stycznia: 

• godz. I 7.00 - ,,Jak to się robi z dziewczynami" 
- film prod. polskiej; 

• DKF „Bez Nazwy" - Dni Filmu Duńskiego: 
godz. 19.00 - ,,Zappa" 

,,zappa" - to film o trzech nastolatkach, którzy 
w liceum formują niewielki klan. Stopniowo, skla

niani przez jednego z nich do praktyk sadystycz
nych, wkraczają na złą drogę gwałtu i przestęp

stwa. 

Poniedziałek- środa. 6-8 stycznia: 

• godz. 17 .OO - ,,Jak to się robi z dziewczynami" 
- film prod. polskiej; 

,,Jak to się robi z dziewczynami" - bohaterami 
filmu są chłopcy nastolatkowie: przystojny Bogo 

i trochę mniej przystojny Rychu. Marzą o pie

niądzach i erotycznych przygodach. Pierwsza 

sprawa nie spędza im snu z powiek. Za to spełnieniu 
drugiego marzenia poświęcają całą życiową energię. 

OFERTY PRACY 
Powiatowy Urząd Pracy w Łowiczu 

(stan na 31.12.2002 r.) 

• operator obrabiarid skrawającej (tokarz, 

frezer, szlifierz) z grupą inwalidzką 

•fryzjerka 

• spawacz z uprawnieniami 

gazowo-elektrycznymi 

• szwaczka z grupą lntraco 

• dziewiarz z grupą lntraco 

• farbiarz z grupą lntraco 

•fryzjerka 

• elektromechanik, elektryk 

lub mechanik 

• operator obrabiarki numerycznej 

- ślusarz narzędziowy 

• sprzedawca - branża spożywcza 

• kierowca kat. C+E 

• tokarz - frezer 

• 



-· 
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dok. ze str. 4 • ie Spojrzen Dele9acia z Ukrainy w starostwie 
Możliwości współpracy gospodar

czej i kulturalnej były tematem 
spotkania władz powiatu zgierskiego 
z władzami ~stiuchnówki i okręgu Ma
niewicze na Ukrainie, które odbyło się 
w siedzibie starostwa w Zgierzu 21 grud
nia. Starosta maniewicki, Leon Ktićkie
Wicz zaprezentował zalety swego regio
nu, którego atutem jest przemysł drzew
ny. Członkowie delegacji ukraińskiej .opo
wiadali o innych fabrykach i ukierunko
waniu rynku oraz ich pomyśle na wy
mianę handlową z Polską. Chcieliby eks
portować do Polski torfowe brykiety. Ich 
wartość energetyczna to 60% w stosun
ku do węgla. Cena jest natomiast znacz
nie niższa - ok. 25 dolarów za tonę. Jako 
mocną stronę okręgu maniewickiego tam
tejszy starosta wymienił również hodowle 
ryb. W tych rejonach biją podziemne, bar
dzo czyste źródła, które zachowują stałą 
temperaturę przez cały rok. Są to dosko
nałe warunki do hodowli pstrągów. Słabą 
stroną okręgu Maniewicze jest rolnictwo. 
Występują tam przede wszystkim małe, 
dwu-, trzyhektarowe gospÓdarstwa. Stro
na ukraińska liczy natomiast na zaintere
sowanie polskich inwestorów rozwija
.niem turystyki na tamtym terenie. 

tu i okręgu, sposobów podejmowania de
cyzji i funkcjonowania urzędów. Jedną 
z propozycji, jakie padły podczas sobot
niego spotkania było zorganizowanie 
szkolenia z zakresu administracji dla stro
ny ukraińskiej. ~zmawiano takźe o wy
mianie młodzieży, współpracy szkół. Stro
na ukraińska zaprezentowała funkcjonu
jącą w okręgu Maniewicze średnią szkołę 
leśniczą, strona polska zaproponowała 
wymianę z Zespołem Szkół Rolniczych 
w Bratoszewicach. W grę wchodziłaby 
wymiana młodzieży oraz zorganizowa
nie wspólnych praktyk. Z sukcesem dzia
łalność tę zapoczątkowano już latem tego 
roku, kiedy w Grotnikach d~a tygodnie 
spędzali ukraińscy harcerze. 

na miniony rok-
N nadchodzący rok życzę_ gminie 

więcej pieniędzy na inwestycje 
drogowe. Drugim prioryteto

wym planem na przyszły rok jest dla mnie 
uruchomienie Gminnej Spółki Wodnej. Je
żeli reszta spraw będzie biegła swoim to
ren:i, to i przyszły rok będzie pomyślny. 

Henryka Wieteska, dyrektor 
Szkoły Podstawowefw Mąkolicach: 
- Rok 2002 upłynął mi całkiem nieźle. Je
żeli chodzi o sprawy prywatne, to dla 
mnie najważniejsze jest zdrowie moich 
najbliższych. Gdyby nie problemy wła
śnie zdrowotne jednego z członków ro
dziny, moźna by powiedzieć, że było ide
alnie. Takźe jeżeli chodzi o sprawy za
wodowe, rok 2002 był dla mnie pomyśl
ny. Cieszę się ze współpracy z wójtem 
Tarkowskim, stojącym na czele organu 
prowadzącego. Jestem juź praktycznie 
w wieku przedemerytalnym, więc dla 
mnie dużym osiągnięciem jest przysto
sowanie sit< do reformy oświaty. Mieli
śmy w tym roku kompleksową wizyta
cję w szkole. Cieszą mnie jej efekty oraz 
to, że po jej zakończeniu mogę odetchnąć 
z ulgą mając komfort psychiczny. Ponad
to jestem zadowolona z tego, że mojej 
rodziny nie dotyka problem bezrobocia, 
bo w kontaktach ze znajomymi ten pro-· 
blem po zapytaniu o ·zdrowie wysuwa 
się na pierwszy plan. Chciałabym, żeby 
nadchodzący rok był pomyślny dla mo
jej rodziny przede wszystkim, jeżeli cho
dzi o zdrowie. Mam takźe swoje marze
nia, jeżeli chodzi o rozwój placówki, któ-

rą kieruję. Chciałabym, żeby w szkole zo
stały wymienione w przyszłym roku 
okna, aby dopósażono w pomoce nauko
we filię gimnazjum. Moim marzeniem jest 
kontynuacja pozytywnej promocji szko
ły, jeżeli chodzi o jej działalność sporto
wą i kulturalną. 

Włodzimierz Sobański, radny po
wiatu zgierskiego, właściciel NZOZ: 
- Rok 2002 był dla mnie bardzo wyczer
pujący i pracowity. Podjąłem się inwe
stycji związanej z powołaniem do życia 
Niepublicznego ZOZ - u w Popowie 
w gminie Głowno. Druga połowa mijają
cego roku związana była z wyborami sa
morządowymi, w których zdobyłem 
mandat radnego powiatowego. Sam ko
niec roku upłynął mi na pracy społecznej 
w Radzie Powiatu Zgierskiego. Na nad
chodzący rok 2003 życzę sobie i wszyst
kim moim pacjentom przede wszystkim 
zdrowia, jeżeli onq dopisuje - wówczas 
można zrealizować zamierzone cele. 

Dyrektor Szkoły PC>dstawowej 
w Koźlu, Danuta Kalinowska: 
- Jestem zadowolona z minionego roku. 
W szkole, którą kieruję, dużo się działo, 
chodzi mi przede wszystkim o poznanie 
i wdrażanie nowych metod nauczania, 
dokształcanie nauczycieli. Udało mi się 
nawiązać kontakt z Leader School, dzięki 
któremu w szkole zorganizowany został 
.kurs szybkiego czytania. Takich przed
sięwzięć było więcej, praktycznie 
wszystko, za co się wzięliśmy w szkole -
wyszło. Osobiście nie udało mi się zreali-

zować jednej rzeczy, ale myślę, że uda mi 
się to zrobić w następnym r9ku. Będzie 
to rok nieparzysty, a ja się urodziłam 
w roku nieparzystym, więc może się po
wiedzie. 

Prezes Klubu Sportowego „Zjed
noczeni" w Strykowie, Grzegorz 
Kozłowski: - Miniony rok był pomyśl
ny dla lokalnego sportu. W piłce nożnej 
udało nam się utrzymać dosyć dobry po
ziom w lidze okręgowej, a w motocrossie 
w Mistrzostwach Polski nasi zawodnicy 
znaleźli się w pierwszej dziesiątce zawo
dów. W kolarstwie bardzo dobrze wiodło 
się grupie dziewczyn. Udawało nam się 
pozyskać pieniądze od sponsorów, dzię
ki którym klub mógł normalnie funkcjo
nować. Jako kibic sportowy odczuwam 
niesmak po występie polskiej reprezen
tacji na Mistrzostwach Świata w Korei. 
Piłka nożna cały czas wzbudza najwięk
sze emocje i każdy z nas miał duż.e na
dzieje, którym nie sprostała nasza repre
zentacja. Niezawodny pozostaje przez 
cały czas Adam Małysz. 

Radny Rady Miejskiej w Stryko
wie, Andrzej Jankowski: - Dobrze 
oceniam rok. W minionej kadencji udało 
nam się na terenie gminy ulokować czte
ry nowe inwestycje, które stworzą nowe 
stałe miejsca pracy. Uważam, że jest to 
duże osiągnięcie. W życiu osobistym rów
nież dobrze wspominać będę mijający rok, 
chociażby przez start w wyborach samo
rządowych i otrzymanie mandatu radnego. 

(ljs, eb, aw) 

Starostowie Lesław Jarzębowski i Leon 
Krićkiewicz wymienili się informacjami 
na temat zadań administracyjnych powia-

dok. ze str. 3 

Efektem sobotniego spotkania są usta-
1 lenia dotyczące wymiany informacji 
o przedsiębiorstwach działających w po
wiecie zgierskim, kierunkach ich produk
cji oraz fjrmach z Łódzkiej Specjalnej Stre
fy Ekonomicznej z oddziałami w Zgierzu 
i Ozorkowie. Podobne informacje na te
mat swojego terenu mają przygotować 

_przedstawiciele ukraińscy. Informacje te 
zostaną wymienione między poszczegól
nymi podmiotami gospodarczymi. Zapla
nowano również wizytę władz powiatu 
zgierskiego na Ukrainie i spotkanie przed
siębiorców obu stron. 

(ljs)I 

Walczak przedstawicielem Strykowa w Radzie SP ZOZ 

O ponenci przypominali, że podjęcie 
uchwały o wyjściu ze struktur 
ZOZ skutkowało likwidacją stoma

tologii w strykowsJcich placówkach ZOZ. 
Obecna na sesji prawnik JołantaK wiatkow
ska twierdziła, że wytypowanie przedsta
wiciela nie powoduje iajuych zobowiąz.ań 
finansowych. 

Mało pieniądiy na dokształcanie nauczycieli 
· Dyskusja czasami przybierała żartobli
wą formę. c-o/ mamy statut rady społecznej, 
żeby wiedzieć, po co pnedstawiciel będzie 
tam jeździł? - pytał się radny Andrzej Po
żarlik. Poję/zie - to si{ zapozna - odpowia
dał przewodniczący Bogdan Walczak. 

W trakcie dyskusji Karol Lenard wy
cofał swoją kandydaturę motywując to 
brakiem czasu, szczególnie w miesiącach 
letnich ze względu na prowadzone go
spodarstwo rolne. Radny Witold Śliw
kiewicz jako kandydata zgłosił Bogdana 
Walczaka. Zgłoszona została również 
kandydaturaJanaJędrzejczaka,jednaknie 
wyraził on zgody. Kandydaturę Bogdana 
Walczaka poparło 9 radnych 4 wstrzy
mało się_ od głosu, dwóch głos~wało prze
ciw (Andrzej Jankowski i Wojciech Gro
chocki). 

(aw) D wadzieścia pięć tysięcy zlotych wy- organizację szkoleń, seminariów, konfe
nosi pula pieniędzy przeznaczonych reucji szkoleniowych dla nauczycieli za j

w budżecie Strykowa na rok 2003 na do- mujących stanowiska kierownicze. Reszta 
finansowanie doskonalenia zawodowego pieniędzy (40%) przeznaczona zostanie 
nauczycieli. Uchwałę w tej sprawie pod- na organizację innych form doskonalenia 
jęto na sesji w poniedziałek, 23 grudnia. zawodowego wynikających z potrzeb 
Pieniądze stanowią 1 % odpis z planowa- edukacyjnych danej placówki, w tym na 
nych rocznych środków przeznaczanych dofinansowanie kształcenia nauczycieli 
na wynagrodzenia nauczycieli. Z ogólnej przez szkoły wyższe i zakłady kształce
sumy, 53% przeznaczone zostaną na or- nia nauczycieli. W roku 2003 maksymal
ganizację zajęć doradztwa metodycznego na kwota dofinansowania za dokształca
dla nauczycieli, którzy już pełnią rolę do- !)ie nauczyciela Wyniesie 35% poniesio
radców. 7% przeznaczone zostanie na nej opłaty, je'dnak nie więcej niż 400 zł. 

Wszelkiej pomys1ności w Nąwym 
wszystkim swoim Klientom, 
Pracownikom, ·~ · 
Współpracownikom i Sąsiadom ~~ ... 

1 „ 

I 
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kuchenne 
-'Szafy 
wnękowe 
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Plon procy ustaliło komisjo 
Sporządzono również listę przed

miotów, z zakresu których w pierw
szym rzędzie dofinansowywane będą 
szkolenia: język angielski, język nie
miecki, informatyka, opieka i wycho
wanie, matematyka, sztuka, pomiar 
dydaktyczny, wiedza o Unii Europej
skiej i nauczanie zintegrowane. Inspek
tor ds. oświaty, Jerzy Makowski 
stwierdził, że pieniędzy na dokształca
nie nauczycieli jest zbyt mało 
W stosunku do potrzeb. 

(aw) 

N owo utworzona komisja Rady Gmi- Władysław Mikołajczyk i Adam Stop
nyGł~wno do spraw~oordynacjiprac czyk. Pracowano ~e nad bieżącymi 
organow gromy, na pierwszym pos1e- sprawami - przygotowaniem materiałów 

dzeniu,23grudniaustaliłahannonogramprac, na ostatnią w roku 2002 sesję, która od
przygotowała plany pracy d1a rady i pozo- była się 30 grudnia. Członkowie komisji 
stałych jej komisji. Nie było konieczności pozytywnie zaopiniowali ostatnie zmia
wyboru przewodniczącego i zastępców ny w budżecie na rok 2002 polegające na 
tejże komisji z uwagi na to, że z urzędu wprowadzeniu do budżetu dotacji, które 
zostali nimi przewodniczący Rady Gmi- zostały przyznane gminie Głowno w ostat
ny - Marek Jóźwiak oraz jego zastępcy - nich dniach grudnia (eb) 

Kandydat na stanowisko Dyrektora powinien spełniać następujące wymagania: 
../ posiadać wyższe wykształcenie magisterskie ź przygotowaniem pedagogicznym 

oraz kwalifikacje wymagane do zajmowania stanowiska nauczyciela w tej szkole, 
,/ posiadać ukończone studia podyplomowe z zakresu zarządzania prowadzone 

przez szkołę Wyższą lub kurs z zakresu zarządzania oświatą prowadzony 
przez zakład kształcenia nauczycieli, placówkę doskonalenia nauczycieli 
albo inną instytucję, osobę prawną lub fizyczną. jeżeli kurs nadaje kwalifikacje 
W'Sposótl określony w przepisach w sprawie placówek doskonalenia nauczycieli, 

../ posiadać co najmniej 5-letni staż· pracy pedagogicznej na stanowisku nauczyciela 
lub 5-letni staż pracy dydaktycznej na stanowisku nauczyciela akademickiego, 

../ w okresie pięciu lat bezpośrednio przed powierzeniem stanowiska uzyskał 
co najmniej dobrą ocenę pracy, 

../ posiada potwierdzone aktualnym świadectwem lekarskim warunki zdrowotne 
niezbędne do zajmowania stanowiska nauczyciela. 

Oferty kandydatów powinny zawierać: 
../ wypełniony kwestionariusz osobowy, 
../ dokumenty potwierdzające kwalifikacje zawodowe wraz z zaświadczeniem 

o ukończeniu kursu z zakresu zarządzania, 
../ dokumenty stwierdzające staż pracy pedagogicznej, 
../ ocenę pracy dokonaną w ciągu ostatnich pięciu lat, 
../ orzeczenie lekarskie stwierdzające brak przeciwwskazań do pracy 

na stanowisku nauczyciela. 

Kandydaci na stanowisko dyrektora proszeni są o składanie ofert z ww. dokumentami 
w zamkniętych kopertach opatrzonych imieniem i nazwiskiem kandydata z dopiskiem 
,Konkurs na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej w Nowych Zdunach" 

pod adresem: WÓJT GMINY ZDUNY, 99-440 Zduny w tenninie 
do dnia 16 stycznia 2003 roku do godz. 9-tej. O tenninie i miejscu posiedzenia 

komi6ji konkursowej kaad.ydacj p.oWiadorrJieni zostaną odrębitiB 

POMYŚLNOŚCI 
W NOWYM ROKU 

-:f ~.( 2003 
' I ~1: 

f~1 •klientom praeownia 

FVTRASKÓRYKOŹUCBY 
Warszawa, ul. Wapowskiego 2 

Łowicz, ul. Warszawska 56 
R-85 tel. 0602-654-184 

PROPONUJE USl.UGI W ZAKRESIE: 
•układanie 

kostki brukowej • 
PIVI chodnikowych • 
trelinki 

• utwardzanie terenu 
• budowanie palisad 

ogrodowych 
Zapewniamy fachową o/is/uff, 
n/sicie ceny. gwarancjq jakośc/_ 

1iil' 0-502-629-313 ~ 
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20 3.01.2003 r. WiC.ŚCi z Głowna i Strykowa 

W poszukiwaniu właściwego symbolu, SP 1 I 

czyli uwagi o herbach miast Głowna i Strykowa (czAV) Nogłośnienie za pieniądze z a(.łkcii 

TU NIE BYtO KULTU 
. JANA CHRZCICIELA 

, s zkoła Podstawowa nr I zbiera pie
niądze na zakup nowego nagłośnie
nia - wzmacniacza, głośników i mi

krofonów. Sprzęt ma kosztować około 
3.000 zł. Ponad połbwę tej kwoty zebra
no 12 grudnia na aukcji prac uczniów, ich 
rodziców oraz nauczycieli .. Wystawiono 
aż 85 prac, wśród których znalazły się 
świąteczne karty i stroiki, rysunki, obra
zy, płaskorzeźba, haftowane ręcznie ob
rusy, bieżniki i serwetki. Aukcje prowa
dził absolwent ,,Jedynki", a obecnie uczeń 
I LO w Łodzi, Łukasz Fortuniak. 

ne dzieła. Najwyższą cenę, bo 170 zł, 
wylicytowano za pracę Sławomira Ko
strzewy. Był to obraz olejny przedsta
wiający widok kościoła św. Jakuba od stro
ny zalewµ „Mrożyczka". Za 150 zł 
sprzedano zaś płaskorzeźbę Jezusa Chry
stusa autorstwa Jerzego Flisa. D.użym 
zainteresowaniem, zwłaszcza wśród ko
biet, cieszyły się serwetki, bieżniki i ob
rusy haftowane przez absolwentkę „Je
dynki", znaną obecnie twórczynię ludo
wą, Halinę Wojciechowską Za prace pani 
Heleny płacono około I OO zł. Prace, któ
rych nie sprzedano na aukcji, zdobią ko
rytarze szkolne. 

S pośród omówionych na początku róż
nych interpretacji treści gocDa miejskiego 

Głowna najbardziej prawdopodobna jest ta, 
która sugeruje powiązanie jej z symboliką 
św. Jana Chrzciciela Głowa mężczyzny, naj
częściej brodatego i wymęczonego długolet
nimi postami, leżąca na misie była i jest czę
stym, sposobem „portretowania" św. Jana 
Chrzcicjela Motyw ten związany był ści
śle z tekstami Ewangelii i tradycją chrześci
jańską, opowiadającą o konflikcie rozgry
wającym się na dworze Heroda i o wyroku 
śmierci, ja)9 ten wydał na św. Jana Chrzci
ciela.za namową Salome. 

Dowodem przesądzającym o trafuości 
wniosków płynących z interpretacji ikono
grafii pieczęci miejskiej byłoby wskazanie 
lokalnego kultu, związanego ze św. Janem 
Chrzcicielem. Okazuje sięjednak, iżw Głow
nie nie było kościoła parafialnego ani kościo
ła filialnego pod wez\vaniem św. Jana Chrzci
ciela W Głownie wzniesiono w XV w. ko
ściół filialny pod wezwaniem św. Jakuba 
Apostoła, który podlegał kościołowi para
fialnemu w Domaniewicach, a patronem tego 
ostatniego był św. Bartłomiej. Kościół filial
ny w mieście powstał w 1427 r. dzięki Jaku
bowi z Głowna i być może wezwanie ko
ścioła pozostawało w prostym związku 
z imieniem fundatora Kościół w Głownie 
podniesiony został do godności parafii do
piero w XVII w. Zatem twórcy pieczęci 
miejskiej,jeśli chcieliby za pomocą wyobra
żenia napieczętnego głosić chwałę patrona 
miasta, powinni wykorzystać wyobraże
nie lub atrybut św. Jakuba Apostoła lub, co 
również (choć mniej) prawdopodobne, św. 
Bartłomieja, patrona parafii. Św. Jakub Apo
stoł został ścięty mieczem w przeddzień 
Paschy w 44 r. z rozkazu Heroda Antypasa 
I. W tym miejscu dochodzimy do interesu
jącej konkluzji - zarówno św. Jan Chrzci
ciel,jaki i św. Jakub Apostoł zginęli w egze
kucjach pop~ez ścięcie. Jednakże w ikono
grafii chrześcijańskiej nigdy św. Jakub Apo
stoł nie przedstawiany był jako ofiara egze
kucji. Zazwyczaj „portretowano" go z buł-

.· 

chakiem, czyli naczyniem na wooę, noszo
nym na kiju, z kijem pielgrzyma, zutwartą 
lub zamkniętą księgą, z mieczem (będącym 
tu symbolem kaźni), z muszlą lub z turba
nem tureckim. Żadnego z tych przedmio
tów nie dostrzegamy w polu pieczętnym 
pieczęci Głowna. Wezwanie kościoła, naj
pierw filialnego, a następnie parafialnego 
w Głownie, tłumaczy, dlaczego radni 
Głowna w pierwszej redakcji Statutu błęd
nie uznali, iż hetbem miasta była głowa św. 
Jakuba Apostoła 
Dużo racji mają także wszyscy ci histo

rycy i heraldycy, którzy w godlę miejskim 
Głowna dostrzegali znak mówiący. Co praw
da nie przedstawili oni powodów, dla któ
rych poddali pod wątpliwość religijną treść 
godła, co może sugerować, iż ich opiniasfor
mnłowana została z pozycji „ideologicz
nych", ale nie znaczy to, że tako~e wątpli
wości nie istnieją. Przedę_ wszystkim nale
ży zwrócić uwagę na t'o, że zazwyczaj wy
obrażenia św.iętych patronów pojawiały si!( 
na pieczęciach miejskich dlatego, że pod ich 
imieniem funkcjonował miejscowy kościół 
parafialny i w związku z tym święty wy
stępowałw charakterze patrona całej, lokal
nej i samorządnej społeczności. Drugim po
wodem wykorzystywania wyobrażeń świę
tych na · pieczęciach miast były „powiąza
nia" świętych z właścicielami ośrodków (np. 
patron biskupstwa, do którego należała miej
scowość). Wreszcie nie możemy pominąć 
indywidualnej pobożności, szczególnego 
przywiązania założyciela miasta do okre
ślonego świętego lub błogosławionego ko
ścioła rzymskiego. W tym przypadku nie 
wiemy, czy w kręgu patronów Jakuba 
z Głowna znajdował się św. Jan Chrzciciel. 
Sądzić możemy, że raczej bliżej związany 
był on ze św. Jakubem Apostołem. Niczego 
niewiem też o religijnych upodobaniach Sta
nisława Miszewskiego. 

Druga poważna wątpliwość, którą tu 
należy podnieść, dotyczy stylizacji „por
tretu". W średniowieczu św. Jana Chrzcicie
la wyobrażano najczęściej jako proroka, ka-

znodzieję, brodatego pustelnika w szacie 
z wielbłądziej wełny. Podkreślano asce
tyczny wygląd, ukazując św. Jana Chrzci
ciela wychudzonego z niestrzyżonymi 
włosami i brodą:-Ten typ przedstawienia 
wynikał z wiedzy o trybie życia, jakie 
wiódł ów święty oraz z faktu, iż zamor
dowano go, gdy miał ok. 4o lat, czyli -
posługując się kryteriami dawnymi - zgi
nął właściwie w wieku starczym. Dopie
ro w sztuce renesansu dokonano humani
zacji wizerunków św. Jana Chrzciciela 
i zaczęto przedstawiać go jako młodzień
ca o idealnych proporcjach ciała. I w tym 
przypadku, choć spodziewaliśmy sięjed
noznacznych wniosków, nie otrzymali
śmy stanowczej konkluzji. Jeśli wyobra
żenie napieczętne, zgodnie z zamysłem jego 
twórcy, zawierało głowę św. Jana Chrzcicie
la, to wówczas stworzone zostało już we
dług nowych upodobań estetycznych. 

c.d.n. 
Ma~ek Adamczewski 

Uczniowie głowieńskiej podstawówki 
przedstawiali kolejno licytowane prace. 
Sprzedano prawie wszystkie wystawio- (eb) 

Warsztaty dla nauczycieli 

W styczniu Poradnia Psycholo
giczno - Pedagogiczna organizu
je warsztaty dla nauczycieli ze 

szkół z terenu Głowna, gminy Głowno 
i Strykowa. Będą to trzy bloki poświę
cone następującym zagadnieniom: ,,Pra
ca z dziećmi dyslektycznymi", „Jak roz
mawiać z rodzicami" oraz „Rozwijanie 
umiejętności wychowawczych". Waą;z
taty poprowadzą pracownicy poradni. 
Pierwszy z nich, dwunastogodzinny
Jolanta Daul<sza i Grażyna Nowakow-

Gmina Głowno 

ska, drugi, ośmiogodzinny -Agnieszka 
Słomczyńska, a trzeci również ośmiogo
dzinny - kierownik poradni Grażyna Ku-
jawiak. · 

Ukończenie warsztatów będzie udo
kumentowane odpowiednim zaświadcze
ni em. Listy uczestników są jeszcze 
otwarte. Nawet gdyby zostały one już 
wyczerpane, a zainteresowanie nadal 
było, wówczas poradnia zorganizuje dru
gą edycję warsztatów. 

(ljs) 

Nie dla urzędu, a dla szkoły 
R adni gminy Głowno na sesji IO 

grudnia jednogłośnie dokonali 
przesunięć między działami kwo

ty 97 .QOO zł w celu pokrycia kosztów 
budowy nowego segmentu Szkoły Pod
stawowej w Lubiankowie. Zrezygnowa
no z zakupu komputerów do Urzędu 
Gminy, która to inwestycja miała kosz
tować 20.000 zł, ponadto z remohtu urzę
dowych ubikacji i łazienek, co dało kolej
ne 30.000 zł, ograniczono wydatki bieżą
ce na funkcjonowania urzędu - 7.000 zł 
oraz uruchomiono rezeiwę budżetową 
w kwocie 40.000 zł. Radna Daniela Dróż
ka pytała ·o to, czy powyższe przesunię
cia pozwolą całkowicie sfinansować koszt 
budowy nowego segmentu. Nie, to jesz-

cze niewszystko. Pozostało do zapłaty jesz
cze 27. 0()() zl Sama budowa nowego seg
mentu knsztnwałagminę 394.()()()zł i ta kwota 
była zabezpieczona w budżecie. Jednak 
w trakcie budawywyniknęły dodatkowe pra
ce i dodatkowe zobowiązania w wysokości 
_55.000 zl W ramach tęj sumy wykonano 
modernizację szatni, elewację zewnętrzną 
budynku, wymieniono okną i przystosowa
no jedno pomieszczenie do wydawania po
siłków. 28.000 zł zostało już zapłacone 
a resztę dopłacimy albo jeszcze w tym 
roku, albo na początku przyszłego - wy
jaśniał wójt, Stanisław Tarkowski. 

Ponadto radni, również jednogłośnie, 
zwiększyli budżet gminy Głowno 
o 58.8?2,85 zł, czyli środki z dotacji celo-

wych. 6.162 zł to pieniądze na wybory 
samorządowe, 12.500 zł na wyposażenie 
sal lekcyjnych w nowym segmencie szko
ły w Lubiankowie, 2.028 zł na fundusz 
świadczeń socjalnych emerytowanych 
nauczycieli. O 18.642 zł zwiększył się 
budżet GOPS, z czego 12.094 zł prze
znaczono na zasiłki i pomoc w naturze, 
1.003 zł na zasiłki mieszkaniowe, a3.98l 
zł na zasiłki rodzinne, pielęgnacyjne i wy
chowawcze oraz l .564 zł na nagrody dla 
pracowników GOPS z okazji Dnia Pra
cownika Socjalnego. 19.500 zł skierowa
no na oświetlenie dróg powiatowych, 
z czego l O.OOO zł na zakup energii, a 9.500 
zł na konserwację lamp. 

. (eb) 
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Gazeta Prawna 
;~ FINANSE PRACA BIZNES 

KREDYTY LEASING 

'Tanf K.reayt 
dfa R._.ażtfegol ,_SALETRA AMONOWA 340/o 399 złA 

Posiadamy szeroki asortyment nawozów najlepszych polskich producentów, 
po gwarantowanych najniższych cenach!!! 

Dojazd: 1 km za Łowiczem przy trasie Łowicz- Bielawy, koło Otolic 
tił (0„.46) 837-15-89 V (0.„46) 837-14-10 e-mall: agrol_hnOwp.pl ~ 

OKNA Z PCV 
DREWNO ~& 

ALUMINIU---,-,.. 

Naiwięksi producenci 
Nainiższe ceny -

o. 34 - 560 zł k-1, 1 netto 

Łowicz 

RO'-z".'PLAST ® 

ul. Mostowa 28 r.JD:s _ 2 

Tel./fax 837-32-06 .LdJ "~~;4 

MONTAŻ SAMOCHODOWYCH 
INSTALACJI OAZOWYCH 

ATRAKCYJNE CENY 
Łyszkowice, ul. Polna 3; tel. 0-502-583-965 

Pracuj z Gazetą Prawną 

Informacje o prenumeracie: 
www.gazetaprawna.pl 

~ Zadzwoń (0-22) 76131 27 

~~ś!Q~~~~NIA ~ I Budownictwa w Łowiczu 
OFERUJE PAŃSTWU 
• stropy teriva 
•kręgi, przepusty 
• kostkę brukową 
• bloczki ~etonowe 
• pustaki zasypowe 

• • nadproźa 
• galanterię betonową 

99-400 Łowicz, ul. Kallska 103, 
·tel. (046) 837 32 79, 837 41 38, fax 837 47 98 

e-mall: SIB@wlnkhaus.com.pl; 
Internet: http://wy.1W.wlnkhsus.com.pl/slb 

Zapraszamy w godz. 7.00-1'7.00 ~ 

OD 0,5% MIESIĘCZNIE 
• GOTÓWKA BEZ PORĘCZYCIELI 

DO 20.000 PLN I 
• NA ZAKUP SAMOCHODÓW 
• NA ZAKUP NIERUCHOMOŚCI 
• NA BUDOWĘ I REMONTY 
• POD HIPOTEKĘ/ 

Łowicz, ut. 3 Maja 5, tel. 837-83-38 
Skierniewice, ut. Pomologiczna 8 

0461832-18-74; www.arsil.biz R-3 
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PRZYSZtY SEZON B DZIE LEPSZY 
Natomiast jak 711wsze niezawod

ny był Daniel Wojtczak, który był 
szósty w klasie 125 ccrn .. Poza tym 
każdy z naszych zawodników w 
jakiś sposób zaznaczył swoją obec
ność w sezonie 2001. Na słabsze 
wyniki w obecpy sezonie miały 
wpływ na pewno.kontuzje Strugiń
skiego ł Filipa Łubisza, którzy 
przez większość c~ sezonu pau
zowali. Marcin Gorący nie uczest
niczył w kilku turniejach i od razu 
odbiło się to na jego dalszej pozycji 
w końcowej klasyfikacji. 

• Nieobecność nawet w 
jednym, czy dwóch wyści
gach powoduje straty, które 
raczej później są nie do od
robienia? 

Zgadlll się. Tak było na przy
kład z Marcinem Gorącym, które 

mieć do dyspozycji motocykle jed
nej marki, bo podczas wyścigów 
z.darzająsięprzeróżne sytuacje i trze
ba wtedy natychmiast reagować. 

zon rozpoczynamy najprawdopo
dobniej pod koniec marca, albo na 
początku kwietnia. Nie dysponuje
my niestety jeszcze kalendarzem na 

• Jakie sytuacje ma pan na nowy sezon, ale już niebawem 711-
myśli? pewne wszystkie kwestie związa

Niejednokrotnie na zawodach na 
przykład zdarzają się przeróżne de
fekty koła, czy innych części motO
cykla, a wtedy, gdy ma sięjeden ro
dzaj. maszyn łatwiej lllrnienić jaką 
część i dalrj uczestniczyć w wyści
gach W takich sytuacjach nie potrze
ba większych kombinacji, a wystar
czy zamienić tylko jakąś część. 

• W styczniu bieżącego 
roku będziecie mieli podsumo
wanie sezonu? O czym pan bę
dzie rozmawiał ze swoimi za
wodnikami? 

ne z wyścigami w roku 2003 zosta
ną W)'.jaśnione. Mogę tylko powie
dzieć, że pierwsza runda Mi
strzostw Polski zostanie przepro
wadzona l maja 2003 roku, nato
miastZjednoc7.eni 27 lipca2003 roku 
~ organillltorem jednej z ruhd z 
cyklu. wyścigów Mistrzostw Pol
ski, a być może takż.e zorganizuje
my jedną z rund Pucharu PZMot. 
W związku z tym jak zwykle kolej
ny sezon 711powiada się niezwykle 
ciekawie i emocjonująco. 

•Sekcja motocrossowa po
niosła dużą stratę. Na począt

W szyscy wiedzą o co chodzi ·i ku grudnia 2002 roku odszedł 

pomoc po to, by ten sport także 
mógł się rozwijać. 

• Który z zawodników Zjed
noczonych jest według pana 
liderem swojego zespołu? 

Wydajesię,żep:rzytjaDaniela W~
czaka jest tutaj najmocniejsza. 
Mimo, ze ten 711Wodnik nie osiąga 
jakiś spektakularnych wyników 
typu mistrzostwo Polski, czy Pu
char Polski, to jednak jeździ najbar
dzirj solidnie i prezentujenajbardziej 
wyrównany poziom na wszyst
kich wyścigach, w których brał 
udział. Poza tym jest w tej chwili 
najbardziej liczącym się zawodni
kiem Zjednoczonych. Natomiast 
znaczące postępy w z moich pod
opiecznych to wydaje mi się, że 
poczynił Dawid Kruk. 

racz.ej podejrzewam, że głowy mo- od nas na zawsze Kazimierz dok. ze str. 23 

• Kto w takim razie zawiódł 
pańskie oczekiwania? 

Na pewno pewnego roc17.aju 711-
wód sprawił Filip Lubisz, na któ
rym kontuzja pozostawiła IIwał ślad 
i Filip nie był już tym 711wodnikiem, 
którego podziwialiśmy na począt
ku sezonu, czy w latach ubiegłych. 
Po711 tym wydaje mi się, że stać na o 
wiele lepsząjazdę Krzysztofa Jar
muża. 

• Czy któryś zawodników 
Zjednoczonych jest w kręgu 
zainteresowań trenera kadry 
Polski? 

Jest w tej chwili kilku naszych 
711wodników. którzy pretendują do 
reprezentacji Polski. Wojtczak, Stru
giński, Gorący, Lubisz oraz Jarmuż 

mają największe sz.ansę na załapa
nie się do kadry Polski. Po711 tym 
jest kilku chętnych śmiałków któ
rzymają ochotę przygotować się do 
jednego z największych rajdów Pa
ryż - Dakar. Ja marzę o tym, żeby 
moi podopieczni mogli tam wystą
pić. Planujemy, że może już w 2004 
roku Zbigniew Dabrowski, Ar
kadiusz Witczak i Marek Bie
lecki WY.iadą na rekonesans, co być 
może zaowocaje startem w tej naj
bardziej prestiżowej rajdowej impre
zie. Reasumując, sądząc po składzie 
osobowym jakim dysponujemy , 
obecnie, po 711pall7.eniu w motocy
kle oraz po 7.aangażowaniu wszyst
kich moich podopiecznych podczas 
treningów i startów w roku 2002, 
uważam, że sezon 2003 w co wie
rzę, powinien być lepszy w wyko
naniu naszych zawodników. 

• Czego w Nowym Roku 
serdecznie panu, zawodnikom 
Zjednoczonych 1 wszystkim 
osobom związanym z moto
crossem w Strykowie ser
decznie życzę. 

Rozmawiał Andrzej Kusy 

· wskutek pewnych nieporozumień 
nie uczestniczył w kilku wyścigach. 
Właśnie to spowodowało, że nasz 
zawodnik, mając sz.ansę na medal w 
swojej klasie 125 ccm junior, potem 
już się nie liczył w końcowej klasy'
fikacji. Choć trzeba przyznać, że 
dziewiąte mirjsce, biorąc pod uwagę 
nie uczestniczenie naszego 711Wod
nika w kilku ostatnich wyścigach, 
należy uznać za pozytywne Zjawi
sko mijającego roku. Zatem niezwy
kle trudno, a często jest to po prostu 
niemożliwe żeby zawodnik po ab
sencji w kilku wyścigach odrobił 
potem straty punktowe. 

lch 711wodników będą lekko spusz- Witczak, któremu szczególnie 
czone. Na pewno zbyt wiele roz- rozwój motocrossu w Stryko
mów i roztrząsania nie najlepszych wie leżał na sercu. 

przec!~wynik~wz~onego~ " Jl{i ątpliwie trudno będzie za
i_ac~j me będzie, bo :viadomo j t; ' śtąpi' ana Kazimierza. Na razie 
ze me był to nasz najlepszy s on. I, m· · ·ak b" tynu. st N . , . b" . ....._, eWl yj so 1ez wszy -

Miejsca w ligowych to~eloch poniżej oczekiwań 

• W ostatniej rozmowie ze 
mną był pan bardzo optymi
stycznie nastawiony do no
wych czeskich motorów mar
ki KTM. 

I w dalszym ciągu uważam, że są 
to naprawdę dobre motory, które 
sprawdziły się w minionym sezo
nie. K1M-y są niewątpliwie mało
awaryjnymi maszynami, nie wyma
gającymi po sezonie zbyt dużych 
nakładów, żeby je ,,reanimować", a 
przede wszystkim naszym zawod
nikom dobrze się jeździ na tych 
motocyklach. Poza tym staramy się 

dziatom1asb~ ogałmowkreuny so 1e j ~'(;. ldirti blemami poradzimy. z pa-
e prze 1e o sprzygoto w- Ł · · załatwi. · · . 1 . b", b w d'ClllJ 1erzem aruewie-czy 1 co na ezy zro 1c, y se n 1 · h adze 

2003 b ł I niż 2002. u w ~ązanyc z p~w -
Y epszy sekcji motocrossowej oraz or-

•Zatem jak planujecie okres ganizowaniem wyścigów w Stryko
przygotowawczy do nowego wie szło niezwykle gładko i spraw
sezonu? nie. Naprawdę brakuje Go i nie pręd

Natomiast w pierwszym zespo
le Piotra zastępowała utalentowana 
Anna Adamczewska - 711wod
niczka chugoligowego UKS-u Zgierz, 
dla której też możliwość rywalizacji 
w amatorskich rozgrywkach była 
nowym doświadczeniem i spraw
dzianem dla jej umiejętności. 

• Piotr Zawada, Michał Po
sselt, Anna Adamczewska to 
zawodnicy, którzy pochodzą 
spoza Głowna. Czy oprócz 
Pawła Rojka szykuje pan dru
giego zawodnika rodem z 
Głowna, który by dorównywał 
poziomem obecnej czwórce 
tenisistów? 

Najpierw planujemy nacisk na ko otrzą,miemy się z tej sytuacji. 
przygotowanie ogólnorozwojowe i Teraz musimy sami sobie poradzić 
będą t~ zajęcia w sali gimnastycznej ze wszystkimi problemami i dlate
oraz na pływalni. Taki iok przygo- go tym bardziej doceniamy to co 
towańbędzieprzebiegałdomomen- zdołał zrobić dla motocrossu w 
tu, kiedy będzie można wsi~ć na Strykowie pan Kazimierz. 
motocykle i trenować na totte. Wy- • Jednak jak wiadomo, nie 
daje mi się, że będzie to możliwe na będziecie pozostawieni sa
początku marca, a jeśli będzie sprzy- mym sobie. Urząd miasta tak- . żeby wychować pierwszoligo-
jająca pogoda, to może nawet nieco że będzie starał wam się po- wego 711wodnika trzeba go zacząć 

• ? szkolić od dziesiątego roku życia, 
wcześniej. Poza tym planujemy ra- m°': · . . . tak jak ja zacząłem to robić z Paw-
zem z trenerem kadry narodowej pa- Cieszymy się, ze burmistrz Stry: łem. Na szkolenie syna przeznaczy
nem Marianem Zupą wspólne ~owa pan Henryk Kurczewski- łem pięć lat ciężkiej pracy, jeżdżąc 
zgrupowania naszych zawodników Jest przychylny s~r~"'.'o~ moto- na 711jęcia do Łodzi trzy _ cztery 
z ńajlepszymi 711Wodnikami z in- crossu w n~ m1~c1e ~ ~ekl~- razy w tygodniu. Na to potneba 
nych klubów. Natomiast nowy se- rował w miarę mozltwosc1 swoją spoi:o czasu i nakładów finanso-

0. wych. Miał~ szczęście, że c:zęsto 
~====~==c:;;;iai=:::C:IC:ll=t~::"---~, --=------~=-...,""""-.....,-, pomagało mi w tym nasze ognisko 

HURTOWNIA CBRAMICZNO•BUDOWLANA TKKF. W tej chwili w Głownie nie 

Łowicz, ul. Nadbzurzańska 41 
Tel.(046) 837-88-13 

_. 
KOLO 

-
Polecą po atrakcyjnych cenach: 
•!• glazurę, terakotę polskich i zagranicznych firm 

w dużym wyborze i kolorystyce 
•:• kleje, fugi, listwy wykończeniowe 

(Atlas, Ceresit) · 

•:• farby, lakiery,rozpuszczalniki 
•:• gipsy, gładzie, masy wyrównujące 
•!•płyty gipsowe KNAUF 

~ 

SANPLASr 
•!•artykuły sanitarne: wanny, zlewy, baterie itp. 
•!• artykuły ścierne, wyroby glazurnicze 
•!• systemy kanalizacji PCV 

mamy zawodnika na miarę pierw
szej ligi i długo mieć nie będziemy 
dopóki nie będzie zatrudniony tre
ner odpowiednimi kwalifikacjami. 
Aby wychować chociaż dwóch -
trzech zawodników, żeby potem 
mogli grać nawet w tej naszej ama
torskiej pierwszej lidze, musi być· 

wyselekcjonowana grupa dzieci w 
wieku I 0-12 lat i zatrudniony tre
ner. Po pięciu, sześciu latach można 
oczekiwać, że złoży się wtedy ze
spół, który będzie grał na wysokim 
poziomie w I lidze. 

•Wtrzeciej lidze jednak jest 
zespół, złożony z młodych 
osób, który całkiem dzielnie 
sobie radzi w rozgrywkach 
amatorskich. 

dzie występowała w czwartej lidze. 
Problem jest w systemie szkolenia, 
a przede wszystkim w zatrudnieniu 
trenera z prawdziwego zdarzenia 

• Czy jest pan zatem zado
wolony z wyniku uzyskanego 
w minionych rozgrywkach 
drugiej swojej drużyny? 

Szczerze powiem, że z wyniku 
tak jak w przypadku pierwszego 
zespołu, jestem kompletnie nie za
dowolony. Biorąc pod uwagę to co 
może zagrać ta młoda drużyna, to 
nawet bez mojego udziału, to po
winniśmy mieć o co najmniej cztery 
zwycięstwa więcej. Natomiast je
stem zadowolony przede wszyst
kim z tego, że oni chcą grać, że chęt
nie przychodzą na treningi, na me
czach starają się grać najlepiej, jak 
potrafią. Obecnie jest niezwykle 
trudno dorównać drużynom z Ło
dzi, które mają ogromny wybór i 
dostęp do 711wodników z ligową i 
711wodową przeszłością. Moja dru
ga drużyna jest najmłodszą ze 
wszystkich występujących w ama
torskich czterech ligach i uważam, 
że to jest niebagatelny plus tego ze
społu. Śmiem twierdzić, że przy
szłotu<fltlych rozgrywkach ci za
wodnicy będą graćjeszcze lepiej, 
ponieważ na przykład Ania Gorą
ca, która jest najmłodszą naszą te
nisistką musi nabrać jeszcze do
świadczenia, a czas pracuje na jej 
korzyść. 

• Dużo się mówi ostatnio o 
wykluczeniu kilku zespołów z 
rozgrywek z pierwszej ligi. Co 
spowodowało tak niekorzyst
ną atmosferę wokół pierwszo
ligowych rozgrywek. 

Jest to dla mnie niezwykle bole
sna i przykra sprawa, ponieważ już 
od pięciu lat jestem jednym ze 
współprowadzących rozgrywki i 
niestety do tej pory nie zdarzały się 

problemów z utrzymaniem się w I 
lidze. 

• Czy Zarząd rozgrywek 
podjął jakieś kroki, by do takich 
sytuacji już więcej nie docho
dziło? 

Ludzie, którzy prowadzą nasze 
rozgrywki, to są osoby poważne, 
które tego rod7.aju rozgrywkami zaj
mują sięjuż o dziesięciu lat Dlatego 
Zarząd zareagował w ten sposób, 
że postanowił wyeliminować te eki
py, które grają nieuczciwie. Nie będę 
tutaj podawał nazw tych zespołów, 
które układają swoje mecze, bo każ
dy wie o kogo chodzi. 

• Czy uważa pan, że to zała
twi sprawę? 

Na pewno tak. Jest sporo ludzi, _ 
którzy chcągrać w lidze amatorskiej. 
Stworzy się wtedy grupa drużyn 
pierwszej ligi, która będzie się chcia
ła bawić w czysty, amatorski sport i 
grać w tenisa Poza tym takie posta
wienie sprawy przez Zarząd odstra
szy potencjalnych "układaczy" 
spotkań. 

• Czego życzyć panu i pań
skim zawodnikom w Nowym 
Roku? ' 

Przede wszystkim tego, by ta re
organi711cja dotycząca I ligi doszła 
do skutku, aby nas711 pierwsza dru
żyna mogła rywalizować z powo
dzeniem w I lidze, bo na to z całą 
pewnością zasługują i chciałbym, by 
troszeczkę więcej Urząd Miasta 
pomógł naszej młodzieży, a zwłasz
C711 tej grupie dzieci, którą będzie 
można zgłosić do rozgrywek, a dzię
ki temu ci najmłodsi adepci tenisa 
stołowego naszego miasta będą pod
wyższać swój poziom sportowy. 
Chciałby jednocześnie podziękować 
711 okazaną pomoc państwu Alicji i 
Sławomirowi Wojciechow
skim -właścicielom firmy"Alles", 
którzy nigdy mnie nie opuścili i 711-
wsze mi pomagają oraz bardzo 
wdzięczny jestem prezesowi nasze
go .ogniska TKKF- u panu Eligiu
szowi Zielińskiemu, który 711-
wsze dodaje nam otuchy i od same
go początku pomaga mi w pracy w 
sekcji tenisa stołowego. Chciałbym 
poza tym utrzymać ten stan posia
drulia,jaki jest obecnie, czyli mieć te 
trzy - cztery drużyny, które z po
wodzeniem będą uczestniczyć w 
amatorskich rozgl)'wkachligowych. 

Hurtownia czynna w godz. 7°0-18°0
, soboty 7°0-16°0 
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Zgadza się. Jest to najmłodslll w takie sytuacje. do jakich dochodzi 
tej chwili drużyna w rozgrywkach teraz pod koniec rozgrywek. Ch~ 
ligowych, jednak rozgrywki m ligi dzi tutaj o "układanie" W}'Il~ków 
nie stoją na tak wysokim poziomie, pomiędzyniektórymi 711interesowa
jak mecze w I lidze. Poza tym, kie- nymi drużynami. Dochodzi do ta
dy przychodzi nam zmierzyć się z kich zdarzeń, że wyniki są ustalane 
drużynami wzmocnionymi 711wod- telefonicznie, a w najlepszym przy
nikami z klubów, to wtedy już w padku podczas spotkań ligowych. 
takiej konfrontacji nie mamy szans. Tym sposobem postanowiono zde
Ja nie twierdzę, że w Głownie nie gradować do II ligi Głowno, bo wy
ma :iXło!nej młodzieży do uprawia- jazdy są zbyt dalekie i jesteśmy solą 
nia tenisa stołowego, bo tej młodzie- w oku dla niektórych zespołów. W 
ży właśnie jest bardzo dużo. Mu- normalnym toku zdarzeń, czyli kie
szę powiedzieć, że już teraz szyku- dy część tych drużyn toczyła by Czego Serdecznie panu i 
ję drużynę dwunasto-trzynastolat- uczciwe mecze, jestem pewien, że pańskim zawodnikom w No
ków, która od lutego być może bę- nas711 druŻ}1la nie Jniałaby żadnych wym Roku życzę. 
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dok. ze str. 24 

Bez rewelacji 
scu). Wklasie 125ccm ,junior" najlepszym 
zawodnikiem z ekipy Zjednoczonyc~ oka

. zał się Marcin Gorący, któty mimo, ~ nie 
wystąpił w ostatnich dwóch rundach, zajął 
dziewiąte miejsce w końcowej klasyfikacji. 
Pozostali sttykowscy juniorzy zajęli nastę
pujące miejsca: Dawid Krukwywalczyłw 

W klasie 125 ccm juniorów Marcin Go- · Gdyni dziewiąta lokatę, co dało mu 24 po-
rący w pierwszym biegu był siódmy, jed- · • zycję w Indywidualnych Mistrzostwach 
nak drugi bieg nie bardzo wyszedł naszemu Polski, natomiast Adrian Słomczewski był 

, młodemu zawodnikowi. Gmący uplasował IJ(w klasyfikacji generalnej ruiszzawodnik 
się dopiero na trzynastym miejscu, co w './:"P,· ,.. . ...... wlasował się ostatecznie na 30 miejscu). w 
efekcie dało mu dwanaście ptmktów i dzie- · wyścigu zawodników startujących na mo-
wiątą lokatęwolsztyńskichzawodach. Drugi tocy~ach klasy 80 cci:ri, Filip Łubisz, .choć 
nasz junior Adrian Słomczewski w nie startował w Gdyni, t0 w końcowym 
pierwszym biegu zóstał sklasyfikowany na rankingu zajął dziesiątąpozycję. Drugi nasz 
15 pozycji, natomiast drugiego wyścigu nie- zawodnik Jarosław Wilkaniec wywalczył 
stety nie ukończył. Ostatecznie .Słomczew- siedemnastą lokatę, która dała mu ostatecz~ 
ski zajął 17 lokatę. Po trzech rundach w ogól- nie 29 miejsce w końcowej_ klasyfikacji se-
nej klasyfikacji Mistrzostw Polski Marcin zonu. 
Gorący, któty zdołał uzbierać 37 punktów, Pierwszy zespół Zjednoczonych, wystę-
zajmował siódme miejsce, a Adrian Słom- pujący w składzie Daniel Wojtczak, Maciej 
czewski, któty jeszcze wiele musi się na- , Strugiński i Krzysztof Jaffi!uż ~jął ósme 

· uczyć okupował odległą241okatę. W klasie , miejsce. Natomiast drugi zespół Zjednocz.o-
125 ccm Daniel Wojtczak wywalczył czter- nych w składzie: Adrian Słomczewski, Da-
naście ptmktów (9 pkt. za siódma pozycję wid Kruk i Jarosław Wilkaniec został sklii-
w pierwszyrnwyścigu i 5 za jedenaste miej- syfikowany -ostatecznie na 14 pozycji 
.scewdrUgimbiegu),codałómusiódtne·mitj- Danie/' Wojtczak był najlepszym zawodnikiem Zje(inoc-zonych w mi- (w zawodach w Lidzbark.U Warmińskim 
sce w trzeciej rundzie mistrzostw Polski. nionym sezonie. wystąpiło 17 zespołów). Indywidualnie 
"Natomiast nieco słabiej Spisujący się ostat- , najlepiej"z ·poc1opiecznych trenera Zbignie-
nio Krzysztof Jarmuż' zdołał wywalczyć - Jarosław Wilkaniec wywaiczył dwunastą momencie na siódmym miejscu wpunktacji wa Orłamowskiego pojechał Maciej Stru
jedynie 6 punktów i _został sldasYfikowahy lokatę. Ostatecznie w klasie 125 ccrn Wojt- generalnej Mistriostw Polski imiałty1kol3 gi:Oski, który w swóich bi_egacll. zajął dwu
Ifa odległej pię~t!j p<>zycj(Po·~hrun- ·Cz.itk był Ósmy, a Jarmuż dojechał do metY punktów straty do piątegp w kl~cji krotnie piąte miejsce. Poza npnme Jll!lSi się 
dach Wojtczak plasował się na ósmym miej- na jedeiiastymmiejscu. W klasie 80ccm Lu- Marka Świderskiegó z AP Warśzawa wstydzić swojego ,występu 'Krzysztof Jar
scu (ma na svyoim k.oncid7 ptmktów), a bisz z.dolał .wywalczyć siódme miejsce, na- W czwartej rundiie eliihinacji: Ptichaiu muż, któty dzielnie walcizył na tórze, plasu
Jarfuuż z dziewięciotna pllnkta.n)i zajmo- tomiast w klasie -125ccm (jwiiorzy) na.szó- PZMot w Cieszynie). W klasie "80 ccm nie _jąc się w dwóch biegacq na· siodmym i 
"'.ał daleką 24 pązycję. '' - · ' sti:j pozycji sklasyfikowany został Marc)ii ,mógł wysUyiić Filip Lubisj, a nasz jedynak · ósinym miejscu. · 

Tymczasem do CieSzyna, na pierwszą Gol'l!cy. W pórówi:J.aniu z wcześniejszymi w tej klasie Jarosław Wtlkaniec z.ajaj: dobre I}lasyfika klubowa z.awodów 
~dę i.Ildywidual,nęgo motocrossowego imprezami z cyklu Indywidualnych Mi- - ó~e miejsce. -~1. Wiała 
pucharu.PZMot ,udała się ośo:i,ioosobowa . strzostw Polski w tym ąezonie, start na to- . O wiele lepiej powiodło się I1JlSZY1ll za- , 2. Wit~ 
ekipa Zjednoczonych SttykÓw. Najlepiej z rZe w Stryl}owie podopiecznych trenera wodnikom w klasie 125 ccm Daniel Wojt- 3_ · M<>to 
zawodników Zjednoczonych w jeździe na Zbigniewa Orłamowskiego należy -czak w końcu zaprezentował na co go wła- 7. Zjedn0czel-ii Stry 
błocie wypadł Daniel Wojtczak, który w uznać za najlepszy. Najprawdopodobniej ściwie stać i zajął wysokie trzecie miejsce, Sklasyfikowano 14 ubów · 
klasie 125ccmzająłwysokieszóstemiejsce. -było były jesz.cze lepiej gdyby nie defekt W drugim wyścigu Wojtczak, odczuwając Indywidualne Motocrossowe Mistno-
Zwyżkę formy zaprezentował w_ końcu koła w mótocyklu Krzysztofa Jarmu7l!, któ- skutki upadku nie włączył się już tak od- stwa Polski.-klasyfikocja generalna · 
Krzysztof Jarmuż, plasując się na ósmym ty mimo utrudnienia dokończył wyścig w _ ważnie do rywalizacji o czołowe lokaty i klasa 125 can. 
miejscu w klasie 125 ccm. Natomiast Mar- klasie 125 ccm i ostatecznie zajął dziewiąte uplasował się na trzynastym mitjscu. Drugi I. Maciejl.dunek (GAMKGdhliśij 
cin Gorący, mimo upadku, zakończył ry- miejsce w pierwszyy;n biegu. Jednak pech nasz zawodnik występujący w klasie-125 2.IacekOlszewski (Jastrząhbpw) 
walizację na dwunastym.miejscu w końco- nie opuszczał naszego zawodnika, któty w ccm Krzysztof Jarmuż w pierwszym wy- 1ŁukaszKurowski(WislaCbehlm11J 
wej klasyfikatji zawodów. Kolejny zawod- drugiej serii też miał defekt i ostatecznie ścigu wywalczył jedenastą lokatę, a w dru- ~ 4. Bartósz.Ogłaza(Al'Głogów) . 
nik Zjednoc'zonych Łukasz Grabarz za- musiał wycofać się z iywalizacji. W punk- gim piętnaste miejsce i trzeba przyznać,~ 5.DaoiełWojtczak(Zjednoczeni) 

~ meldował się na mecie jako piętnasty. W tacji generalnej punkty uzyskane w pierw- zaw9dnik Zjednoczonych jechał popraw- JlKrzysztofJmnui(Zjednomlli}.. 
klasie 80 ccm, gdzie iywalizowało ze sobą szym biegu dały suykowianinowi niezłe nie i nie zawiódł w tym silnie, obsadzonym Klasa 125 CClll junior 
dwudziestu motocrossowców, Filip Lubisz dwunaste miejsce. W tej samej klasie kolega wyścigu. Ostatecznie Wojtczak uplasował. I. Micbal Stępiński (Jastnąbl.lpnol 
ze Strykowa był dwunasty, a jego kolega klubowy Jarmuża - Daniel Wojtczak po- sięnadwunastymmiejscu,aJarmużnatrzy- 2.ŁukaszWysocki(WislaChelmru!) 
kluboWY Jarosław Wilkaniec uplasował twierdził dobre przygotowanie do sezonu, nastym w końcowej klasyfikacji wyścigów 3. Mateusz Wojciechowski{\\lisła) 
się na piętnastym mitjscu. o czym świadczą miejsca: piąte w pierw- szóstej rundy mistrzostw Polski we Wscho- 4. Borys Lukomski (Białoruś) 

W Człuchowie drugiej rundzieJ>ucharu szym wyścigu i szóste w drugiej serii. Dało wej. · 5. MarekŚwiderski(APWarszawa) 
PZMot. Najlepiej z ekipy ze $ttykowa to zawodnikowi Zjednoczonych piąte niiej- W siódmej, ostatniej rundzie Indywidu- 9.MarcinGorący(Zjednoa.elll) 
wypadł Daniel Wojtczak, któty zajął trzecie sce w klasyfikacji piątej rundy. . alnych Mistrzostw Polski podopieczny tre- 24.Dawi.d Krok{Zjednoczelii) 
miejsce w klasie 125 ccm. Bardzo dobrze, Ostatecznie, po V rundzie ten sttyko- neraZbigniewaOrłamowskiegowklasie.125 30.AdriaoSlomrawski(Zjednoe1lm) 
~wtej samej kategorii, pojechaliKrzysz- wianiu plasował się na szóstym miejscu i ccm zajął trzecie miejsce, co pozwoliło mu Klasa 80 ccrn. 

tof Jarmuż i Marcin Gorący. Pierwszy z zapowiedział walkę o piąte, a być morena- w klasyfikacji generalnej przesunąć się o jed- I. Yauheni 'fyletski (Białoruś.) 
nich zameldował się na piątej pozycji, a dru- wet o czwarte miejsce w końcowymrankin- no miejsce w górę. Piąte miejsce Wojtczaka 2.l\anńl Walczak (CrossLuQJiJJ.) , 
gi został sklasyfikowany na szóstym miej- gu mistrzostw Polski. Wklasie 125ccm,)u- jest najlepszym osiągnięciem zawodników 3 ,'K'acpetKępa(Cro$$) • 
scu. W klasie 80ccm nasz fawotyt Filip Lu- nior" najwyżej sklasyfikowanym zawodni- Zjednoczonych Sttyków w kończącym się 4. TomaszMałecki(WiraZ 
biszmiałupadeknatreninguimocnopoobi- ' kiem Zjednoczońych był Marcin Gorący, bież.ącymsezonie2002. W tej samej klasie, · 5.MaciejBomba 
jany zrezygnował z dalszego udziału w z.a- któty zajął czwarte miejsce i otrzymał pu- na torze w Gdyni, Krzysztof Jarmuż zajął 10. Filip Lubisz (Zjedoocze 
wodach. W klasie 80 ccm inny podopiecz- chaf dla najlepszego zawodnika wojewódz- siódme miejsce (w końcowej klasyfikacji 29, Jarosław Wilkaoiec(Z)ednoczem)" 
ny trenera Zbigniewa Orłamowskiego twa łódzkiego. Sttykowianin był w tym Jarmuż uplasował się .na trzynastym miej-
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ul. 3-gd.. Maja_ 5, tel. {046) ~7-87-76 w godz. 8.30-17.00 

OFERUJE NAJTAŃSZE UBEZPIECZENIA: 
··*finansowe-* mienia t odpowiedzialności cywilnej *osobowe 
*komunikacyjne f transportowe *techniczne *morskie *lotnicze 
*na życie indywidualne i grupowe *Pracownicze Progfamy Emerytalne 
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l12pkt. 
191 pkt 
157pkt. 
129pkt 
tll'7pkt. 
4lpkt. 

25Tpkt. 
20lpkt. 
l44pkt. 
134 pkt 
I Hl pkt. 
78pkt. 
15pkt 
!pkt. 

223 pkt. 
201pkt. 
L77_pkt. 

~ 171pkt. 
o 157pkt. 

Mpkt. 
4pkt. 
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Zbigniew Orłamowski - trener sek
cji motocrossowej Zjednoczonych 
Stryków. 

Przyszły sezon 
będzie lepszy 

Rozmowa ze Zbigniewem Orła
_ "!?\ł'Skirp - tr,en_ęr,ęr.r"sek9ji moto
- cros~wej Zjed,r;o_czqr;ych Stryków 

Zbigniew O~owski już od kilku 
lat zajmuje się szkęleniem sttykowskich 
n;iotocrossowców, RQk; 2001 był jednym z 
najlepszych w wykonaJ}iu Zliwodników 
Zjednoczonych. W pllnionym jednak sezo... 
pie 2002 sttykowscy,ieźdźcy na ,,sta]owych 
rumakacli" zali,cządomniajudanych Na taki 
stan tzeczyzłożyło się kilka przyczyn, które 
zadecydowały; re ty:ąuazem nasi zawodni
cy raczej nie liczyli si{ w walce o medale 
mistrzostw Polski. Kontuzje czołowych 
zawodnikóworaznienajlepszafonna, z którą 
jednak kilku podopiecznych trenera Orła
mowskiego nie trafiło na najważniejsze za
wody, a~ awarie motocykli w najmniej 
odpowiednich momentach, wydają się być 
tymi przyczynami, które zapewne nie po
zwoliły osiągnąć znacznie lepsżych wyni
ków w minionym roku. 

1 

•W sezonie 2001 roku wyniki osią
gnięte przez zawodników Zjednoczo
nych były nieco lepsze, niż te osią
gnięciaz sezonu 2002. Czyni pan wy
tłumaczy tak nagły regres fonny swo
ich podopiecznych? 

Zdecydowanie był to słabszy sezon w 
porównaniu z sezonem ubiegłym. Tak jak w 
miarę jedzlfilia apetyty rąs'ną, tak też: było i 
z naszymi osiągnięciami i aspiratjarni. W 
sezonie 2001 z.dobyliśmy czwarte miejsce 
w klasyfikacji drużynowej, natomiast indy
wi(lualnie w klasie 80ccm. Marcin Gorący 
był pierwszy. Maciej Strugiński, ~ 
w klasie 80ccm. był czwarty i niewiele za
brakło temu zawodnikowi do medalowego 
miejsca na podium. Jednak w Pucharze 
PZMot. Strugiński z.dobył pierwsze miej
sce w swojej klasie. dok na str. 21 

li i Ili FILAR, KREDYTY HIPOTECZNE 
\ 

E, _ul. . Główna 5, tel. (046) -838-36-46, 0-.607-930-234 T<iw!\t<:ystwoi 
;JV.<;pi!'C;2Gfli~s S.Ą R-51 

lokale usługowo-handlowe 
• 

NASPRZEDAZ 
od20 m2 

Tel. 0601 ·926·571 ~ 
ci: 

· ·LICEUM 
- OGÓLNOKSZTAŁCĄCE 
młodzieżowe i dla dorosłych 

•POLICEALNE STUDIUM 
KOMPUTEROWE 

PRZY GIMNAZJUM 
W ŁYSZKOWICACH 

Tel. (0-46) 83~89-65 R-4"7 

·SPRZEDAM 
DZIA·tK~ 

POD DZIAŁALNOŚĆ GOSPODARCZĄ 
o powierzchni 0,5 ha 

W DOBRYM PUNKCIE ŁOWICZA 
(obecnie skład opału) 

Tel. (046) 837-12-01 po tą.oo 
(024) 254~421-27 pó 16,00, 0-691-961-183 
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Tenis stołowy- podsumowanie rozgrywek amatorskich 

StABSZA DRUGA POtOWA SEZONU 
Niestety runda rewanżowa w wykona

niu teniSistów głowieńskiego TKKF ,,Al
les", występujących w rozgrywkach I i m 
ligi trzeba uznać za słabszy w porównaniu z 
rundą wiosenną Przed rozgrywkami, szcze
gólnie pierwszej ligi, głownianie ostrzyli so
bie apetyty na odegranie poważniejszej roli 
jesienią i zajęcie miejsca w środkowej strefie 
końcowej tabeli. Optymizm był poparty 
przxjściem do TKKF-u czołowego zawod
nika drugoligowego Sokoła Zgierz-Micha
la Possełta, któl)' miał być doskonałym 
uzupełnieniem czołowego gracza,,Allesu"
Piotra Zawady. 

Szczególnie po odejściu Bartłomieja 
Zawady do czołowej pierwszoligowej eki
py Andrzej Team gracz ze Zgierza miał być 
tym, któl)' zastąpi brakujące ogniwo w ze
spole TKKF-u. Okazało się jednak, że 
pierwsza liga nądzi się swoimi prawami i 
poziom ,jaki reprezentuje większość tenisi
stów jest naprawdę wysoki. Naszym za
wodnikom, szczególnie Pawłowi Rojko
wi i właśnie Michałowi Posseltowi zabra
kło jeszcze tak niezbędnej rutyny i doświad
czenia 

Szczególnie ta uwaga dotyczy Pawła naj
młodszego w ekipie Allesu i w całych roz
grywkach tenisisty, któl)' mimo systema
tycznych postępów jeszcze niestety po
pełnia zbyt wiele prostych błędów. Szkoda, 
bo w kilku spotkaniach nasi zawodnicy byli 
bliscy osiągnięcia sukcesu, ale końcówki tych 
najczęściej pięciosetowych spotkań były nie 
najlepiej rozgryw.me pod względem taktycz
nym przez naszych zawodników. 

Najskuteczniejszym zawodnikiem pierw
szego zespołu ,,Alles" mimo, że nie wystą
pił w dwóch.spotkaniach, był Piotr :zawa
da, któl)' wywalczył dla swojej drużyny 
18,5 punktu. W tych meczach, kiedy naj
lepszy zawodnik ekipy z Głowna nie mógł 
wystąpić - zastępowała go młoda tenisistka 
drugoligowego UKS-u Zgierz -utalentowa
na Anna Adamczewska, którana pierw
szoligowych stołach amatorskiego tenisa 
furol)' nie zrobiła (tylko dwa 7.dobyte punk
ty). 

Niestety naszej drużynie najprawdopo
dobniej zostało ,,zarezerwowane" już ostat
nie miejsce w tabeli I ligi, mimo, że jeszcze 
k:ilkaspotkańzostanierozegranycliwpierw
szych tygodniach stycznia Jednak system 
punktowania p0woduje, że już za samo 
przystąpienie do meczu zespoły mają za
gwarantowany jeden punkt W takim razie 
zespoły Piekarni, Startu Łódź i MKP nie 
będąmiałyprobłemówzezdystansowaniem 
naszych tenisistów. Oto Piekarnia ma trzy 

mecze zaległe, Start dwa (obie drużyny mają 
w tej chwili tylko punkt straty do TKKF
u), natomiast MPK aż <;~ery i tylko cztery 
punkty straty do głownian. Zatem już w tej 
chwili niemal pewne jest, że nasi tenisiści 
zajmąostateczniedwunastemiejscewtabe
łi. 

Na trzecim ,,froncie" w grupie ,,A" naj
młodsza w całych rozgrywkach druga dru
żyna TKKF ,,Alles" II Głowno nie 7.dołała 
utrzymać trzeciego miejsca po rundzie wio
sennej i ostatecznie zajęła dziewiąte miejsce 
w tabeli, będąc lepszą tylko od trzech ekip 
trzeciej ligi. Szkoda, bo środkowa lokata w 
końcowej tabeli rozgrywek była w zasięgu 
naszej młodej ekipy. W kilku spotkaniach z 
konieczności musiał wystąpić Zbigniew 
Rojek, bo z powodu choroby nie mógł grać 
Arkadiusz Kubacki, któl)' nie wystąpił 
aż w pięciu meczach. Najwięcej punktów 
dla swojej drużyny 7.dobyła Iwona Bro
niarek - 18. 

W grupie ,,B" trzeciej ligi ton rozgryw
kom, o czym miło nam poinformować, nada
wał zespół TKKF „Expandor" Głowno. 
Nasi zawodnicy po raz pierwszy wystąpili 
w tych rozgl)'Wkach i od razu zajęli wyso
kie trzecie miejsce, mając dużą szansę na 
drugie miejsce w końcowej klasyfikacji. Tyl
ko o jeden punkt lepszą ekipą okazał się 
łódzki Relax, bo lider rozgrywek - Schron 
Łódź- był poza zasięgiem wszystkich star
tujących w rozgiywkach zespołów. Jednym 
z najskutec7lliejszych zawodników nie tyl
ko „Expandora", ale całej trzeciej ligi był 
niezawodny Grzegorz Wojcieszek,~ 
I)' uzyskał dla swojej drużyny aż 32 punk
ty. 

JUGA 
TKKF ,,Alles" GłoWno w jedenastu spo

tkaniach l ligi wygrało trzy mecze (z Piekar
nią Robień 6:4, lZE I 7:3 oraz ze Startem 
Łódź. 6:4), jeden zakończył się remisem (z 
TP SA 5:5), a w siedmiu spotkaniach po
niosło porażki (kolejno z: Trzema Korona
mi 4:6, MPKI 2:8, IZES.A. II4:6,Po1Dan 
Eko 3:7, Akademią Medyczną 3:7, An
drzejem Team 2:8 oraz z Tommarkiem 
4:6). Ekipa z Głowna w rundzie jesiennej 
wystąpiła w następującym składzie: Piotr 
:zawada ( 18,5 pkt.), Michał Posse\t ( 16,5 
pkt.), Paweł Rojek (9 pkt.) oraz Anna 
Adamczewska (2 pkt.). W sumie w run
dzie jesiennej TKKF uzyskał 18 punk
tów, a więc o cztel)' więcej niż w rundzie 
wiosennej, ale to i tak nie pozwoliło na
szym zawodnikom uplasować się wyżej 
w końcowej klasyfikacji Gesienią głow
nianie byli na jedenastym miejscu). Nasi 

zawodnicy wygrali 4 gry deblowe i 42 poje
dynki singlowe. 

Tubela I ligi eo 22 mecmch 
I. Andrzej Team 22 62 pkt. 
2. Akademia Medyczna Łódź 21 60 pkt 
3. TOMMARK Aleksandrów 22 56 pkt. 
4. POL DANEKO Rąbień 20 45 pkt 
5. ŁZEII 19 41 pkt. 
6. LZE I 22 38 pkt. 
7. Trzy Korony 22 35 pkt. 
8. Zakład Telekomunikacji 21 34 pkt. 
9. TKKF ,,Alles"-Głowno 22 32 pkt. 

l O. TBS Piekarnia Rąbień 19 31 pkt. 
11. Start Łódź 20 3 I pkt. 
12. MPK Łódź 18 28 pkt. 

Jak widać w zestawieniu drużyn nie Arkadiusz Kubacki był mocnym 
wszystkie zespoły rozegrały po 22 spotka- punktem trzecioligowej ekipy 
nia:latemdziewiątemiejsceTKKF-u,,Al- TKKF-u ,Allesn li Głownon. 
!es" Głowno jest tylko chwilowe, a z na-
szych obli Cz.eń wynika, że głownianie spad- ,..tuszki 8:2, Sobmar 6:4, Sokół ID Zgierz 6:4, 
ną na dwunaste miejsce w klasyfikacji za Drewnostyl 6:4, Elektroprojekt 6:4 oraz 
sezon 2002 Relax Brzeziny 8:2),jeden mecz zrerniso-

lll UGA (GRUPA ,,A'? wali z Chrobl)'ID ID 5:5" oraz ponieśli tylko 
TKKF ,,Alles" II Głowno - 2 zwycię- dwie porażki (z Piastem 4:6 i ze Schronem 

stwa (z Eko 7:3 i z RKTS-em Kosteccy 2:8). Expandorwrozgl)'Wkachreprezento-
6:4), 2 remisy (z LKS-em Koluszki 5:5 i wali następujący zawodnicy: Grzegorz 
MPK Il 5:5) oraz 7 porażek (z Nowimexem Wojcieszek (32 pkt), Rorńan Sędzikowski 
3:7, łZE ID 4:6, Startem II I :9, Pantą 3:7, (20,5 pkt), Eligiusz Hoch (8 pkt), Krzysz
Salosem 2:8, Tommarldem Il 4:6 i Sokołem tof Przybysiak ( 4 pkt.) oraz Bogusław 
Il Zgierz 4:6). Nasz zespół w rozgrywkach Wszołek (0,5 pkt.). Aż dziesięć spotkań 
wystąpiłwnastępującymzestawieniu: Iwo- deblowych wygrali nasi tenisiści, a czter
na Broniarek (18 pkt), Anna Gorąca (13 dzieści dziewięć meczów singlowych za
pkt - coraz większe posU;py poczyniła ta kończyło się zwycięstwem zawodników 
utalentowana i jedna z najmłodszych zawod- Expandora Jak na pierwszy start był to nie
niczek amatorskich rozgrywek ligowych), wątpliwie bardzo dobl)' występ tenisistów 
Arl<adiuszKubacki(IOpkt)orazZbigniew TKKF ,,Expandor" Głowno, którzy swoją 
Rojek (7 pkt). Porównując nmdę wiosenną świetną postawą niewątpliwie zasłużyli na 
nasz zespół jesienią 7.dobył o siedem punk- tak wysokie miejsce w tegorocznych roz
tów mniej, natomiast tenisiści TKKF-u gl)'Wkach trzeciej ligi. 
wygrali 5 gier deblowych oraz 41 pojedynki Tabela lll ligi (grupa „B") po 12 kolej-
singlowe. ce spotkań 

Tabela Ili ligi (grupa ,,A") po 11 kolej- I. Schron 12 36 pkt. 106-14 
ce spotkań 2. Relax Łódź 12 32 pkt. 82-36 
l. Start II Łódź I I 32 pkt. 88-20 3.Expandor 12 31 pkt. 67-43 
2. Salos Wodna 11 31 pkt. 86-24 4. Piast 12 28 pkt. 62-58 
3. TOMMARK II 11 30 pkt. 65-45 5. Ełektroprojekt 12 26 pkt. 68-52 
4. Nowirnex I I 22 pkt, 54-56 6. Drewnostyl 12 25 pkt. 66-54 
5. Sokół II Zgierz l l 22 pkt. 52-58 7. Sokół III Zgierz 12 24 pkt. 66-54 
6.ŁZEIII li 22 pkt. 51-59 8.ChrobrylII Il 21 pkt. 57-53 
7. MPK II Łódź. li 22 pkt 49-61 9. Relax Brzeziny Il 18 pkt. 52-56 
8. LKS Koluszki li 19 pkt. 53-57 10. ,)edynka" Il 12 18 pkt. 38-82 
9. Ałles II Głowno JJ 19 pkt. 49-61 11. MOK Koluszki 11 16 pkt. 36-74 

IO. EKOŁódź Il 18pkt. 44-66 12.Sobmar li 15 pkt. 34-76 
11.RKTSKosteccyŁódźll 16 pkt. 41-72 13.DECO-STAR li 14 pkt. 23-87 
12. Panta ŁódŻ Il 13 pkt. 30-80 Do zakończenia rozgrywek pozostało 

lll UGA (GRUPA ,,B") jeszczedorozegraniakilkaspotkańzaleglych, 
TKKF „Expandor" - 9 zwycięstw którychwynikijednakniewpłynąłjużosta

(głownianiepokonalikolejno: RelaxŁódź6:4, teczna kolejność w górnych rejonach koń
Decostar 8:2, Jedynkę II 8:2, MOK Ko- cowej klasyfikacji. (ak) 

Miejsca w ligowych tabelach poniżej oczekiwań 
doświadczenia Ja jestem z niego bardzo za
dowolony,jednakzabrakło Michałowi jesz
cze trochę ogrania i niezbędnej rutyny, bo 
umiejętności prezentuje już dosyć wysokie. 

Rozmowa ze Zbigniewem Rojkiem - szkoleniowcem i opiekunem 
tenisistów TKKF ,,Al/es" Głowno - rozmawiał Andrzej Kusy 

Zbigniew Rojek już od wielu lat stara 
się zaszczepić na gnmt głowieńskiego kra
jobrazu sportowego tenis stołowy. Organi
zowane turnieje przyciągają coraz większą 
liczbę dzieci i młodzieży chtących uczest
niczyć w rywalizacji przy stolach ping-pon
gowych. Natomiast w amatorskich roz
giywkach tenisowej I i ID ligi startują aż 
trzy zespoły z Głowna 

Co prawda, wyniki osiągnięte w minio
nym roku były w tych rozgrywkach róż
ne, jednak nie da się ukiyć, ze popularność 
tenisa w Głownie ciągle wzrasta, w czym 
także niewątpliwa zasługa Zbigniewa Roj
ka, któl)' nie tylko jest opiekunem zespo
łów TKKF „Alles" występujących w 
pierwszo i trzecioligowych rozgrywkach, 
ale także często sam sięga po rakietkę teni
sową i stara się pomóc swoim młodym dru
żynom. 

• Nie jest pan zadowolony z wyni
ków osiągniętych przez tenisistów 
TKKF-u ,,Alles"? 

Jeżeli chodzi o wynik końcowy, czyli o 
miejsce w tabeli, to jestem ogromnie zawie
dziony. Pilmy i nadzieje były zupełnie inne. 

Zbigniew Rojek nie jest zadowolony 
z miejsca w tabeli swoich zawodników. 

Pod tym względem nie da się ukiyć jestem 
bardzo zawiedziony. 

• Analizując rozgrywki pierwszej i 
trzeciej ligi, do jakich wniosków pan 
doszedł? 

Jest kilka przyczyn tak niekorzystnej 
sytuacji,jaka się wytworzyła jeśli chodzi o 
sytuację drużyny piexwszołigowej. Podsta
wową przyczyną słabszych wyników w 
minionym sezonie było odejście Bartlomie-

ja Zawady, któl)' jak wiadomo przeszedł 
do zespołu walczącego o mistrzowski tytuł, 
niezwykłe silnego Andrzeja Team. Po odej
ściu Bartka, ja próbowałem wypełnić po
wstałą lukę w składzie zespołu. Przypusz
czaliśmy, że Piotr Zawada z moim sy
nem Pawłem dadzą sobie radę, a ja im tro
chę pomogę. Niestety okazało się, że więk
szość zespołów przed nowymi rozgryw
kami niezwykłe się wzmocniła, a moje umie
jętności na tak silną pierwszą ligę były już 
niestety za małe. Po prostu odeszli zawod
nicy, któl)'ID ja swoim poziomem dorów
nywałem, a przyszła nowa generacja, młod
szych zawodników, szkolonych wcześniej 
w klubach, utytułowanych, mających już 
spore doświadczenie. :zatem rozgrywki no
wego sezonu znacznie podniosły swój i tak 
niezły już przecież poziom. Dlatego pierw
szą rundę niestety trzeba uznać za bardzo 
słabą w naszym wykonaniu. 

• W rundzie rewanżowej doszedł 
do waszego zespołu Michał Posselt 
czołowy zawodnik amatorskiej li ligi? 

W drugiej rundzie ściągnąłem Michała 
właśnie z Sokoła Zgierz, który miał nam 
pomóc w walce o pozostanie w pierwszej 
lidze. Dla Michała Posselta gra w pierw
szej lidze, to też była nowość i pierwsze 

•Ale także trzeba pamiętać, że pań
ski syn Paweł też jest zawodnikiem 
bardzo młodym, jak to się mówi „na 
dorobku". 

Oczywiście. W tym zespole jedynie Piotr 
:zawada prezentuje pełne umiejętności i do
świadczenie na miarę pierwszej ligi. Dlatego 
wiele spotkań przegrywaliśmy po wyrów
nanej walce i to w końcówce. Wychodzi 
wtedy ta młodość, która nie poparta do
świadczeniem powoduje, że zamiast zwy
cięstwa nasz zawodnik przegrywa, choć 
wydawałoby się, że danego spotkania prze
grać nie ma prawa 

• Jaki. najczęściej błąd popełniają 
pańscy zawodnicy? 

Grają przede wszystkim za nerwowo, 
chcą szybko skończyć akcję, zamiast wy
pracować sobie odpowiednią sytuację i do
piero wtedy przejść do ataku. Nie potrafi
my jeszcze poczekać na odpowiednią piłkę 
i dopiero wtedy przejść do ofensywy. Ro
bimy wszystko zbyt szybko i zbyt nerwo
wo, szczególnie w k011cowych, decydują
cych fragmentach gry. 

•Oceniając-grę naszych zawodników 
z perspektywy czasu, w których spo
tkaniach zaprezentowali się tak, że był 
pan w pełni zadowolony z ich postawy? 

dok. ze str. 24 

Wszyscy graią 
dla „Blefmenów" 

Łowicz, 29 grudnia. Mecz z zajmują
cym dziewiąte miejsce w drugoligowej ta
beli był najcięższym ze wszystkich do
tychczas rozegranych przez nasz zespół. 
Rywale lidera rozgrywek podjęli otwartą 
grę i dość długo utrzymywali bezbram
kowy rezultat. Dopiero na dwie minuty 
przed przerwą Dominik Wiśniewski 
przeprowadził solową akcję i dokładnie 
poddał do wybiegającego na dogodną po
zycję Sławomira Wykrętowicza, 
któl)' będąc „sam na sam" z bramkarzem 
Reeboka strzelił nie do obrony. W drugiej 
połowie obserwowaliśmy konsekwentną 
i ambitną grę piłkarzy Reeboka, którzy, 
trzeba to przyznać, l;?ardzo mądrze sza
nowali piłkę i szukali okazji do strzelenia 
gola 
Mało brakowało, by ten preferowany 

przez graczy Reeboka sposób gl)' powiódł 
się. Przy stanie I :O za żółtą kartkę otrzymał 
Tomasz Lenart (najskuteczniejszy za
wodnik Dax-Blef musiał na dwie minuty 
opuścić boisko), jednak piłkarze Reeboka 
nie potrafili w przewadze liczebnej poko
nać najlepszego na boisku bramkarza Dax
Blef Zbigniewa Wykrętowicza, któl)' 
bronił w nieprawdopodobnych sytuacjach. 
Na szczęście końcówka tego emocjonujące
go meczu należała już do głownian, którzy 
po strzałach najpierw Lenarta w 27 oraz 
Damiana Bednarskiego w ostatniej mi
nucie spotkania objęli prowadzenie 3:0 i po 
raz szósty w tych rozgrywkach zainkaso
wali trzy punkty. 

lł)'niki 6 kolejki, 
• Dax-Blef - Reebok 3:0 
• Szaraki Full - FC Chinatown O: I 
•:zające- Naprzód 4:1 
• Agroma-Sojax 1:2 
• Vagat - Victońa I :O 
•Alcatraz- PSS ,,Społem" 5:4 
• Energetyk - MC Astra 0:4 
Tabela li ligi po 6 kolejce 

1. Dax-Błef Głowno 6 18 27-6 
2. Alcatraz 6 13 25-13 
3.FCChinatown 6 13 19-13 
4. Szaraki-Full 6 12 18-7 
5. Agroma 6 Il 18-8 
6. Naprzód Jamno 6 IO 14-13 
7. MC-AstraZduny 6 9 16-18 
8. Sojax 6 7 14-14 
9. Zające 6 7 17-20 

10. Victoria 6 7 l 0-17 
li. Vagat 6 6 15-19 
12.Reebok 6 6 9-19 
13. PSS „Społem" 6 3 12-19 
14. Energetyk 6 O 4-32 

(ak) 

Mimo, że przegraliśmy z Akademią 
Medyczną 3 :7, to wydaje mi się, że w tym 
meczu wszyscy zawodnicy zagrali na bar
dzo dobl)'ID poziomie. Niemal wszystkie 
przegrane pojedynki były bardzo wyrów
nane, a w kilku potrzebne było rozegranie 
piątego seta, żeby wyłonić zwycięzcę. 
Poza tym mecz z trzecią drużyną w tabeli -
Tommarkiem dostarczył wiele emocji. Prze
graliśmy to spotkanie co prawda 4:6, jed
nak niemal do końca ważyły się losy tego 
meczu. Decydujące znaczenie miała poraż
ka Michała Posselta, któl)' prowadząc w 
piątym secie I 0:6 niestety przegrał ta par
tię i całą swojągrę singlową Poza tym mu
szę stwierdzić, że dużo spotkań rozegrali
śmy na solidnym poziomie, jednak prze
śladował nas trochę pech, bo wiele poje
dynków w grach singlowych ptzegl)'Wllli
śmy w piątym secie. Na przykład w spo
tkaniu z czwartym zespołem w tabeli Pol 
Dan Eko nasi zawodnicy przegrali pięć gier 
po 2:3. Tak już powiedziałem wcześniej 
znowu ~ważył na naszej porażce brak 
doświadczenia i brak dokładności w roze
graniu ostatnich, decydujących akcji. 

• W kilku spotkaniach nie mógł 
wziąć udziału wasz as ątutowy-Piotr 
Zawada? 

To znaczy ja już nie starałem się absor
bować grą w pierwszej lidze, bo chciałem 
pomóc swojej młodej drużynie występują
cej w trzecioligowych rozgrywkach. 

dok na str. 21 

.Wieści z Głowna i Strvkowa" Edycja wspólna z tygodnikiem .Nowy Łowiczanin". Wydaje: Oficyna Wydawnicza .Nowy Łowiczanin" s.c. Wojciech Waligórski, Ewa Mrzygłód-Waligórska. 99-400 Łowicz, ul. Pijarska 3a, 
tel./fax (0-46) 837-46-57, e-mail: redakcja@nowlow.pl, adres dla korespondencji: skrytka pocztowa 68. Redakcja w Głownie: ul. Swoboda 4. tel. 710-82-55. Redagują: Wojciech Waligórski (redaktor naczelny), Ewa Mrzygłód-Waligórska 
(sekretarz redakcji). Dziennikarze: Lilianna Jóźwiak-Staszewska, Eliza Błaszczyk, Artur Wasielewski. Redakcja zastrzega sobie prawo zmiany tytułów nadsyłanych tekstów oraz dodawania śródtytułów. 
OGŁOSZENIA I REKLAMY: przyjmujemy telefonicznie i faxem (tel./fax 0-46 837-37-51, tel. 0-46 830-34-08 w Łowiczu; 710-82-55 w Głownie) lub osobiście w biurze ogłoszeń, ul. Pijarska 3a w Łowiczu. codziennie w godz. 7.00 - 18.00, 
w soboty 8.00 - 14.00, w Głownie: ul. Swoboda 4, pn.-pt. od 10.00 - 16.00. OGŁOSZENIA DROBNE: przyjmowane są także w innych punktach, wymienionych na stronie 1. Skład tekstu własny . 

• 



24 SPORT • SPORT e SPORT e SPORT 

Halowa piłka nożna 

POllGRAflA POKONAtA llDERA 
Zgierz., 29 grudnia. W ostatniej kolejce 

Starego Roku pierwszoligowych rozgry
wek halowej piłki nożnej organizowanych 
prze zgierski MOSiR drużyny Poligrafii 
Stryków zmierzyła się w meczu na szczy
cie z niepokonanąjak dotąd ekipą zgier
skiego WEKO. W ubiegłym sezonie stry
kowianie wygrali ze zgierzanami 6:4, za
tem w bieżących rozgrywkach mecz za
powiadał się niezwykle atrakcyjnie. Osta
tecznie, to stojące na wysokim poziomie 
spotkanie, wygrali piłkarze Poligrafii, któ
rzy pewnie pokonali lidera pierwszej ligi 
7:2 i zmienili na tej pozycji swoich rywa
li. Sz{;zególnie w drugiej części spotkania 
gracze Poligrafii pokazali wysokie umie
jętności gry zespołowej i taktycznej, która 
zadecydowała o końcowym sukcesie ak
tualnego jeszcze mistrza poprzednich 
rozgrywek., 

W innych spotkaniach, walcząca tak
że o pierwsze miejsce w klasyfikacji dru
żyna Balbiny minimalnie pokonała Fil
ter Service 2: 1. Tym sposobem Balbina 
uzbierała już tyle samo punktów co Po
ligrafia i WEKO. Zatem druga cześć roz
grywek zapowiada się niezwykle emo
cjonująco. Natomiast czołowy zespół 
bieżących rozgrywek Grażka tylko zre
misował ze Świątexem 2:2, przegrywając 
już 0:2. 

W rozgrywkach drugiej ligi prowadzący 
w tabeli Texton prz.egrał z Pepsi 0:3,jednak 
zdołał utrzymać pozycję lidera. Liderowi 
depczą już po piętach kolejne ekipy, bo 
oprócz Pepsi także Atlas i Fako, które 
wygrały swoje mecze, również są zaintere
sowane walką o pierwsze miejsce. 

IUGA 
• POUGRAFIA-WEK.07:2(3:2) 
Bramki Dla Poligrafii: Paweł Marek -

3, Jacek Bernat- 2 oraz Zdzisław Ró-

życki i Roman Rudnicki po 1. Dla 
WEKO: Roman Kliszczyński i Grze
gorz !(rysiak po 1 

Poligrafia: T. Gorz.eń-D. Grzegorzew
ski, W. Olszewski, P. Marek, A. Walaszek, 
A. Walas, Z. Różycki, J. Bernat, K Jęcek, J. 
Rudnicki, T. Erdman. 

WEKO: Ł. Rynkiewicz- R Kliszczyń
ski, A Dospiał, G. Kolano, J. Kozłowski, 
G. Krysiak, M. Oleski, D. Matusiak. 

Zgierz., 29 grudnia. Strykowianie pa
miętali, że spotkanie między tymi zespoła
mi rozegrane w ubiegłym sezonie było za
cięte, a sprawa wyniku była niemal do koń
ca otwarta. Dlatego gracze Poligrafii niezwy
kle skoncentrowani przystąpili do tego nie
dzielnego spotkania. Zupełnie co innego 
można powiedzieć o piłkarzach WEKO, 
którzy tak naprawdę podjęli walkę dopiero 
wtedy, kiedy na tablicy wyników brzmiał 
rezultat 3 :O dla Poligrafii. Pierwsza bramkę 
meczu uzyskał Roman Rudnicki, a zaraz 
po nim piłka drogę do bramki znajdowała po 
strzałach najpierw najlepszego strzelca ze
szłorocznych rozgrywek - Pawła Mar
ka, a potem Jacka Bernata. Jednak 
chwila nieuwagi i zgierzanie zmniejszyli 
dystans do dwóch bramek (strzelcem 
gola okazał się Roman Kliszczyński), 
a na trzy minuty przed końcem pierw
szej połowy „karnego" za faul Toma
sza Gorzenia na Dariuszu Matusia
ku, wykorzystał Grzegorz Krysiak. 

Na dwie sekundy przed przerwą Kry
siak wykonywał rzut wolny z dosyć bli
skiej odległości od bramki Poligrafii.jednak 
ku rozpaczy graczy WEKO, futbolówka 
udetzyła w słupek O końcowym zwycię
stwie Poligrafii zadecydowały dwie pierw
sze minuty drugiej połowy, kiedy to naj
pierw Marek, a zaraz po nim Zdzisław 
Różycki wykończyli skutecznie dwie szyb-

Fragment meczu Poligrafia - WEKO (strykowianie w żółtych strojach). 

kie kontry swojego zespołu. W 18 minucie 
było już w zasadzie po meczu, kiedy to 
Jacek Bernat uzyskał szóstego gola dla 
strykowian. Zgierzanie ambi1nie atakowa
li, jednak tego rodzaju obrana taktyka po
wodowała, że narażali się na grożne kon
try. Gracze WEKO stworzyli kilka groź
nych sytuacji, jednak na posterunku był 
Tomasz Gorzeń, który bronił tego dnia z 
wyczuciem, nie popełniając żadnego błę
du. Na trzy minuty przed końcem meczu 
wynik spotkania ustalił Paweł Marek, 
który uzyskał tego dnia swoją trzecią bram
kę. 

Powstałe wyniki siódmej kolejki: 
• MARKAB-KPPOLICJI 3:0 (wal

kower) 
• BALBINA-FILTERSERVICE2:1 
Bramki dla Balbiny: T. Maćkowiak i T. 

Kaczmarek po 1, dla pokonanych jedyna 
bramkę zdobył Piotr Lewandowski. 

• LZE S.A.-FALKOPIA 4:3 
Bramki dla ŁZE: G. Sobczak- 2 oraz K 

Supera i P. Rajchert po 1. Dla Falkopii: M. 
Ciołek - 2 i Ł. Miałkowski - I. 

• ŚWIĄTEX-GRAŻKA2:2 
Bramki dla Świąteksu: R Engel i P. Goss 

po I, dla Grażki: D. Kubis i R Ziemski po I. 
Tubela I ligi po 7 kolejce 

1. Poligrafia 7 18 
2. WEKO 7 18 
3. Balbina 7 18 
4. Grażka 7 13 
5. Filler Service 7 IO 
6.LZE 5 6 
7.Markab 7 6 
8. Świątex 6 4 
9. Policja 6 3 

10. Falkopia 7 I 
lllJGA 
ffYniki siódmej kolejld: 
• BGJ-ORŁY 6:1 

46-24 
34-21 
35-17 
26-23 
24-24 
19-22 
27-35 
13-26 
11-24 
21-40 

• POLCONfACT - FAKO 0:7 
• TEXION - PEPSI 0:3 
•ATLAS - NO NAME 3:2 
• MEDIUM - NADLEŚNICTWO 

ll:2 
• ROMGOL - MAG RYS pu.ełożony 
• NESTOR - JOKER pu.ełożony 
Tabela po siedmiu kolejkach 

I. Texton 7 18 43-18 
2. Pepsi 6 16 42-17 
3. Atlas 7 15 51-33 
4.Fak.o 7 15 30-15 
5. Medium 6 12 30-20 
6.NoName24 7 li 31-21 
7. Romgol 6 10 29-22 
8. Nestor 6 9 29-31 
9. MAG RYS 6 7 34-33 

10. BGJ 7 7 16-32 
11. Orły 7 6 24-40 
12. Polcontact 7 6 26-43 
13. JÓker 6 4 26-32 
14. Nadleśnictwo 7 O 8-42 

(ak) 

3.01.2003 r. WiCŚCi z Głowna i Strykowa 

Anna Gorąca zakończyła rok 2002 dobrym występem w turnieju gwiazd
kowym w Łodzi. 

Tenis stołowy 

Anna Gorąca druga w turnieiu gwiazdkowym 
Łódź, 16 grudnia. Ogólnopolski turniej równany mecz reprezentantka Sokoła sto

gwiazdkowy zorganizowany w łódzkim czyła z Martą Zientarą (,,Jedynka" Łódż), 
.l.espoleSzkółLicealno-GimnazjalnychNr: którą po wyrównanej walce pokonała w 
I w Łodzi zgromadził za stołami ponad pi~ setach 3:2. Potem już Ania Gorąca nie miała 
dziesięcioosobową grupę tenisistów stolo- większych problemów ze swoimi pizeciw
wych z całej Polski. Miło nam poinformo- niczkami, które kolejno pokonała po trzy
wać, że w kategorii dziewcząt(roczniki 1987 setowej walce. Najpierw nasza zawodnicz
i młodsze), drugie miejsce zajęła Anna Go- ka odprawiła Katarzynę Wójcik, a~ 
rąca. Zawodniczka Sokoła Popów, która nie Annę Wosik i Aleksandrę Bąk 
na co dzień także broni barw TKKF ,,Alles" (wszystkie ,,Jedynka'). W łódzkim gwiazd
Głowno, występującego w rozgrywkach kowym twnieju Anna Gorąca wysty:>iła po 
amatorskiej trzeciej ligi, jedynie w finale silny przeziębieniu tym bardziej należy do
imprezyuległa Magdalenie Dlugołęckiej cenić wysiłek zawodnicili Sokola Następ
~,Jedynka" Łódż). W decydującej rozgryw- ny turniej nasza tenisistka rozegra już 5 
ce łodzianka pokonała naszą zawodniczkę stycznia 2003 roku w Łodzi, gdzie odbędzie 
w trzech setach 15:8, 15: 13 i 15:6. W drodze się Międzypowiatowy Turniej Kwalifika
do finału Anna Gorąca, raczej bez trudu, cyjny Juniorek.. 
pokonała swoje rywalki. Najbardziej wy- ( ak) 

Łowicka Liga Piłki Nożnej Pięcioosobowej - 6 kolejka li ligi 

Wszyscy groią dla „Blef menów" 
L-Owia., 29 grudnia. Szósta koleJ"ka dru

giej ligi halowej piłki nożnej organizowanej 
przez łowicki OSiR obfitowała w wiele nie
spodzianek Okazuje się, że wszyscy grają 
dla liderów drugoligowych rozgrywek gło
wieńskiego Dax.-Blef. ,,Blefineni" mająjuż 
pięć punktów przewagi nad rywalami, co 
jak na początek sezonu jest całkiem okaza
łym kapitałem. 

Szóste kolejne zwyci~o nie przyszło 
zbyt łatwo piłkarzom z Głowna, bo ambitni 
piłkarze Reeboka stawili dość duży opór. 
Najgroźniejsi konkurenci, sz.cz.ęśliwie dla 
naszej drużyny, pogubili punkty. Oto Sza
raki przegrały z FC Chinatown, Agroma 

została ograna przez Sojax, a Zające poko
nały Naprzód. 

Dlatego nowym wiceliderem zostali pił
karz.e Alctraz, którzy tylko lepszą różnicą 
bramek wyprzedzają trzeci w tabeli FC 
Chinatown. 

•DAX.at.EF Glowno-REEBOK3:0 
(1:0) 

BramkidlaDax-Blef: SławomirWykrę
towicz, Tomasz Lenart oraz Damian 
Bednarski po 1 

Dax-Blef: Z. Wykrętowicz - D. Wi
śrliewski, T. Lenart, I. Szubielak, P. Borkow
ski, S. Wykrętowicz, J. Sobczyński,D. Sko
necmy. dok na str. 23 

Motocross - podsumowan_ie sezonu 

Bez rewelacji Informator sportowy 
Niestety ubiegły sezon w sporcie moto

crossowy nie był zbyt udany w wykonaniu 
zawodników Zjednoczonych. Siódme miej
sce w klasyfikacji klubowej oraz jedynie piąte 
miejsce Daniela Wojtczaka w klasyfika
cji indywidualnej to wszystko, na co było 
stać zawodników strykowskich Zjednocz.o
nych. Pod nieobecność w większości wy
ścigów Marcina Gorącego, który z nie
wiadomych powodów zaprzestał w koń
cówce sezonu ścigać się na motocrossowym 
torz.e, w zasadzie nie było zawodnika, któ
rego by było stać na nawiązanie równorzęd
nej walki w poszczególnych rundach mi-

. strzostw Polski. Nie da się zaprzeczyć że 
właśnie Wojtczak był najlepszym w ze
spole ze Strykowa i szkoda, że tylko wo-

- dził prym w szeregach własnej drużyny. 
Dodatkowo bolesnej kontuzji doznali Filip 
t.ubisz i Maciej Strugiński, którzy nie 
nogli pomóc swojemu klubowi w klucw
wych momentach ubiegłego sezonu. Zatem 
w miniony róku nie widzieliśmy zdecydo-

wanego lidera w zespole, ani zawodnika, 
który udźwignął by ciężar odpowiedzialno
ści na poszcz.ególnych zawodach. Zdecy
dowanie bez formy był tym razem pocho
dzący ze Zgiena, a reprezentający od kilku 
sezonów Zjednoczonych - Krzysztof Jar
muż. Być może zakup nowego motocykla 
zwiększy sZansę na uzyskanie lepszej loka
ty w przyszłorocznych zawodach, jednak, 
sukcesy w sportach motorowych nie zależą 
li tylko od najnowszych typów maszyn. 
Liczy się także żmudna. i ciężka praca na 
regularnych treningach. 

Dopiero w trzeciej rundzie nasi zawod
nicy pokązali się na motocrossowych to
rach. 26 maja w Olsztynie w pierwszym 
biegu w klasie 80 ccm Filip Lubisz upla
sował się na dziesiątej pozycji, a w dru
gim był dziewiąty, co dało mu w sumie 13 
punktów i dziewiąte miejsce w klasyfi
kacji łącznej trzeciej rundy indywidualnych 
mistrzostw Polski. 

dok na str. 22 

W pierwszy weekend Nowego Roku 
wracają na parkiet siatkarze. Ty razem eki
py pierwszoligowe będą rywalizować ze 
sobą w ósmej kolejce spotkań o Amatotskie 
Mistnostwo Łowie7.a. Tym razem TKKF 
BS Głowno zmierzy się z Dzi-koś-cią z 
Chąśna. Będzie to niezwykle ważne spo
tkanie dla obu zespołów. Które najprawdo
podobniej zadecyduje o drugim miejscu w 
rozgrywkach. Drugi nas ~Rzemiosło 
rywalizować będzie z ŁSM Łowicz. Łowi
czanie nie prezentują wysokiej formy i w tej 
chwili zajmują ostatnie miejsce w tabeli. Za
tem trzypunktowa zdobycz w tym spo
tkaniu jest raczej realna 

Zawodnicy drużyn drugoligowych swo
je mecze rozegrają dopiero za tydzień. Jed
nak już teraz emocjonujemy się meczem na 
szczycie, w którym zmierza się, jak dotąd 
dwie najlepsze ekipy II ligi. Oto lider roz
grywek Hetman zmierq się z pretendują
cym również do awansu do I ligi zespołem 
TKKF-em DEKATEX Expandor Głowno. 

Ale na ten szlagierowy pojedynek musimy 
poczekać do następnego tygodnia. 

W halowych rozgrywkach piłkarskich 
obie nasze drużyny Poligrafia Stryków 
i Dax-BlefGłowno spisują się bardzo do
brze. Strykowianie występujący w zgier
skiej I lidz.e, po zwycięstwie nad WEKO, 
mają sporą szansę na obronę mistrzow
skiego tytułu, pod warunkiem, re w k~ 
lejnym swoim meczu pokonają solidną 
ekipę zgierskiego Filter Serwisu. Nato
miast głownianie, rywalizujący w n lidze 
w Łowickiej Lidze Piłki Nożnej Pięcio
osobowej, zmierzą się z Naprzodem Jam
no. 

Pią.tek. 3 stygnia 2003 
• godz. 18:30, sala OSiR w Łowiczu, 

Amatorskie Mistrzostwa Łowicza w siat
kówkę. W ósmej kolejce pierwszej ligi zmie
rzą się TKKF BS Głowno-Dzik-oś-ć Chą
śno oraz Rzemiosło Głowno - ŁSM Ło
wicz. W trz.ecim meczu TKKF ,,Księżak" 
Łowicz rywalizować będzie z liderem roz-

grywek ~Retki. Tym razem paw.o
wać będą siatkarze Teclmikum'li! Zduńskiej 
Dąbrowy. 

Męilrirlp s SmnP 
• godz. 14:40, hala OSiR w Łowiczu; 

siódma kole.ilca n ligi halowej piłki noinej. -
Głowieński Dax-Blef zmierzy się z Naprzo
dem Jamno. W poz.ostałych mecz.ach tej 
kolejki rywalizować będą re sobą: VICtocia
Szaraki Full, Reebok- Agroma, MC Astra 
Zduny -Alcatraz, Sojax Boczki~ Fnerge
tyk, PSS ,,Społem" - Energetyk oraz FC 
Chinatown - Zające. 

Niedziela, S stycznia 
• godz. 15:10, hala MOSiR w Zgierzu, 

ósmakoleJ"kal ligi halowej piłki nożnej, Po
ligrafia Głowacki Stryków zmierzy się z 
Filter Serwisem Zgierz, a w pozostałych 
spotkaniach walczyć będą; Markab- Świą
tex, KP Policji - Falkopia, ŁZE S.A. -
WEKO oraz w najciekawszym meczu spo
tkają się Grażka z Balbiną 

(ak) 
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